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PROTOKÓŁ NR 5/2024 

z V SESJI RADY MIEJSKIEJ GÓRY KALWARII 

odbytej 26 czerwca 2024 r. 

 

 

V sesja Rady Miejskiej Góry Kalwarii odbyła się w Ośrodku Kultury w Górze Kalwarii, 

przy ul. Porucznika Jana Białka 9. 

 

Szczegółowy przebieg obrad przedstawia nagranie z sesji. 

Linki do nagrania: 

 

https://gorakalwaria.esesja.pl/transmisja/54543/sesja-rady-miejskiej-g%C3%B3ry-kalwarii-nr-

v-w-dniu-26-czerwca-2024-godz-0900.htm 

 

Punkt 1. Otwarcie V sesji Rady Miejskiej, stwierdzenie prawomocności obrad. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Teresa Jędral o godzinie 9:00 otworzyła V sesję Rady 

Miejskiej. Poinformowała, że obrady są transmitowane i utrwalane za pomocą urządzeń 

rejestrujących obraz i dźwięk, a nagranie obrad będzie udostępnione w Biuletynie Informacji 

Publicznej i na stronie internetowej gminy. 

Ponadto poinformowała o konieczności stosowania zasad wynikających z przepisów 

o ochronie danych osobowych. 

Następnie po potwierdzeniu przez radnych obecności w systemie e-Sesja stwierdziła 

prawomocność obrad. 

W posiedzeniu udział wzięło 20 radnych. 

1. Izabela Banasiak-Matusik 

2. Monika Bolek 

3. Anna Fedynicz 

4. Stanisław Fijka 

5. Aleksandra Górecka 

6. Teresa Jędral 

7. Wojciech Kochański 

8. Szymon Krupa 

9. Renata Mateńko 

10. Beata Mika 

11. Bartosz Miszewski 

12. Bożena Molak 

13. Andrzej Pietrzak 

14. Jakub Rącz 
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15. Roman Cezary Rybarczyk 

16. Ewa Stokowska 

17. Justyna Szczypińska-Piotrowska 

18. Iwona Szymańska 

19. Tomasz Ura 

20. Arleta Żmudzin 

 

Nieobecny radny Mateusz Kanabus. 

 

W załączeniu do protokołu: 

-lista obecności radnych wraz z raportem obecności radnych wygenerowanym z systemu 

eSesja załącznik nr 1; 

-lista obecności przewodniczących organów wykonawczych jednostek pomocniczych gminy 

załącznik nr 2; 

-lista obecności gości załącznik nr 3. 

 

Przewodnicząca Teresa Jędral powitała przybyłych na sesję Radnych Rady Miejskiej, 

Burmistrza Miasta i Gminy Arkadiusza Strzyżewskiego, Zastępców Burmistrza Mateusza Baja 

i Piotra Chmielewskiego, Skarbnik Gminy Ewę Sobiepanek, Sekretarza Gminy Piotra 

Walczaka, dyrektorów jednostek organizacyjnych gminy: Dyr. OPS Kamilę Korzeniewską, Dyr. 

OSiR Monikę Kozłowską, Dyr. OK Dariusza Falanę, Dyr. ZOPO Bogdana Wrochnę, radnego 

Rady Powiatu Piaseczyńskiego Pawła Krasowskiego, naczelników wydziałów Urzędu Miasta 

i Gminy Katarzynę Kochańską, Beatę Kisiel, Dorotę Kulik, Paulę Królikowską, Annę Kochańską, 

Monikę Radzikowską, Zastępcę Skarbnika Barbarę Holz, pracownika biuro rady, radcę 

prawną urzędu E. Kur, Wiceprezesa Klubu Sportowego Nadstal Emiliana Hanca, Sekretarza 

Klubu Mariusza Kuszyka, Prezesa Zarządu ZGK Sp. z o.o. Romana Bugaja wraz z Dyr. Pionu 

Produkcji Annę Wąsik oraz mieszkańców oglądających transmisję online. 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej oraz Burmistrz Arkadiusz Strzyżewski złożyli podziękowania 

KS Nadstal za zorganizowanie 29. Turnieju Piłki Nożnej im. Kazimierza Górskiego. 

 

 

Punkt 2. Przedstawienie porządku obrad. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Teresa Jędral przedstawiła porządek obrad. 

1. Otwarcie V sesji Rady Miejskiej, stwierdzenie prawomocności obrad. 

2. Przedstawienie porządku obrad.  

3. Sprawozdanie Burmistrza o działaniach podjętych w okresie międzysesyjnym. 

4. Sprawozdanie z realizacji programu współpracy z organizacjami pozarządowymi za 

2023 r. 
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5. Projekt uchwały w sprawie przyjęcia „Strategii Rozwiązywania Problemów Społecznych 

Gminy Góra Kalwaria na lata 2024-2029”. 

6. Projekt uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy 

Domowej i Ochrony Osób Doświadczających Przemocy Domowej na lata 2024-2030. 

7. Projekt uchwały w sprawie określenia szczegółowych warunków przyznawania 

i odpłatności za usługi opiekuńcze, specjalistyczne usługi opiekuńcze z wyłączeniem 

specjalistycznych usług opiekuńczych dla osób z zaburzeniami psychicznymi i usług 

opiekuńczych w formie usług sąsiedzkich oraz szczegółowych warunków częściowego 

lub całkowitego zwolnienia z opłat, a także trybu ich pobierania. 

8. Projekt uchwały w sprawie uchwalenia „Wieloletniego Planu Rozwoju i Modernizacji 

Urządzeń Wodociągowych i Urządzeń Kanalizacyjnych na lata 2024-2027”, będących 

w posiadaniu Zakładu Gospodarki Komunalnej Sp. z o.o. 

9. Projekt uchwały w sprawie nadania nazwy drodze wewnętrznej w miejscowości Solec. 

10. Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż niezabudowanej 

nieruchomości gruntowej, stanowiącej własność Gminy Góra Kalwaria, oznaczonej jako 

działka ewidencyjna nr 439/8 położona w miejscowości Baniocha. 

11. Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż niezabudowanej 

nieruchomości gruntowej, stanowiącej własność Gminy Góra Kalwaria, oznaczonej jako 

działka ewidencyjna nr 439/12 położona w miejscowości Baniocha. 

12. Projekt uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego dla fragmentu miasta Góra Kalwaria – rejon 

ul. Polnej – cz. A.  

13. Projekt uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego dla fragmentu miasta Góra Kalwaria – osiedle 

Kilińskiego cz. B. 

14. Projekt uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego dla fragmentu wsi Baniocha – osiedle Wilczynek 

cz. I. 

15. Projekt uchwały w sprawie zmiany miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego dla fragmentu wsi Tomice – Domanówek. 

16. Projekt uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla 

fragmentu wsi Mikówiec - część 3. 

17. Projekt uchwały w sprawie przyjęcia Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi 

oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Góra Kalwaria na rok 

2024. 

18. Projekt uchwały w sprawie powołania Zespołu opiniującego kandydatów na ławników 

do Sądu Okręgowego w Warszawie w wyborach uzupełniających. 

19. Projekt uchwały w sprawie wskazania wiceprzewodniczącego Rady Miejskiej do 

wykonywania czynności związanych z podróżami służbowymi przewodniczącego Rady 

Miejskiej. 



Protokół nr 5/2024 z sesji Rady Miejskiej Góry Kalwarii 26.06.2024 r.                                                    4/73 

20. Projekt uchwały w sprawie przekazania skargi Pana T.B. według właściwości. 

21. Projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie przyjęcia wieloletniej prognozy 

finansowej gminy Góra Kalwaria na lata 2024–2037. 

22. Projekt uchwały w sprawie zmian w uchwale budżetowej na 2024 rok. 

23. Debata nad Raportem o stanie gminy Góra Kalwaria za rok 2023: 

1) zabranie głosu przez Radnych Rady Miejskiej Góry Kalwarii, 

2) zabranie głosu przez mieszkańców gminy.  

24. Projekt uchwały w sprawie wotum zaufania dla Burmistrza Miasta i Gminy Góra 

Kalwaria. 

25. Procedura absolutoryjna:  

1) zapoznanie się ze sprawozdaniem z wykonania budżetu gminy, sprawozdaniem 

finansowym i informacją o stanie mienia gminy za 2023 rok;  

2) zapoznanie się z opinią RIO w sprawie sprawozdania z wykonania budżetu gminy 

za 2023 rok;  

3) zapoznanie się ze stanowiskiem Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej oraz wnioskiem  

w sprawie udzielenia absolutorium Burmistrzowi Miasta i Gminy Góra Kalwaria 

za 2023 rok;  

4) zapoznanie się z opinią RIO w sprawie wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej  

w sprawie absolutorium za 2023 rok;  

5) rozpatrzenie sprawozdania z wykonania budżetu i sprawozdania finansowego 

gminy za 2023 rok;  

6) projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze 

sprawozdaniem z wykonania budżetu gminy Góra Kalwaria za 2023 rok;  

7) projekt uchwały w sprawie udzielenia Burmistrzowi Miasta i Gminy Góra Kalwaria 

absolutorium za 2023 rok.  

26. Informacja przewodniczącego rady o zgłoszonych wnioskach w sprawie dokonania 

poprawek lub uzupełnienia protokołu z III sesji Rady Miejskiej z dnia 29.05.2024 r.  

27. Sprawy różne: 

1) pytania mieszkańców i odpowiedzi, 

2) pytania radnych i odpowiedzi, 

3) wolne wnioski, 

4) informacje. 

28. Zamknięcie V sesji Rady Miejskiej. 

 

Zawiadomienie o zwołaniu sesji w trybie art. 20 ust. 1 ustawy o samorządzie gminnym wraz 

z porządkiem obrad stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 

Uwagi do porządku obrad: 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Teresa Jędral proponowała zdjęcie z porządku obrad 

punktu 5  „Projekt uchwały w sprawie przyjęcia „Strategii Rozwiązywania Problemów 
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Społecznych Gminy Góra Kalwaria na lata 2024-2029”. W uzasadnieniu wskazała m.in. 

potrzebę pogłębionej analizy dokumentu, wiąże się to z sygnałami, jakie otrzymała od 

mieszkańców, m.in. dot. grupy reprezentatywnej biorącej udział w badaniach ankietowych. 

W związku z tym zwróciła się do burmistrza z pytaniem, czy przyjęcie strategii można odłożyć 

w czasie, a jeśli nie, to czy po uchwaleniu strategii będzie można wprowadzać do niej zmiany. 

Burmistrz poprosił Dyrektor OPS o udzielenie odpowiedzi. 

Dyrektor Ośrodka Pomocy Społecznej Kamila Korzeniewska wyjaśniła, że Strategia 

Rozwiązywania Problemów Społecznych jest dokumentem strategicznym, który powinien 

zostać przyjęty jak najszybciej. Nie ukrywała, że pomiędzy poprzednią strategią, a obecnie 

procedowanym projektem jest przerwa. Odnosząc się do kwestii grupy reprezentatywnej 

wyjaśniła, że jest ona zgodna ze wszelkimi wytycznymi. Wyjaśniła, że grupę reprezentatywną 

do przeprowadzenia badań ankietowych na terenie gminy opracowuje się według 

określonych wzorów. W badaniach ankietowych na terenie gminy wzięły udział 174 osoby, 

przykładowo w gminach ościennych grupy reprezentatywne wynosiły 60 respondentów, a na 

terenie powiatu 116 mieszkańców powiatu. Uważała, że gminna strategia ma odpowiedni 

współczynnik osób reprezentatywnych. Wyraziła zaskoczenie propozycją zdjęcia projektu 

z porządku obrad, gdyż w trakcie posiedzeń komisji nikt z radnych nie wnosił zastrzeżeń do 

uchwały.  Mając na względzie, że strategia opracowana jest na podstawie konkretnych 

wytycznych i zawiera wszystkie wytyczne mówczyni nie widziała podstawy nieprzyjmowania 

dokumentu w dniu dzisiejszym. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Teresa Jędral kierując się dobrem mieszkańców podtrzymała 

swoje stanowisko o zdjęcie punktu z porządku obrad. 

Dyrektor Kamila Korzeniewska w odniesieniu podkreśliła, że strategia opiera się na badaniach, 

nie jest dokumentem sporządzonym w oparciu o domysły tylko o dane statystyczne 

i przeprowadzone na terenie gminy diagnozy. Poinformowała, że na wniosek burmistrza oraz 

dyrektora do strategii mogą być wniesione poprawki. Zaznaczyła, że strategia jest ważnym 

dokumentem przy pozyskiwaniu wszelkich środków zewnętrznych, zaś brak uchwalonej 

strategii zaburza cykl wnioskowania o środki zewnętrzne.  

Przewodnicząca Teresa Jędral odpowiedziała, że musi reagować na zgłoszenia mieszkańców. 

Prosiła o potwierdzenie, że do uchwalonej strategii będzie można wnieść zmiany po 

dyskusjach z mieszkańcami i analizie z radnymi. 

Dyrektor Kamila Korzeniewska odpowiedziała, że na każdym etapie realizacji zadań w ramach 

strategii można nanieść zmiany w dokumencie. 

Radny Jakub Rącz (ad vocem) zapytał, jakie grupy, poza osobami dorosłymi, brały udział 

w badaniu. 

Dyrektor Kamila Korzeniewska odpowiedzialna, że grupa badawcza nie była mała, 

w ankietach wzięło udział 174 dorosłych mieszkańców, ponadto badaniom ankietowym zostali 

poddani nauczyciele placówek oświatowych z terenu gminy, w badaniach brało udział 127 
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osób, ponadto rodzice uczniów oraz 467 uczniów z klas piątych i szóstych. Podkreśliła, że 

strategia jest dokumentem ogólnym mówiącym o problemach społecznych w gminie, a nie 

skupiającym się na jednym problemie dotyczącym jednej jednostki, czy jednego obszaru 

funkcjonowania gminy. Dotyczy ogółu mieszkańców zarówno osób aktywnych zawodowo, 

osób bezrobotnych, rodzin z dziećmi jak i osób samotnych.  

W związku z wyjaśnieniami w zakresie możliwości zmiany strategii Przewodnicząca Rady 

Teresa Jędral wycofała wniosek o zdjęcie punktu 5 z porządku obrad. 

 

Punkt 3. Sprawozdanie Burmistrza o działaniach podjętych w okresie międzysesyjnym. 

Szczegóły sprawozdania z działalności Burmistrza Miasta i Gminy Góra Kalwaria w okresie od 

30 maja 2024 r. do 26 czerwca 2024 r. 

I. Wykaz podjętych zarządzeń: 

Lp. Nr zarządzenia 
Data 

podjęcia 
W sprawie: 

1. ORG.0050.103.2024 29.05.2024 
w sprawie zmian planu finansowego jednostek 

budżetowych Gminy Góra Kalwaria na 2024 rok 

2. ORG.0050.104.2024 04.06.2024 

w sprawie powołania Komisji odbioru końcowego  

w ramach zadania pod nazwą "Rozbudowa zaplecza 

sportowo - rekreacyjnego w Podłęczu" - przebudowa 

ogrodzenia 

3. ORG.0050.105.2024 07.06.2024 w sprawie zmian w budżecie 

4. ORG.0050.106.2024 07.06.2024 
w sprawie zmian planu finansowego jednostek 

budżetowych Gminy Góra Kalwaria na 2024 rok 

5. ORG.0050.107.2024 07.06.2024 

zmieniające zarządzenie w sprawie ustalenia planu 

finansowego dla rachunku wydzielonego środków  

z Funduszu Pomocy w ramach pomocy obywatelom 

Ukrainy w związku z konfliktem zbrojnym na 

terytorium tego państwa w 2024 roku 

6. ORG.0050.108.2024 10.06.2024 

w sprawie powołania Komisji odbioru końcowego  

w ramach zadania pod nazwą "Budowa Street 

WorkOut  

w Wincentowie" 

7. ORG.0050.109.2024 10.06.2024 

w sprawie powołania Komisji odbioru końcowego  

w ramach zadania pod nazwą "Rozbudowa placu 

zabaw w Czarnym Lesie" 

8. ORG.0050.110.2024 10.06.2024 

w sprawie powołania Komisji odbioru końcowego  

w ramach zadania pod nazwą "Wymiana oświetlenia 

na terenie gminy Góra Kalwaria" 
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9. ORG.0050.111.2024 10.06.2024 

w sprawie wskazania miejsca objęcia wychowaniem 

przedszkolnym dzieci uczęszczających do 

Przedszkola Samorządowego w Kątach wchodzącego 

w skład Zespołu Szkolno - Przedszkolnego w Kątach 

10. ORG.0050.112.2024 14.06.2024 
w sprawie wprowadzenia zmian w regulaminie 

organizacyjnym Urzędu Miasta i Gminy Góra Kalwaria 

11. ORG.0050.113.2024 14.06.2024 
w sprawie powołania Zastępcy Burmistrza Miasta 

i Gminy Góra Kalwaria 

12. ORG.0050.114.2024 17.06.2024 

zmieniające zarządzenie w sprawie wprowadzenia 

„Instrukcji obiegu i kontroli dokumentów finansowo – 

księgowych w Urzędzie Miasta i Gminy w Górze 

Kalwarii’’ 

13. ORG.0050.115.2024 17.06.2024 

w sprawie powołania Komisji Egzaminacyjnej do 

przeprowadzenia postępowania egzaminacyjnego 

na stopień nauczyciela mianowanego Pani Agnieszki 

Pałyski 

14. ORG.0050.116.2024 19.06.2024 

w sprawie powołania Komisji Egzaminacyjnej do 

przeprowadzenia postępowania egzaminacyjnego 

na stopień nauczyciela mianowanego Pani Dominiki 

Marczak 

15. ORG.0050.117.2024 19.06.2024 

w sprawie powołania Komisji Egzaminacyjnej do 

przeprowadzenia postępowania egzaminacyjnego 

na stopień nauczyciela mianowanego Pani Justyny 

Zielińskiej 

16. ORG.0050.118.2024 19.06.2024 

w sprawie powołania Komisji Egzaminacyjnej do 

przeprowadzenia postępowania egzaminacyjnego na 

stopień nauczyciela mianowanego Pani Alicji 

Kościołek 

17. ORG.0050.119.2024 19.06.2024 

w sprawie powołania Komisji Egzaminacyjnej do 

przeprowadzenia postępowania egzaminacyjnego 

na stopień nauczyciela mianowanego Pana Daniela 

Witana 

18. ORG.0050.120.2024 19.06.2024 

w sprawie powołania Komisji Egzaminacyjnej do 

przeprowadzenia postępowania egzaminacyjnego na 

stopień nauczyciela mianowanego Pana Roberta 

Brzezińskiego 

19. ORG.0050.121.2024 19.06.2024 

w sprawie odwołania Członka Zespołu 

Interdyscyplinarnego do spraw przeciwdziałania 

przemocy domowej w Gminie Góra Kalwaria 

20. ORG.0050.122.2024 19.06.2024 w sprawie powołania Członka Zespołu 
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Interdyscyplinarnego do spraw przeciwdziałania 

przemocy domowej w Gminie Góra Kalwaria 

21. ORG.0050.123.2024 19.06.2024 

w sprawie powołania komisji egzaminacyjnej do 

przeprowadzenia egzaminu kończącego służbę 

przygotowawczą w Urzędzie Miasta i Gminy Góra 

Kalwaria 

22. ORG.0050.124.2024 19.06.2024 

w sprawie powołania komisji egzaminacyjnej do 

przeprowadzenia egzaminu kończącego służbę 

przygotowawczą w Urzędzie Miasta i Gminy Góra 

Kalwaria 

23. ORG.0050.125.2024 24.06.2024 

w sprawie powołania Komisji Egzaminacyjnej 

do przeprowadzenia postępowania egzaminacyjnego 

na stopień nauczyciela mianowanego Pani Weroniki 

Kujdy - Malczewskiej 

24. ORG.0050.126.2024 24.06.2024 

w sprawie powołania Komisji Egzaminacyjnej 

do przeprowadzenia postępowania egzaminacyjnego 

na stopień nauczyciela mianowanego Pani Dominiki 

Kabulskiej 

25. ORG.0050.127.2024 24.06.2024 

w sprawie powołania Komisji Egzaminacyjnej 

do przeprowadzenia postępowania egzaminacyjnego 

na stopień nauczyciela mianowanego Pani Emilii 

Durki 

26. ORG.0050.128.2024 24.06.2024 

w sprawie powołania Komisji Egzaminacyjnej do 

przeprowadzenia postępowania egzaminacyjnego 

na stopień nauczyciela mianowanego Pani Justyny 

Holz – Kalińskiej 

27. ORG.0050.129.2024 24.06.2024 

w sprawie powołania Komisji Egzaminacyjnej do 

przeprowadzenia postępowania egzaminacyjnego 

na stopień nauczyciela mianowanego Pani Angeliki 

Kępki 

28. ORG.0050.130.2024 24.06.2024 

w sprawie powołania Komisji Rekrutacyjnej do 

przeprowadzenia naboru na wolne stanowisko 

urzędnicze - inspektora ds. zamówień publicznych 

29. ORG.0050.131.2024 24.06.2024 

w sprawie powołania Komisji Rekrutacyjnej 

do przeprowadzenia naboru na wolne stanowisko 

urzędnicze - podinspektora/inspektora ds. 

księgowości budżetowej 

 

I. Kalendarium spotkań, wydarzeń 
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Tydzień 22 (30.05-02.06) 

- udział w obchodach Dnia Dziecka organizowanych przez Ośrodek Sportu  

i Rekreacji na terenie basenu miejskiego 

- wizyta na basenie miejskim - próba pobicia rekordu świata w podwójnym triathlonie 

pod dachem przez mieszkańca naszej gminy 

- wizyta na pikniku rodzinnym z okazji Dnia Dziecka organizowanym przez  

miejsko-gminne koło wędkarskie PZW nr 10 nad jeziorem Czerskim 

 

Tydzień 23 (03.06-09.06) 

- wizyta w Ministerstwie Infrastruktury w sprawie możliwości budowy kładki pieszo – 

rowerowej Góra Kalwaria–Glinki przez Wisłę 

- udział w nadzwyczajnej sesji Rady Miejskiej 

- udział w zakończeniu roku akademickiego słuchaczy Uniwersytetu Trzeciego Wieku 

- udział w pikniku rodzinnym organizowanym przez Szkołę Podstawową w Baniosze 

- udział w festynie rodzinnym organizowanym przez przedszkole Bajkowy Zakątek 

- udział w pikniku rodzinnym organizowanym przez Szkołę Podstawową w Coniewie 

- udział w pikniku rodzinnym organizowanym przez Koło Gospodyń Wiejskich 

w Wincentowie 

- udział w 3. Biegu Królowej Bony 

- udział w zebraniach sołeckich wsi – wybory sołtysów 

 

Tydzień 24 (10.06-16.06) 

- udział w posiedzeniu Rady Nadzorczej gminnej spółki ZGK 

- spotkanie ze stowarzyszeniem Otwockie Przewozy Gminno-Powiatowe 

- udział w Walnym Zgromadzeniu Stowarzyszenia Metropolia Warszawa 

- udział w konferencji organizowanej w Starostwie Powiatowym w Piasecznie  

w sprawie pozyskiwania środków europejskich 

- udział w jubileuszu Związku Żołnierzy Wojska Polskiego koło nr 61 

- udział w festynie rodzinnym organizowanym przez żłobek Bajkowy Zakątek 

- udział w uroczystościach z okazji 170-lecia miejscowości Solec 

- udział w jubileuszu 75-lecie Miejskiego Klubu Sportowego Korona 

- udział w 29. edycji Turnieju Piłki Nożnej im. Kazimierza Górskiego na stadionie  

w Krzakach Czaplinkowskich 

 

Tydzień 25 (17.06-23.06) 

- spotkanie z dyrektorami szkół gminnych oraz radnymi Rady Miejskiej w sprawie 

sytuacji w gminnej oświacie 

- spotkanie z sołtysem oraz radą sołecką wsi Solec 

- udział w konwencie wójtów, burmistrzów i starosty powiatu piaseczyńskiego 
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- udział w spotkaniu przedstawicieli gmin powiatu piaseczyńskiego w sprawie opieki nad 

dzikimi zwierzętami  

- udział w zakończeniach roku szkolnego w szkołach gminnych  

- udział w zebraniach sołeckich wsi – wybory sołtysów 

- udział w spotkaniu integracyjnym sołectwa Aleksandrów – Buczynów 

- udział w imprezie „Wianki na Urzeczu” organizowanym na rynku w Czersku 

- udział w imprezie Góra Urzecza oraz jubileuszu zespołu Urzeczeni organizowanym na 

rynku w Górze Kalwarii 

 

Tydzień 26 (24.06-26.06) 

- spotkanie z przedstawicielami firmy zajmującej się pozyskiwaniem dofinansowań na 

modernizację budynków komunalnych 

- udział w zebraniach sołeckich wsi – wybory sołtysów 

- spotkanie w sprawie możliwości rozbudowy Szkoły Podstawowej nr 2 w Górze Kalwarii 

- udział w sesji Rady Miejskiej 

 

II. Inwestycje rozpoczęte 

- Prace restauratorskie przy elewacji Ratusza – dokumentacja zamienna ze względu na 

tablicę w podcieniu 

Wykonawca: WM Projekt Witold Malmon 

Wartość robót: 16.000,00 zł 

Termin zakończenia: 15.07.2024 

- Modernizacja oświetlenia ulicznego w sołectwie Baniocha Osiedle, Podgóra, Królewski 

Las, Podłęcze i Moczydłów 

Wykonawca: EL – MAR Mariusz Strusiński 

Wartość robót: 150.000,00 zł 

Termin zakończenia: 13.09.2024 

- Wykonanie instalacji klimatyzacji w świetlicy wiejskiej w Czersku 

Wykonawca: SMS Instal 

Wartość robót: 9.963,00 zł 

Termin zakończenia: 31.08.2024 

- Koszenie poboczy dróg gminnych 

Wykonawca:  ZGK Sp. z o.o. 

Wartość robót: 75.000,00 zł 

Termin zakończenia: 31.12.2024 

 

III. Inwestycje zakończone 

- Wymiana oświetlenia na terenie Gminy Góra Kalwaria 

- Budowa street workout w Wincentowie 
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- Rozbudowa zaplecza sportowo – rekreacyjnego w Podłęczu (ogrodzenie i utwardzenie 

terenu) 

 

IV. Stan zatrudnienia 

- Urząd Miasta i Gminy – 97 osób 

- Straż Miejska – 6 osób 

- OSP – 4 osoby 

- ZOPO – 15 osób 

- OPS – 40 osób  

- Biblioteka – 10 osób 

- Ośrodek Kultury – 23 osoby 

- OSiR - 43 osoby  

- ABK – 23 osoby 

- ZGK – 86 osób 

 

Pytania do sprawozdania Burmistrza z działań w okresie międzysesyjnym zgłosili: 

 

Radna Renata Mateńko poprosiła o przestawienie informacji odnoście do wizyty 

w Ministerstwie Infrastruktury w sprawie możliwości budowy kładki pieszo–rowerowej przez 

Wisłę.  

Odpowiedzi udzielił Burmistrz Arkadiusz Strzyżewski.   

Dodatkowo radny Wojciech Kochański w trybie ad vocem zapytał, co się stanie ze starym 

mostem. 

Odpowiedzi udzielił Burmistrz Arkadiusz Strzyżewski.  

 

Radna Monika Bolek poprosiła o informację dotyczącą spotkania z przedstawicielami firmy 

zajmującej się pozyskiwaniem dofinansowań na modernizację budynków komunalnych oraz 

informację nt. spotkania w sprawie możliwości rozbudowy Szkoły Podstawowej Nr 2 w Górze 

Kalwarii. 

Odpowiedzi udzielił Burmistrz Arkadiusz Strzyżewski.  

 

Radny Wojciech Kochański poprosił o informację dot. konferencji organizowanej w Starostwie 

Powiatowym w Piasecznie w sprawie pozyskiwania środków europejskich. 

Informację nt. konferencji przedstawił Zastępca Burmistrza Piotr Chmielewski.  

Ponadto udzielił odpowiedzi na pytania Przewodniczącej Rady Teresy Jędral oraz radnej 

Moniki Bolek zadane w trybie ad vocem.  

 

Radny Wojciech Kochański dodatkowo zapytał o szanse na pozyskanie dotacji na kapitalny 

remont basenu. 
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Zastępca Burmistrza Piotr Chmielewski odpowiadając na pytanie poinformował, o pracach 

mających na celu poprawą efektywności energetycznej basenu w ramach projektu Horizon, 

które niebawem się rozpoczną. Poinformował, że nie ma możliwości pozyskania z KPO 

pieniędzy na remont basenu, i na jakie projekty można pozyskać środki z Funduszy z KPO.  

W trybie ad vocem radny Wojciech Kochański zwracał uwagę na potrzebę wymiany 

plastikowych szyb od strony ul. Chopina, ze względu na duże straty ciepła. Uważał, że jeśli 

udałoby się pozyskać środki z KPO na wymianę całej elewacji południowej przyniosłoby to 

bardzo dużo oszczędności.  

Zastępca Burmistrza Piotr Chmielewski w odpowiedzi zapewnił, że kierownictwo urzędu zdaje 

sobie sprawę, że okna są przestarzałe i trzeba je wymienić. Poszukiwane są rozwiązania, 

i jeżeli będzie możliwość zmodernizowania elementów związanych z efektywnością 

energetyczną za pieniądze zewnętrzne to zapewne gmina z tego skorzysta. 

Radny Jakub Rącz zapytał o możliwość dofinansowania z KPO skomunikowania stacji 

kolejowej w Czachówku z Górą Kalwarią.  

Zastępca Burmistrza Piotr Chmielewski wyjaśnił, jakie są możliwości.  

Radny Jakub Rącz w kwestii posiedzenia Rady Nadzorczej gminnej spółki Zakład Gospodarki 

Komunalnej zapytał, czy Rada Nadzorcza zapoznała się z bieżącą sytuacją spółki. Ponadto 

poprosił o informację nt. realizacji projektu Modernizacja oczyszczalni ścieków 

w Moczydłowie oraz o informację nt. obecnej sytuacji zakładu. 

Burmistrz Arkadiusz Strzyżewski dopowiedział, że spotkania Rady Nadzorczej odbywają się 

regularnie, średnio jest to raz w miesiącu. Rada Nadzorcza zna bieżącą sytuacją spółki. 

W kwestii realizacji projektu oraz aktualnej sytuacji spółki poprosił prezesa zarządu spółki 

o udzielenie odpowiedzi.  

Prezes Roman Bugaj udzielając odpowiedzi powiedział, że sytuację ekonomiczną spółki po 

zamknięciu roku obrotowego 2023 można uznać za przeciętną. Spółka ma zabezpieczone 

środki na bieżące funkcjonowanie w związku, z czym nie generuje ujemnych przepływów 

finansowych. Spółka ma zabezpieczone środki finansowe na dalsze funkcjonowanie nawet, 

jeżeli spotkałaby się z drastyczną obstrukcją ze strony regulatora w przedmiocie akceptacji 

wniosku taryfowego urealniającego stawki do obecnie obowiązujących poziomów chociażby 

wynagrodzeń, czy opłat za energię elektryczną, która jest podstawowym kosztem 

rodzajowym. Jeżeli chodzi o projekt, to w tej chwili jest już wstępnie zaakceptowany wniosek 

o rozliczenie całości projektu. Środki wspólnotowe zostały wykorzystane do końca grudnia 

2023. W związku z tym ostatnie prace obecnie prowadzone na oczyszczalni są finansowane 

ze środków własnych spółki alokowane do tego projektu. Wniosek będzie złożony jutro lub 

pojutrze do Narodowego Funduszu Ochrony Środowiska, także projekt można uznać za 

zakończony. Spółka podpisała protokół odbioru końcowego ze względu na to, że wykonawca 

uzyskał pozwolenie na użytkowanie z Powiatowego Inspektoratu Nadzoru Budowlanego, 

ze Straży Pożarnej, pozwolenie z Państwowej Inspekcji Sanitarnej i nie ma podstaw do tego, 

żeby odmówić przyjęcia obiektu i podpisania protokołu odbioru końcowego. 
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Zostały wskazane pewne wady i usterki i uważa, że jest to normalne w procesie budowlanym. 

Usterki będą usuwane na podstawie odrębnego protokołu, także wykonawca jeszcze jest na 

placu budowy. Rozliczenie projektu z Narodowym Funduszem będzie trwało jeszcze długo, 

natomiast projekt można uznać z końcem czerwca za zakończony. 

Radny Andrzej Pietrzak (ad vocem) zapytał o powody sprzedaży równiarki i czy jest 

w planach zakup nowej. 

Prezes Roman Bugaj odpowiedział, że równiarka została sprzedana w 2019 roku i przedstawił 

powód tej decyzji. Powodem sprzedaży była jej awaryjność i brak możliwości zakupienia 

części zamiennych. Natomiast ze względu na sytuację ekonomiczną spółki w ostatnich latach, 

i poziomy taryf, które decyzją regulatora były ciągle niedostosowane do bieżącej sytuacji 

rynkowej uznano, że spółka zajmująca się zaopatrzeniem w wodę i zbiorowym 

odprowadzaniem ścieków bardziej powinna skupić się na inwestycjach w majątek służący 

dostarczeniu dobrej, jakości wody, a nie na zakupach sprzętu służącego do napraw dróg, 

ze względu na to, że drogi można naprawiać firmami zewnętrznymi, natomiast wody 

mieszkańcom gminy Góra Kalwaria inne firmy nie dostarczą. 

Radny Wojciech Kochański potwierdził wypowiedź przedmówcy w kwestii stanu równiarki, 

dodatkowo zapytał, czy na spotkaniu Rady Nadzorczej była poruszona sprawa rozbudowy 

oczyszczalni ścieków pod kątem nowych inwestycji, które powstaną w Łubnej. 

 

Prezes Roman Bugaj wyjaśnił, że zarząd jest innym organem w stosunku do Rady Nadzorczej. 

Zarząd jest gościem zapraszanym na posiedzenia, w związku, z czym nie czuję się 

uprawniony do referowania, co było przedmiotem posiedzenia. Ze strony spółki może 

powiedzieć, że jest wniosek jednego z dużych przedsiębiorców prowadzących fabrykę 

spożywczą na terenie Łubnej o przyłączenie nowej inwestycji do sieci wodociągowej, 

o zwiększony pobór wody. W związku z tym porozumienie z przedsiębiorcą obejmuje 

zarówno przebudowę stacji uzdatniania wody w Baniosze, jak i przebudowę układu 

dystrybucyjnego do większych średnic oraz przebudowę niektórych odcinków sieci 

kanalizacyjnej, czterech stacji pomp kanałowych na terenie zlewni ścieków, które obsługują 

teren, w którym ma powstać fabryka oraz rozbudowę ciągu technologicznego oczyszczalni 

ścieków w Moczydłowie. W tej chwili partner biznesowy spółki jest na etapie uzyskiwania 

zgód administracyjnych na posadowienie inwestycji. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Andrzej Pietrzak powracając do tematu równiarki, zapytał prezesa 

o orientacyjną cenę nowej równiarki oraz ile gmina płaci firmie zewnętrznej za te usługi 

w ciągu roku. 

 

Prezes Roman Bugaj odpowiedział, że spółka nie badała cen nowych równiarek, dlatego że 

zakup równiarki nie jest teraz priorytetem dla spółki. Nie posiada wiedzy, ile płaci gmina 
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podmiotom zewnętrznym za tego rodzaju usługi. Podkreślił, że w rachunku ekonomicznym 

nie można na wprost porównywać kosztu zakupu do kosztów wynajęcia usług obcych. 

 

Radny Szymon Krupa odnosząc się do porozumienia zawartego przez spółkę poprosił 

o doprecyzowanie, czy potrzebna będzie modernizacja stacji uzdatniania wody, czy budowa 

nowej.   

 

Prezes Zarządu spółki ZGK Roman Bugaj doprecyzował, że będzie rozbudowa 

i modernizacja, tj. unowocześnienie ciągów pracujących obecnie oraz budowa nowego ciągu 

technologicznego zwiększającego wydajność hydrauliczną tej stacji, co nie zmienia faktu, że 

w oczekiwaniu na tę inwestycje spółka zakończyła w zeszłym roku siłami własnymi 

modernizację obecnie funkcjonującego ciągu technologicznego tak, by zapewnić stabilne 

parametry wody dostarczanej mieszkańcom w zakresie fizykochemii i w zakresie biologii. 

Następnie wyjaśnił, na czym polegały przeprowadzone prace na stacji uzdatniania wody. 

Uważał, że na tym obiekcie przez najbliższe 10 lat trzeba będzie przeprowadzać tylko 

rutynowe czynności eksploatacyjne i to zapewni dobrą wodę. Oczywiście gmina się 

rozbudowuje w związku z tym spółka na razie jeszcze przygląda się, co się wydarzy po 

stronie partnera biznesowego, który zaproponował spółce współudział w tym 

przedsięwzięciu. Jeżeli sprawy nie będą szły w dobrym kierunku stacja uzdatniania wody 

w Baniosze będzie kolejną stacją, na którą spółka będzie się starała pozyskać środki 

zewnętrzne, by przystąpić do gruntownej modernizacji. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Jakub Rącz poprosił burmistrza o zreferowanie, co było 

przedmiotem posiedzenia Rady Nadzorczej spółki. 

 

Burmistrz Arkadiusz Strzyżewski poinformował, że przedmiotem rozmów był: projekt, obecna 

działalności spółki w zakresie odbierania ścieków płynnych od mieszkańców i rentowności tej 

działalności. Rozmawiano o projektach, które gmina zleciła spółce do projektowania. 

Odbyło się też spotkanie z rewidentem w sprawie sprawozdania finansowego za 2023 rok. 

 

Zastępca Burmistrza Mateusz Baj odnosząc się do pytania radnego Andrzeja Pietrzaka 

powiedział, że nie potrafi teraz odpowiedzieć, jaki jest koszt usługi równiarki w skali roku. 

Zaproponował udzielenie informacji radnemu na piśmie. Zgodził się ze stanowiskiem prezesa 

ZGK, że nie można zeswatać kosztu zakupu wyrówniarki z kosztem zakupu usługi, gdyż 

dochodzą jeszcze kwestie tj. koszty paliwa, kierowcy, minimalny zysk, który spółka chciałaby 

wypracować. Dodał, że w poprzedniej kadencji wypracowano formułę, co gminna spółka 

powinna wykonywać, czyli przede wszystkim są to kwestie wodnokanalizacyjne, obsługa 

ciepłociągu plus sprawy, którymi wcześniej spółka się zajmowała, czyli sprzątanie koszy 

ulicznych, obsługa SZOK, sprzątanie placu targowego i odświeżanie. Jest to pułap, któremu 

spółka jest w stanie podołać. Przypomniał, że w ostatniej drugiej kadencji burmistrza 
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Zielińskiego samorząd zrezygnował z usług spółki w zakresie utrzymania zieleni. 

Obecnie usługa jest częściowo wykonywana przez firmę zewnętrzną. Pilotażowo powierzono 

wykonywanie części prac, głównie na skarpach, ABK - Grupie Utrzymania Terenów. Jeśli grupa 

będzie sobie radziła, w przyszłym roku gmina zrezygnuje z usług firmy zewnętrznej i zleci 

ABK usługi zieleni w centrum miasta.  

 

Radny Wojciech Kochański (ad vocem) zapytał, czy modernizacja - rozbudowa stacji 

uzdatniania wody przewiduje możliwość podłączenia kolejnych firm, które powstaną w tym 

rejonie. 

 

Prezes Roman Bugaj odpowiedział, że rozbudowa stacji uzdatniania wody przewiduje 

rezerwę. Charakterystyka zabudowy terenów Baniochy stanowi duże centra logistyczne 

i obiekty magazynowe, które relatywnie zapotrzebowanie na wodę mają niewielkie ze 

względu na to, że woda w przeważającej części wykorzystywana jest wyłącznie do celów 

bytowych, w związku, z czym nie spodziewa się drastycznego wzrostu zapotrzebowania na 

wodę w tym rejonie. Nie ukrywał, że inwestycja, o której mówił była dla spółki sporym 

zaskoczeniem.  

 

Zdaniem wiceprzewodniczącego Andrzeja Pietrzaka nazwa Zakład Gospodarki Komunalnej 

wskazuje na szeroki wachlarz usług, między innymi gospodarka odpadami, utrzymanie 

czystości i porządku, gospodarka wodno-ściekowa, zieleń miejska, infrastruktura techniczna, 

jednak prezes skupia się tylko na wodzie i kanalizacji. Zatem proponował zmianę nazwy na 

Zakład Usług Wodnych i Kanalizacji. 

 

Burmistrz Arkadiusz Strzyżewski powtórzył, jaki jest dziś zakres usług Zakładu Gospodarki 

Komunalnej. Dodał, że w czasie, kiedy zrezygnowano z utrzymania zieleni spółka zajęła się na 

poważnie działalnością asenizacyjną. Uważał, że zmiana nazwy nie byłaby właściwa. 

Odnosząc się do zakupu równiarki zwracał uwagę, że analizy wymaga to jak często byłaby 

ona wykorzystywana na potrzeby gminy i czy mogłaby być wykorzystywana komercyjnie. 

Deklarował udzielenie odpowiedzi po przeprowadzonej analizie. 

  

Prezes Roman Bugaj odniósł się do kwestii zmiany nazwy Zakładu Gospodarki Komunalnej. 

Nie zgodził się ze stwierdzeniem, że nazwa spółki musi w pełni odzwierciedlać działalność 

prowadzoną przez podmiot gospodarczy. Dodał, że w spółce odbyła się w ostatnich latach 

debata na temat nazwy. Uznano, że nazwa i logotyp spółki jest mocno zakorzeniony 

w świadomości mieszkańców gminy Góra Kalwaria, i jest elementem rynku lokalnego 

tworzonym przez wiele lat. Dodatkowo poinformował, że spółka poniosła koszty związane 

z uruchomieniem strony internetowej, profilu w mediach społecznościowych, na oznakowanie 

całej floty samochodowej i obiektów technologicznych. Jeżeli ze strony właściciela byłaby 

wola zmiany nazwy to nie rekomendowałby tego, ale jest otwarty na propozycje.  
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Przewodnicząca Teresa Jędral odnosząc się do dyskusji zwróciła uwagę, że wychodzi ona 

poza tematykę procedowanego punktu. Prosiła radnych, by odnosili się do konkretnych 

punktów sprawozdania burmistrza.  

 

Radna Renata Mateńko odnośnie do modernizacji sieci wodno-kanalizacyjnej, zapytała czy 

wzięto pod uwagę zwiększony pobór wody w związku z budową 2 bloków w Szymanowie. 

Uważała, że będzie to inwestycja mocno obciążająca linię. Jednocześnie, w związku 

z informacją uzyskaną na posiedzeniu komisji, prosiła o doprecyzowanie, czy inwestor 

powinien zaopatrzyć swoją inwestycję w dodatkową pompę, żeby rodziny miały bieżącą 

wodę. Dodatkowo zwróciła uwagę na niskie ciśnienie wody w budynku, w którym mieszka, 

informując, że na drugim piętrze na ogół ciśnienie wody w instalacji jest poniżej 0,5 bara. 

 

Burmistrz Arkadiusz Strzyżewski porosił prezesa gminnej spółki o udzielenie odpowiedzi. 

 

Prezes Roman Bugaj udzielając odpowiedzi wyjaśnił, że spółka jest zobowiązana do 

zapewnienia ciśnienia od 0,5 do 6 barów. Pomiary są wykonywane na punktach sieci 

dystrybucyjnej także, jeżeli takiego punktu pomiarowego nie ma, pomiar wykonywany jest 

na hydrancie. Zazwyczaj ciśnienie w sieci dystrybucyjnej oscyluje w normalnych warunkach 

eksploatacyjnych mniej więcej między 1 a 2 bary. W sytuacji znaczących rozbiorów wody, 

kiedy mamy do czynienia z suszą hydrologiczną i dochodzi do rozbioru wody szczególnie 

w jednym momencie, kiedy ludzie wracają z pracy i zaczynają podlewać ogródki te ciśnienia 

spadają do wartości minimalnej. Jeżeli ciśnienie osiągnie 0,5 bara to faktycznie woda nie ma 

fizycznych możliwości do popłynięcia na wyższe kondygnacje. Stąd w zabudowie 

wielokondygnacyjnych spółka zwraca uwagę inwestorowi na konieczność wyposażenia 

inwestycji w urządzenia - pompy, które podnoszą ciśnienie w instalacji wewnętrznej do takiej 

wartości, by wyższe kondygnacje budynków były zapewnione w wodę. Poinformował również, 

że na terenie Szymanowa w okresie między jesienią a wiosną nie było reklamacji dotyczących 

zbyt niskiego ciśnienia szczególnie na wyższych kondygnacjach budynku, w związku, z czym 

przy normalnych rozbiorach i przy normalnej pracy sieci zjawisko niedostatecznego ciśnienia 

nie występuje. Z tym zjawiskiem regularnie, nie tylko Góra Kalwaria, ale wszystkie gminy 

o podobnym charakterze zazielenienia ogrodów przydomowych mierzą się z taką sytuacją 

i ten problem będzie się pogłębiał. Odpowiadając na pytanie radnej, czy inwestycja została 

wzięta pod uwagę powiedział, że została wzięta pod uwagę. Dodał, że obecny układ 

dystrybucji jest w stanie tą inwestycję zaopatrzyć w wodę w normalnych warunkach pracy 

sieci, natomiast wyprzedzając pytanie, co można zrobić, żeby te problemy zażegnać na dzień 

dzisiejszy, odpowiedź jest jedna zaprzestać podlewania ogródków działkowych, kiedy wszyscy 

wody potrzebują i kiedy jest upał. Proponuje podlewać w nocy. Jeszcze raz powtórzył to, co 

mówił na komisjach, że można zwiększyć średnicę sieci dystrybucyjnej, tak żeby użytkownicy 

ogródków też z wody mogli skorzystać, ale jest to droga do nikąd, bo po pierwsze nigdy nie 
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zbuduje się takiej sieci, żeby miała ona rezerwę technologiczną na poziomie kilkudziesięciu 

procent, by przewidzieć podlewanie ogródków w danym rejonie, a jeśli sieć zostanie 

przebudowana to sytuacji, kiedy nastąpi obniżenie temperatury i będzie zmniejszony rozbiór 

wody z sieci wodociągowej nastąpi stagnacja wody w sieci, co spowoduje drastyczne 

pogorszenie fizykochemii wody, czyli smaku, zapachu, mętności i barwy. Ze strony spółki 

apelował, aby nie podlewać ogródków działkowych w czasie największych rozbiorów, czyli 

między g. 16 a 21. 

  

Radny Stanisław Fijka zapytał prezesa, czy cele i zadania spółki, które nie są na stronie spółki 

były uzgadniane z właścicielem i w pełni uzyskały akceptację. Pytanie zgłosił, ponieważ był 

jednym z tych radnych, który przekształcali zakład budżetowy w spółkę. 

Celem przekształcenia było obniżenie kosztów gminy i stworzenie spółki komunalnej, która 

będzie świadczyła usługi komunalne dla mieszkańców po cenach korzystniejszych niż firmy 

zewnętrzne i będzie służyła mieszkańcom. Dzisiaj po latach, gdy wrócił do rady uważa, że 

poza zadaniami kanalizacyjno-wodnymi, spółka nie realizuje zadań, które ma w statucie 

i w akcie założycielskim. Rozumie, że przy obecnym stanie zatrudnienia, spółka może nie 

utrzymywać i naprawiać nawierzchni dróg, czy wykonywać usługi zieleni, natomiast uważa, że 

jeśli cena usługi jest podobna lub niewiele wyższa od firm zewnętrznych, które ponoszą 

wyższe koszty logistyczne, rezygnacja z zieleni była nieuzasadniona. Dodatkowo chciał się 

dowiedzieć od burmistrza, czy jest opracowany dokument regulujący zasady funkcjonowania 

zarządu, rady nadzorczej i organu właścicielskiego. Chodzi o bieżącą współpracę, również 

sprawowanie nadzoru nad działalnością spółki. Uważał, że wcześniej, czy później musi się 

odbyć debata, czy spółka realizuje cele określone w akcie założycielskim. Chciałby, żeby 

potencjał ZGK był wykorzystany maksymalnie. Tak jak już podnosił działalność operacyjną 

spółki ocenia za niewystarczającą. Odnosząc się do kwestii równiarki poinformował, że gmina 

Karczew kupiła równiarkę na potrzeby gminnych dróg i zadanie to realizuje grupa 

remontowa. Uważał, że warto byłoby zapytać gminę Karczew jak na tym wychodzi. Jeszcze 

raz podkreślił, że jeżeli gmina, jako właściciel podejmie decyzję donośnie do zakupu 

równiarki, to rolą zarządu i rady nadzorczej jest wypracować i ustalić zasady tego 

funkcjonowania, bo cele strategiczne ustala właściciel, oczywiście bezwzględnie musi być 

rachunek ekonomiczny, natomiast nie może być tak, że taniej jest sprowadzić równiarkę, niż 

mieć równiarkę w ZGK, która może wyjechać w każdej chwili i wykonywać zadania praktycznie 

od razu.  

 

Przewodnicząca Teresa Jędral podziękowała za pytanie, uznając je za jak najbardziej zasadne, 

natomiast zwróciła uwagę i prosiła o zadawanie pytań dotyczących sprawozdania, 

przypominając jednocześnie o nieprzekraczaniu pięciominutowej wypowiedzi. Prosiła, by 

pytania oraz odpowiedzi dotyczące działalności zakładu kontynuować w punkcie Debata 

nad Raportem o stanie gminy.  
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Innych pytań do sprawozdania burmistrza nie zgłoszono. 

 

Punkt. 4. Sprawozdanie z realizacji programu współpracy z organizacjami pozarządowymi za 

2023 r. 

Nie było uwag do sprawozdania.  

 

Sprawozdanie z realizacji programu współpracy z organizacjami pozarządowymi za 2023 r. 

stanowi załącznik nr 5 do protokołu 

 

 

Punkt 5. Projekt uchwały w sprawie przyjęcia „Strategii Rozwiązywania Problemów 

Społecznych Gminy Góra Kalwaria na lata 2024-2029”. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Teresa Jędral poinformowała, że projekt uchwały uzyskał 

pozytywne opinie komisji rady. 

Nie było zgłoszeń do dyskusji.  

 

Głosowano w sprawie Projektu uchwały w sprawie przyjęcia „Strategii Rozwiązywania 

Problemów Społecznych Gminy Góra Kalwaria na lata 2024-2029”. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne 

ZA (20) 

Izabela Banasiak-Matusik, Monika Bolek, Anna Fedynicz, Stanisław Fijka, Aleksandra Górecka, 

Teresa Jędral, Wojciech Kochański, Szymon Krupa, Renata Mateńko, Beata Mika, Bartosz 

Miszewski, Bożena Molak, Andrzej Pietrzak, Jakub Rącz, Roman Cezary Rybarczyk, Ewa 

Stokowska, Justyna Szczypińska-Piotrowska, Iwona Szymańska, Tomasz Ura, Arleta Żmudzin 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (1) 

Mateusz Kanabus 

 

Przewodnicząca stwierdziła, że uchwała została podjęta. 

 

➢ Rada Miejska Góry Kalwarii podjęła uchwałę nr V/31/2024 
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Punkt 6. Projekt uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Przeciwdziałania 

Przemocy Domowej i Ochrony Osób Doświadczających Przemocy Domowej na lata 2024-

2030. 

Projekt uchwały uzyskał pozytywne opinie komisji rady. 

Nie było zgłoszeń do dyskusji.  

 

Głosowano w sprawie Projektu uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu 

Przeciwdziałania Przemocy Domowej i Ochrony Osób Doświadczających Przemocy Domowej 

na lata 2024-2030. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne 

ZA (20) 

Izabela Banasiak-Matusik, Monika Bolek, Anna Fedynicz, Stanisław Fijka, Aleksandra Górecka, 

Teresa Jędral, Wojciech Kochański, Szymon Krupa, Renata Mateńko, Beata Mika, Bartosz 

Miszewski, Bożena Molak, Andrzej Pietrzak, Jakub Rącz, Roman Cezary Rybarczyk, Ewa 

Stokowska, Justyna Szczypińska-Piotrowska, Iwona Szymańska, Tomasz Ura, Arleta Żmudzin 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (1) 

Mateusz Kanabus 

 

Przewodnicząca stwierdziła, że uchwała została podjęta. 

 

➢ Rada Miejska Góry Kalwarii podjęła uchwałę nr V/32/2024 

 

Punkt 7. Projekt uchwały w sprawie określenia szczegółowych warunków przyznawania 

i odpłatności za usługi opiekuńcze, specjalistyczne usługi opiekuńcze z wyłączeniem 

specjalistycznych usług opiekuńczych dla osób z zaburzeniami psychicznymi i usług 

opiekuńczych w formie usług sąsiedzkich oraz szczegółowych warunków częściowego lub 

całkowitego zwolnienia z opłat, a także trybu ich pobierania. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Teresa Jędral poinformowała, że projekt uchwały uzyskał 

pozytywne opinie komisji rady. 

W dyskusji wzięli udział: 
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Wiceprzewodniczący Rady Jakub Rącz poprosił o zapoznanie mieszkańców, którzy oglądają 

sesję z programem usługi sąsiedzkie. 

Informacje nt. świadczenia usług oraz sąsiedzkich przedstawiła Dyrektor Ośrodka Pomocy 

Społecznej w Górze Kalwarii Kamila Korzeniewska, dodatkowo udzieliła odpowiedzi na 

pytanie radnej Moniki Bolek zadane w trybie ad vocem  

 

Głosowano w sprawie Projektu uchwały w sprawie określenia szczegółowych warunków 

przyznawania i odpłatności za usługi opiekuńcze, specjalistyczne usługi opiekuńcze 

z wyłączeniem specjalistycznych usług opiekuńczych dla osób z zaburzeniami psychicznymi 

i usług opiekuńczych w formie usług sąsiedzkich oraz szczegółowych warunków częściowego 

lub całkowitego zwolnienia z opłat, a także trybu ich pobierania. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne 

ZA (19) 

Izabela Banasiak-Matusik, Monika Bolek, Anna Fedynicz, Stanisław Fijka, Aleksandra Górecka, 

Teresa Jędral, Wojciech Kochański, Szymon Krupa, Beata Mika, Bartosz Miszewski, Bożena 

Molak, Andrzej Pietrzak, Jakub Rącz, Roman Cezary Rybarczyk, Ewa Stokowska, Justyna 

Szczypińska-Piotrowska, Iwona Szymańska, Tomasz Ura, Arleta Żmudzin 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (1) 

Renata Mateńko 

NIEOBECNI (1) 

Mateusz Kanabus 

 

Przewodnicząca stwierdziła, że uchwała została podjęta. 

 

➢ Rada Miejska Góry Kalwarii podjęła uchwałę nr V/33/2024 

 

 

Punkt 8. Projekt uchwały w sprawie uchwalenia „Wieloletniego Planu Rozwoju i Modernizacji 

Urządzeń Wodociągowych i Urządzeń Kanalizacyjnych na lata 2024-2027”, będących 

w posiadaniu Zakładu Gospodarki Komunalnej Sp. z o.o. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Teresa Jędral poinformowała, że projekt uchwały uzyskał 

pozytywne opinie komisji rady. 
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Nie było zgłoszeń do dyskusji.  

 

 

Głosowano w sprawie Projektu uchwały w sprawie uchwalenia „Wieloletniego Planu Rozwoju 

i Modernizacji Urządzeń Wodociągowych i Urządzeń Kanalizacyjnych na lata 2024-2027”, 

będących w posiadaniu Zakładu Gospodarki Komunalnej Sp. z o.o. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne 

ZA (20) 

Izabela Banasiak-Matusik, Monika Bolek, Anna Fedynicz, Stanisław Fijka, Aleksandra Górecka, 

Teresa Jędral, Wojciech Kochański, Szymon Krupa, Renata Mateńko, Beata Mika, Bartosz 

Miszewski, Bożena Molak, Andrzej Pietrzak, Jakub Rącz, Roman Cezary Rybarczyk, Ewa 

Stokowska, Justyna Szczypińska-Piotrowska, Iwona Szymańska, Tomasz Ura, Arleta Żmudzin 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (1) 

Mateusz Kanabus 

 

Przewodnicząca stwierdziła, że uchwała została podjęta. 

 

➢ Rada Miejska Góry Kalwarii podjęła uchwałę nr V/34/2024 

 

 

Punkt 9. Projekt uchwały w sprawie nadania nazwy drodze wewnętrznej w miejscowości Solec. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Teresa Jędral poinformowała, że Komisja Zdrowia i Sportu 

nie wydała opinii do projektu uchwały, pozostałe komisje pozytywne zaopiniowały projekt 

uchwały. 

Nie było zgłoszeń do dyskusji.  

 

Głosowano w sprawie Projektu uchwały w sprawie nadania nazwy drodze wewnętrznej 

w miejscowości Solec. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
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Wyniki imienne 

ZA (20) 

Izabela Banasiak-Matusik, Monika Bolek, Anna Fedynicz, Stanisław Fijka, Aleksandra Górecka, 

Teresa Jędral, Wojciech Kochański, Szymon Krupa, Renata Mateńko, Beata Mika, Bartosz 

Miszewski, Bożena Molak, Andrzej Pietrzak, Jakub Rącz, Roman Cezary Rybarczyk, Ewa 

Stokowska, Justyna Szczypińska-Piotrowska, Iwona Szymańska, Tomasz Ura, Arleta Żmudzin 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (1) 

Mateusz Kanabus 

 

Przewodnicząca stwierdziła, że uchwała została podjęta. 

 

➢ Rada Miejska Góry Kalwarii podjęła uchwałę nr V/35/2024 

 

 

Punkt 10. Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż niezabudowanej 

nieruchomości gruntowej, stanowiącej własność Gminy Góra Kalwaria, oznaczonej jako 

działka ewidencyjna nr 439/8 położona w miejscowości Baniocha. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Teresa Jędral poinformowała, że Komisja Zdrowia i Sportu 

nie wydała opinii do projektu uchwały, pozostałe komisje pozytywne zaopiniowały projekt 

uchwały. 

Nie było zgłoszeń do dyskusji.  

 

Głosowano w sprawie Projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż 

niezabudowanej nieruchomości gruntowej, stanowiącej własność Gminy Góra Kalwaria, 

oznaczonej jako działka ewidencyjna nr 439/8 położona w miejscowości Baniocha. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne 

ZA (19) 

Izabela Banasiak-Matusik, Anna Fedynicz, Stanisław Fijka, Aleksandra Górecka, Teresa Jędral, 

Wojciech Kochański, Szymon Krupa, Renata Mateńko, Beata Mika, Bartosz Miszewski, Bożena 

Molak, Andrzej Pietrzak, Jakub Rącz, Roman Cezary Rybarczyk, Ewa Stokowska, Justyna 

Szczypińska-Piotrowska, Iwona Szymańska, Tomasz Ura, Arleta Żmudzin 

PRZECIW (0) 
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WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Monika Bolek 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (1) 

Mateusz Kanabus 

 

Przewodnicząca stwierdziła, że uchwała została podjęta. 

 

➢ Rada Miejska Góry Kalwarii podjęła uchwałę nr V/36/2024 

 

 

Punkt 11. Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż niezabudowanej 

nieruchomości gruntowej, stanowiącej własność Gminy Góra Kalwaria, oznaczonej jako 

działka ewidencyjna nr 439/12 położona w miejscowości Baniocha. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Teresa Jędral poinformowała, że Komisja Zdrowia i Sportu 

nie wydała opinii do projektu uchwały, pozostałe komisje pozytywne zaopiniowały projekt 

uchwały. 

Nie było zgłoszeń do dyskusji.  

 

Głosowano w sprawie Projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż 

niezabudowanej nieruchomości gruntowej, stanowiącej własność Gminy Góra Kalwaria, 

oznaczonej jako działka ewidencyjna nr 439/12 położona w miejscowości Baniocha. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

 

Wyniki imienne 

ZA (19) 

Izabela Banasiak-Matusik, Anna Fedynicz, Stanisław Fijka, Aleksandra Górecka, Teresa Jędral, 

Wojciech Kochański, Szymon Krupa, Renata Mateńko, Beata Mika, Bartosz Miszewski, Bożena 

Molak, Andrzej Pietrzak, Jakub Rącz, Roman Cezary Rybarczyk, Ewa Stokowska, Justyna 

Szczypińska-Piotrowska, Iwona Szymańska, Tomasz Ura, Arleta Żmudzin 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Monika Bolek 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (1) 

Mateusz Kanabus 



Protokół nr 5/2024 z sesji Rady Miejskiej Góry Kalwarii 26.06.2024 r.                                                    24/73 

 

Przewodnicząca stwierdziła, że uchwała została podjęta. 

 

➢ Rada Miejska Góry Kalwarii podjęła uchwałę nr V/37/2024 

 

 

Punkt 12. Projekt uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego dla fragmentu miasta Góra Kalwaria – rejon ul. Polnej – 

cz. A. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Teresa Jędral poinformowała, że projekt uchwały uzyskał 

pozytywne opinie komisji rady. 

Nie było zgłoszeń do dyskusji.  

 

Głosowano w sprawie Projektu uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia 

miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla fragmentu miasta Góra Kalwaria – 

rejon ul. Polnej – cz. A. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne 

ZA (20) 

Izabela Banasiak-Matusik, Monika Bolek, Anna Fedynicz, Stanisław Fijka, Aleksandra Górecka, 

Teresa Jędral, Wojciech Kochański, Szymon Krupa, Renata Mateńko, Beata Mika, Bartosz 

Miszewski, Bożena Molak, Andrzej Pietrzak, Jakub Rącz, Roman Cezary Rybarczyk, Ewa 

Stokowska, Justyna Szczypińska-Piotrowska, Iwona Szymańska, Tomasz Ura, Arleta Żmudzin 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (1) 

Mateusz Kanabus 

 

Przewodnicząca stwierdziła, że uchwała została podjęta. 

 

➢ Rada Miejska Góry Kalwarii podjęła uchwałę nr V/38/2024 
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Punkt 13. Projekt uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego dla fragmentu miasta Góra Kalwaria – osiedle Kilińskiego 

cz. B. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Teresa Jędral poinformowała, że projekt uchwały uzyskał 

pozytywne opinie komisji rady. 

Nie było zgłoszeń do dyskusji.  

 

Głosowano w sprawie Projekt uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego 

planu zagospodarowania przestrzennego dla fragmentu miasta Góra Kalwaria – osiedle 

Kilińskiego cz. B. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne 

ZA (20) 

Izabela Banasiak-Matusik, Monika Bolek, Anna Fedynicz, Stanisław Fijka, Aleksandra Górecka, 

Teresa Jędral, Wojciech Kochański, Szymon Krupa, Renata Mateńko, Beata Mika, Bartosz 

Miszewski, Bożena Molak, Andrzej Pietrzak, Jakub Rącz, Roman Cezary Rybarczyk, Ewa 

Stokowska, Justyna Szczypińska-Piotrowska, Iwona Szymańska, Tomasz Ura, Arleta Żmudzin 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (1) 

Mateusz Kanabus 

 

Przewodnicząca stwierdziła, że uchwała została podjęta. 

 

➢ Rada Miejska Góry Kalwarii podjęła uchwałę nr V/39/2024 

 

 

Punkt 14. Projekt uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego dla fragmentu wsi Baniocha – osiedle Wilczynek cz. I. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Teresa Jędral poinformowała, że projekt uchwały uzyskał 

pozytywne opinie komisji rady. 

Nie było zgłoszeń do dyskusji.  
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Głosowano w sprawie Projektu uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia 

miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla fragmentu wsi Baniocha – osiedle 

Wilczynek cz. I. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne 

ZA (20) 

Izabela Banasiak-Matusik, Monika Bolek, Anna Fedynicz, Stanisław Fijka, Aleksandra Górecka, 

Teresa Jędral, Wojciech Kochański, Szymon Krupa, Renata Mateńko, Beata Mika, Bartosz 

Miszewski, Bożena Molak, Andrzej Pietrzak, Jakub Rącz, Roman Cezary Rybarczyk, Ewa 

Stokowska, Justyna Szczypińska-Piotrowska, Iwona Szymańska, Tomasz Ura, Arleta Żmudzin 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (1) 

Mateusz Kanabus 

 

Przewodnicząca stwierdziła, że uchwała została podjęta. 

 

➢ Rada Miejska Góry Kalwarii podjęła uchwałę nr V/40/2024 

 

 

Punkt 15. Projekt uchwały w sprawie zmiany miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego dla fragmentu wsi Tomice – Domanówek. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Teresa Jędral poinformowała, że projekt uchwały uzyskał 

pozytywne opinie komisji rady. 

Nie było zgłoszeń do dyskusji.  

 

Głosowano w sprawie Projektu uchwały w sprawie zmiany miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego dla fragmentu wsi Tomice – Domanówek. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne 

ZA (20) 
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Izabela Banasiak-Matusik, Monika Bolek, Anna Fedynicz, Stanisław Fijka, Aleksandra Górecka, 

Teresa Jędral, Wojciech Kochański, Szymon Krupa, Renata Mateńko, Beata Mika, Bartosz 

Miszewski, Bożena Molak, Andrzej Pietrzak, Jakub Rącz, Roman Cezary Rybarczyk, Ewa 

Stokowska, Justyna Szczypińska-Piotrowska, Iwona Szymańska, Tomasz Ura, Arleta Żmudzin 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (1) 

Mateusz Kanabus 

 

Przewodnicząca stwierdziła, że uchwała została podjęta. 

 

➢ Rada Miejska Góry Kalwarii podjęła uchwałę nr V/41/2024 

 

 

Punkt 16. Projekt uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 

dla fragmentu wsi Mikówiec - część 3. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Teresa Jędral poinformowała, że projekt uchwały uzyskał 

pozytywne opinie komisji rady. 

 

Nie było zgłoszeń do dyskusji.  

 

Głosowano w sprawie Projektu uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego dla fragmentu wsi Mikówiec - część 3. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne 

ZA (20) 

Izabela Banasiak-Matusik, Monika Bolek, Anna Fedynicz, Stanisław Fijka, Aleksandra Górecka, 

Teresa Jędral, Wojciech Kochański, Szymon Krupa, Renata Mateńko, Beata Mika, Bartosz 

Miszewski, Bożena Molak, Andrzej Pietrzak, Jakub Rącz, Roman Cezary Rybarczyk, Ewa 

Stokowska, Justyna Szczypińska-Piotrowska, Iwona Szymańska, Tomasz Ura, Arleta Żmudzin 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (1) 

Mateusz Kanabus 
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Przewodnicząca stwierdziła, że uchwała została podjęta. 

 

➢ Rada Miejska Góry Kalwarii podjęła uchwałę nr V/42/2024 

 

 

Punkt 17. Projekt uchwały w sprawie przyjęcia Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi 

oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Góra Kalwaria na rok 2024. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Teresa Jędral poinformowała, że projekt uchwały uzyskał 

pozytywne opinie komisji rady. 

Nie było zgłoszeń do dyskusji.  

 

Głosowano w sprawie Projekt uchwały w sprawie przyjęcia Programu opieki nad zwierzętami 

bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Góra Kalwaria na 

rok 2024. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne 

ZA (20) 

Izabela Banasiak-Matusik, Monika Bolek, Anna Fedynicz, Stanisław Fijka, Aleksandra Górecka, 

Teresa Jędral, Wojciech Kochański, Szymon Krupa, Renata Mateńko, Beata Mika, Bartosz 

Miszewski, Bożena Molak, Andrzej Pietrzak, Jakub Rącz, Roman Cezary Rybarczyk, Ewa 

Stokowska, Justyna Szczypińska-Piotrowska, Iwona Szymańska, Tomasz Ura, Arleta Żmudzin 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (1) 

Mateusz Kanabus 

 

Przewodnicząca stwierdziła, że uchwała została podjęta. 

 

➢ Rada Miejska Góry Kalwarii podjęła uchwałę nr V/43/2024 

 

Punkt 18. Projekt uchwały w sprawie powołania Zespołu opiniującego kandydatów na 

ławników do Sądu Okręgowego w Warszawie w wyborach uzupełniających. 
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Przewodnicząca Rady Miejskiej Teresa Jędral poinformowała, że projekt uchwały uzyskał 

pozytywne opinie komisji rady i zarządziła 5 min. przerwę.  

 

Po wznowieniu obrad Przewodnicząca Rady Teresa Jędral do składu zespołu zaproponowała 

radcę prawną Urzędu Edytę Kur oraz Naczelnika Wydziału Obywatelskiego Beatę Kisiel.  

Do zespołu z Rady Miejskiej zgłosili się Aleksandra Górecka i Beata Mika. 

Przewodnicząca odczytała skład zespołu i przystąpiła do głosowania nad projektem uchwały. 

 

Głosowano w sprawie Projektu uchwały w sprawie powołania Zespołu opiniującego 

kandydatów na ławników do Sądu Okręgowego w Warszawie w wyborach uzupełniających. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 17, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 3, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne 

ZA (17) 

Izabela Banasiak-Matusik, Monika Bolek, Anna Fedynicz, Stanisław Fijka, Aleksandra Górecka, 

Teresa Jędral, Wojciech Kochański, Beata Mika, Bartosz Miszewski, Bożena Molak, Andrzej 

Pietrzak, Jakub Rącz, Roman Cezary Rybarczyk, Ewa Stokowska, Justyna Szczypińska-

Piotrowska, Iwona Szymańska, Arleta Żmudzin 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (3) 

Szymon Krupa, Renata Mateńko, Tomasz Ura 

NIEOBECNI (1) 

Mateusz Kanabus 

 

Przewodnicząca stwierdziła, że uchwała została podjęta. 

 

➢ Rada Miejska Góry Kalwarii podjęła uchwałę nr V/44/2024 

 

 

Punkt 19. Projekt uchwały w sprawie wskazania wiceprzewodniczącego Rady Miejskiej do 

wykonywania czynności związanych z podróżami służbowymi przewodniczącego Rady 

Miejskiej. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Teresa Jędral wskazała do wykonywania czynności 

związanych z podróżami służbowymi przewodniczącego wiceprzewodniczącego Tomasza 

Urę, odnośnie do zaproponowanej kandydatury nie zgłoszono uwag.  
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Następnie poinformowała, że projekt uchwały uzyskał pozytywne opinie komisji rady. 

 

Głosowano w sprawie Projektu uchwały w sprawie wskazania wiceprzewodniczącego Rady 

Miejskiej do wykonywania czynności związanych z podróżami służbowymi przewodniczącego 

Rady Miejskiej. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 2, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne 

ZA (18) 

Izabela Banasiak-Matusik, Monika Bolek, Anna Fedynicz, Stanisław Fijka, Aleksandra Górecka, 

Teresa Jędral, Wojciech Kochański, Renata Mateńko, Beata Mika, Bartosz Miszewski, Bożena 

Molak, Andrzej Pietrzak, Jakub Rącz, Roman Cezary Rybarczyk, Ewa Stokowska, Justyna 

Szczypińska-Piotrowska, Iwona Szymańska, Arleta Żmudzin 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (2) 

Szymon Krupa, Tomasz Ura 

NIEOBECNI (1) 

Mateusz Kanabus 

 

Przewodnicząca stwierdziła, że uchwała została podjęta. 

 

➢ Rada Miejska Góry Kalwarii podjęła uchwałę nr V/45/2024 

 

 

Punkt  20. Projekt uchwały w sprawie przekazania skargi Pana T.B. według właściwości. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Teresa Jędral poinformowała, że projekt uchwały uzyskał 

pozytywne opinie komisji rady. 

Nie było zgłoszeń do dyskusji.  

 

Głosowano w sprawie Projektu uchwały w sprawie przekazania skargi Pana T.B. według 

właściwości. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 2, NIEOBECNI: 1 
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Wyniki imienne 

ZA (18) 

Izabela Banasiak-Matusik, Monika Bolek, Anna Fedynicz, Stanisław Fijka, Aleksandra Górecka, 

Teresa Jędral, Wojciech Kochański, Renata Mateńko, Beata Mika, Bartosz Miszewski, Bożena 

Molak, Andrzej Pietrzak, Jakub Rącz, Roman Cezary Rybarczyk, Ewa Stokowska, Justyna 

Szczypińska-Piotrowska, Iwona Szymańska, Arleta Żmudzin 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (2) 

Szymon Krupa, Tomasz Ura 

NIEOBECNI (1) 

Mateusz Kanabus 

 

Przewodnicząca stwierdziła, że uchwała została podjęta. 

 

➢ Rada Miejska Góry Kalwarii podjęła uchwałę nr V/46/2024 

 

Punkt 21. Projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie przyjęcia wieloletniej prognozy 

finansowej gminy Góra Kalwaria na lata 2024–2037. 

Projekt uchwały uzyskał pozytywne opinie komisji rady poza komisją ROŚiH. 

Nie było zgłoszeń do dyskusji.  

 

Głosowano w sprawie Projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie przyjęcia wieloletniej 

prognozy finansowej gminy Góra Kalwaria na lata 2024–2037. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 2, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne 

ZA (15) 

Izabela Banasiak-Matusik, Monika Bolek, Stanisław Fijka, Aleksandra Górecka, Teresa Jędral, 

Wojciech Kochański, Szymon Krupa, Beata Mika, Bartosz Miszewski, Bożena Molak, Andrzej 

Pietrzak, Jakub Rącz, Roman Cezary Rybarczyk, Iwona Szymańska, Arleta Żmudzin 

PRZECIW (2) 

Ewa Stokowska, Justyna Szczypińska-Piotrowska 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) 

Anna Fedynicz, Renata Mateńko 

BRAK GŁOSU (1) 
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Tomasz Ura 

NIEOBECNI (1) 

Mateusz Kanabus 

 

Przewodnicząca stwierdziła, że uchwała została podjęta. 

 

➢ Rada Miejska Góry Kalwarii podjęła uchwałę nr V/47/2024 

 

 

Punkt 22. Projekt uchwały w sprawie zmian w uchwale budżetowej na 2024 rok. 

Projekt uchwały uzyskał pozytywne opinie komisji rady poza komisją OKiPS i komisją ROŚiH  

Nie było zgłoszeń do dyskusji.  

 

Głosowano w sprawie Projektu uchwały w sprawie zmian w uchwale budżetowej na 2024 rok. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 2, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 3, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne 

ZA (14) 

Izabela Banasiak-Matusik, Monika Bolek, Stanisław Fijka, Aleksandra Górecka, Teresa Jędral, 

Wojciech Kochański, Szymon Krupa, Beata Mika, Bartosz Miszewski, Bożena Molak, Andrzej 

Pietrzak, Jakub Rącz, Roman Cezary Rybarczyk, Arleta Żmudzin 

PRZECIW (2) 

Anna Fedynicz, Justyna Szczypińska-Piotrowska 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (3) 

Renata Mateńko, Ewa Stokowska, Iwona Szymańska 

BRAK GŁOSU (1) 

Tomasz Ura 

NIEOBECNI (1) 

Mateusz Kanabus 

 

Przewodnicząca stwierdziła, że uchwała została podjęta. 

 

➢ Rada Miejska Góry Kalwarii podjęła uchwałę nr V/48/2024 
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Punkt 23. Debata nad Raportem o stanie gminy Góra Kalwaria za rok 2023. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Teresa Jędral otworzyła debatę nad Raportem o stanie gminy 

Góra Kalwaria za rok 2023, 

 

 1) zabranie głosu przez Radnych Rady Miejskiej Góry Kalwarii, 

 

W dyskusji wzięli udział: 

 

Radny Stanisław Fijka: 

W zakresie nadzoru właścicielskiego nad spółką gminną zapytał, czy opracowany został 

dokument regulujący zasady funkcjonowania, współpracy, obiegu informacji, realizowania 

kontroli z ramienia nadzoru właścicielskiego nad gminną spółką. Dodał, że pytanie to wynika 

stąd, że w wielu raportach NIK inspektorzy poruszają kwestię braku takich regulacji, stąd 

chciałby się dowiedzieć, jak to funkcjonuje w gminie, ponieważ ma zastrzeżenia do tych 

relacji. Uważał, że powołana przez Radę Miejską spółka, nie realizuje celów i zadań, które były 

jej wyznaczone, a jednym z tych celów było obniżenie kosztów dla gminy. Spółka miała 

prowadzić działalność statutową oraz działalność operacyjną, która pozwoliłaby na poprawę 

wyników finansowych, które skutkowałyby tym, że gmina nie dokłada ciągle pieniędzy do 

spółki. Uważał, że burmistrz jako sprawujący nadzór nad spółką powinien pochylić się nad 

tym tematem. Podkreślał, że widzi w nowym roku w stosunku do ubiegłego roku poprawę 

w realizacji zadań przez ZGK czy to w zakresie zakupu sprzętu, czy realizacji odśnieżania, 

natomiast w 2023 roku zadania te były realizowane na niskim poziomie i było wiele skarg 

mieszkańców. Następnie w odniesieniu do rankingu samorządów, w którym oceniany jest 

efekt działania miasta i gminy w zakresie dbałości o jakość życia mieszkańców, stan 

środowiska i rozwoju ekonomicznego przy zachowaniu stabilności finansów i wysokiej jakości 

zarządzania, podnosił, że Gmina Góra Kalwaria w tymże rankingu w roku 2022 na 881 gmin 

była na pozycji 405, natomiast w roku 2023 sklasyfikowano gminę na 735 pozycji, więc 

nastąpił spadek o 330 pozycji, co ocenia negatywnie.  

Kontynuując wypowiedź negatywnie oceniał zasady gospodarności oraz zarządzania 

budżetem. Miał poważne uwagi do analizowania kosztów ponoszonych przez gminę 

na niektóre zadania własne gminy, głównie dotyczące utrzymania czystości i zieleni miejskiej 

oraz odśnieżania w okresie zimowym. Skupił swoje uwagi głównie na utrzymaniu czystości 

miasta - zadaniu wykonywanym przez spółkę gminną ZGK. W jego ocenia, ale też jak uważa 

w ocenie mieszkańców gminna spółka skupia się jedynie na samym centrum miasta. 

Podnosił brak systematyczności w sprzątaniu ulic i chodników. Zwracał uwagę, że większość 

ulic i chodników była sprzątana sporadycznie. Problem ten dotyczył również utrzymania 

chodników w gminnych pasach drogowych na wsiach. Zapytał, czy z ramienia gminy ktoś 

miał wskazane te zadanie do realizacji. Odnosząc się do kwestii mycia ulic zapytał, czy są 

haromonogramy wykonywania prac i czy ktoś je kiedykolwiek odbierał, czy nadzorował. 
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W odniesieniu do opróżniania koszy miejskich przez pracowników ZGK na wstępie zaznaczył, 

że nie zgłasza większych zastrzeżeń, jeśli chodzi o samo miasto, natomiast ma uwagi do 

sprzątania koszy na skarpach, ponieważ nie zawsze były one opróżniane, co wielokrotnie 

zgłaszane było inspektorowi ds. utrzymania trenów publicznych. W jego ocenie 

nadzór nad realizacją umowy z ZGK na sprzątanie gminy oraz opróżnianie koszy miejskich nie 

był realizowany poprawnie. Zwracał uwagę na wysokie koszy utrzymania zieleni. 

Zadanie realizowane przez firmę zewnętrzną kosztowało gminę 1.587.416 zł.  

Podkreślał, iż od kilku lat jest zwolennikiem by to zadanie realizowała jednostka 

samorządowa. Wyraził zadowolenie, że burmistrz tym roku część zadania powierzył 

Administracji Budynków Komunalnych - Grupie Utrzymania Terenów Publicznych, a w 

przyszłości zamierza powierzyć całość zadania, co w jego ocenie przyniesie oszczędności 

oraz podniesie jakość wykonania usługi. Miał uwagi do burmistrzowi, że tej decyzji nie podjął 

wcześniej, gdyż przyniosłoby to spore oszczędności, a zaoszczędzone środki można byłoby 

przeznaczyć na inne cele. Aczkolwiek zdaje sobie sprawę, że rozwijanie Grupy Utrzymania 

Terenów Publicznych wiąże się z doposażeniem i zwiększeniem zatrudnienia, jednakże 

podkreślał, że wprowadzając takie rozwiązanie burmistrz stwarza nowe miejsca pracy dla 

mieszkańców gminy.  

Odnosząc się do usługi odśnieżania uważał, że działania ZGK w tym roku można ocenić za 

prawie wzorcowe, natomiast 2023 r. nie było dobrze, wyjazdy były opóźnione lub ich nie było 

w ogóle. Mówiąc o uwagach nie kieruje ich do spółki, bo nie oczekuje odpowiedzi, jedynie 

zwraca uwagę na brak nadzoru burmistrza w tej kwestii.  

Kolejnym negatywnym zjawiskiem zgłaszanym przez mówcę są kolejki do rejestracji 

w ośrodku zdrowia w Górze Kalwarii przy ul. Białka. Kolejki po numerek do lekarza ustawiają 

się w godzinach nocnych i wczesno porannych. Dodał, że osobiście zgłaszał burmistrzowi 

problem. Uważał, że rozwiązanie proponowane przez burmistrza w kampanii wyborczej jest 

rozwiązaniem dobrym. Sugerował wcześniejsze otwieranie przychodni, by osoby stojące 

w kolejce nie stały na zewnątrz. Ponadto zwracał uwagę na nieprawidłowości, takie jak - 

osoba będąca 2-3 w kolejce nie dostaje numerka, pomimo że recepcjonistka w tym czasie nie 

odbierała żadnych telefonów, pierwsza osoba z kolejki otrzymuje do lekarza 7-8 numerek. 

Uważał, że system kolejkowy, który jest obecnie powinien ulec zmianie, a wydawanie 

numerków powinno być transparentne.  

Kolejny zarzut dotyczył realizacji zadań przez Wydział Inwestycji w zakresie dotyczącym 

rozbudowy lub budowy placów zabaw. Na wstępie podkreślił, że jest jedyną osobą, która 

przeszła w pełni szkolenia w zakresie zarządzania i utrzymania pałaców zabaw. Posiada 

doświadczenie w tym zakresie. Powiedział, że dysponuje dokumentacją zdjęciową oraz 

pismami kierowanymi do burmistrza, na które nie otrzymał odpowiedzi, informującymi 

o nieprawidłowościach, tj. niewłaściwe wykonanie fundamentów stanowiące zagrożenie dla 

dzieci, czy brak bezpiecznych nawierzchni. Podkreślał, że za bezpieczeństwo na placach 

zabaw odpowiadają burmistrz i zarządca placów tj. dyrektor ABK. Jako kierownik grupy UTP 

odpowiedzialny jest za utrzymanie placów zabaw w sprawności, stąd musi sygnalizować 
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przełożonym o nieprawidłowościach. Zwrócił uwagę na ten problem, ponieważ w roku 

ubiegłym odnotowano rekordową ilość wypadków na placach zabaw w Polsce. 

Krytycznie ocenia burmistrza za brak reakcji na to, w jaki sposób Wydział Inwestycji realizuje 

zadania w zakresie zadań związanych z placami zabaw. 

Powracając do kwestii nadzoru właścicielskiego nad spółką gminną ZGK podnosił, że spółka 

powinna zrozumieć, że to właściciel określa strategiczne kierunki i działania, że spółka została 

powołana do określonych celów, i są one szersze niż cele dzisiaj realizowane przez 

spółkę, są to remonty i naprawy dróg oraz równanie. Jego marzeniem jest to, by Zakład 

Gospodarki Komunalnej był wyposażony w maszynę do asfaltowania, by te cele mógł 

realizować oraz mógł świadczyć usługi innym podmiotom czy samorządom, lub można 

rozważyć zakup takiej maszyny dla ABK. Co by pozwoliło szybciej reagować na potrzeby. 

Apelował o pochylenie się nad tym, czy nie warto byłoby kupić używanego agregatu i zlecić 

spółce takie zadanie lub przekazać zadanie do ABK. Następnie poruszył kwestie 

świadczonych przez spółkę gminą usług i cennika. Zarzucał spółce brak otwartości, 

transparentności i obiegu informacji.  

Kontynuując wypowiedział się odnośnie do systemu monitoringu miejskiego. Zwracał uwagę, 

że pod "okiem" kamer monitoringu niszczone jest mienie gminne, i brak jest reakcji. 

Konieczne jest systematyczne przeglądanie monitoringu i natychmiastowa reakcja straży 

miejskiej po stwierdzeniu wykroczenia. Proponował zatrudnienie mundurowych emerytów do 

obserwowania monitoringu. Podkreślał, że sprawnie działający system monitoringu to bardzo 

skutecznie działające narzędzie prewencyjne i dowodowe. Wierzył, że plany burmistrza 

w zakresie zmian funkcjonowania monitoringu i wykorzystanie materiału dowodowego 

z kamer do przeciwdziałania dewastacji mienia gminnego przyniesie efekt. Ludzie muszą 

wiedzieć, że monitoring jest skuteczny i mogą ponieść konsekwencję. Jednocześnie wyraził 

zaniepokojenie, że gmina nie odwołała się od decyzji policji o umorzeniu sprawy o ustalenie 

sprawców zniszczenia schodów na skarpie, pomimo, że kamery uchwyciły sprawcę, jego 

pojazd i numer rejestracyjny oraz byli świadkowie zdarzenia.  

Ostatni zarzut skierowany do działalności burmistrza dotyczył gminnego zasobu 

mieszkaniowego. Mówca zwracał uwagę, że w 2023 r. było wolnych 39 mieszkań. Taka liczba 

wolnych, nieprzydzielonych lokali mieszkaniowych nie miała nigdy miejsca w gminie. 

Podnosił, że nakłady na zasób mieszkaniowy w 2023 roku były niewspółmierne do potrzeb 

i za niskie, i wystarczały jedynie na naprawę rzeczy, za które może być odpowiedzialność 

karna. Następnie odnosząc się do uchwały Rady Miejskiej w sprawie zasad przydziału 

mieszkań zwracał uwagę, że uchwała od wielu lat nie była nowelizowana i ma uwagi do 

określonego w niej kryterium dochodowego. Proponował debatę nad nowelizacją uchwały, by 

nie blokować przydziału mieszkań. Sugerował powrót to przydzielania mieszkań służbowych.  

Mając na uwadze zgłoszone uwagi oświadczył, że będzie głosował przeciw udzieleniu wotum 

zaufania burmistrzowi. Przy czym dodał, że działania podjęte w tym roku w kilku obszarach, 

o których mówił idą w dobrym kierunku.  
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Radny Wojciech Kochański w uzupełnieniu wypowiedzi przedmówcy w kwestii monitoringu 

miejskiego zwracał uwagę, że koszty naprawy zniszczonych urządzeń, czy na przykład koszt 

naprawy ostatnio wybitej szyby na basenie gdzie, mimo monitoringu nie ustalono sprawcy, 

czasami może przekroczyć koszty utrzymania jednej osoby obsługującej monitoring. 

Burmistrz Arkadiusz Strzyżewski odpowiadając na pytanie radnego Stanisława Fijki dotyczące 

wewnętrznych regulacji współpracy pomiędzy właścicielem, radą nadzorczą i zarządem 

powiedział, że takiej regulacji na tą chwilę nie ma, ale i nie ma takiego obowiązku. Dodał, że 

są regulaminy pracy zarządu i rady nadzorczej, a kwestie zależności, współpracy i podległości 

reguluje kodeks spółek handlowych. Podkreślił m.in., że stara się być na każdym posiedzeniu 

rady nadzorczej. Przedmiotem spotkań są bieżące tematy jak i sprawy dotyczące przyszłości, 

wyznaczane są cele dotyczące działalności inwestycyjnej, podnoszone są tematy w zakresie 

działalności edukacyjnej i współpracy ze szkołami, czy przedszkolami. Przedmiotem rozmów 

był też zakup chociażby zamiatarki. Podkreślił, że spółka nie ucieka od żadnej działalności. 

Rezygnacja z utrzymania zieleni przez ZGK nastąpiła w 2018 roku w kadencji burmistrza 

Zielińskiego, co mogło wynikać z ówczesnych możliwości spółki i stąd burmistrz doszedł do 

wniosku, że spółka nie jest w stanie zapewnić usługi w odpowiedniej jakości więc postanowił 

zorganizować przetarg publiczny, w wyniku którego wygrał podmiot prywatny. Od tamtej 

pory jakość zieleni się poprawiła. Natomiast wzrost kosztów usługi wynika przede wszystkim 

ze wzrostu kosztów osobowych, stąd zaczęto rozważać możliwość przejęcia przynajmniej 

części usług przez ABK grupę UTP. Wydaje się, że ten kierunek, który jest teraz jest dobry. 

Co do zakupu sprzętu, o którym radny wspominał przyznał, że nie tylko 2023 rok był dobrym 

rokiem, jeśli chodzi o zakupy. Warto też podkreślić, że kolejną działalnością spółki jest odbiór 

odpadów od podmiotów prywatnych i osób fizycznych. Ponadto spółka poczyniła starania 

i zainwestowała w sprzęt, i weszła w usługi asenizacyjne, by nie tylko mieszkańcom było 

wygodnie, tanio i sprawnie, ale też, żeby ta działalność uzupełniała się z odśnieżaniem. 

Przyznał, że jeśli chodzi o ostatnią zimę to rzeczywiście mieszkańcy dobrze ocenili 

reagowanie na potrzeby w zakresie odśnieżania, i będzie to kontynuowane. Jeśli będzie 

można coś jeszcze poprawić, to oczywiście to zostanie poprawione. Jest to dowód na to, że 

spółka nie uchyla się od innej działalności poza działalnością wodnokanalizacyjną. To, na co 

dzisiaj radny A. Pietrzak zwrócił uwagę pytając o równiarkę jest to też dowód na to, że nie 

mówimy nie tylko, że przeanalizujemy, czy zakup się opłaca, czy może jednak trzeba 

zamawiać usługę na zewnątrz. To samo dotyczy zakupu recyklera. Wydaje się, że fajnie 

byłoby, żeby spółka czy grupa UTP naprawiała dziury we własnym zakresie, natomiast 

w związku z tym, że jest to praca sezonowa trzeba też mieć możliwości zaangażowania do 

tych zadań pracowników, którzy też wykonują inne czynności. Argumentem głównym jest 

szybka reakcja na zgłoszenia. W kwestii rankingu zwrócił uwagę, że gdyby wiedział jakie 

wskaźniki były brane pod uwagę w tym rankingu byłoby mu łatwiej się odnieść do każdego 

z tych wskaźników, a tak ciężko mu się odnieść. Następnie odniósł się do kwestii zamiatania 

na mokro informując o tym, kiedy gmina pozyskała i przekazała spółce środki na ten cel. 
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Wyraził nadzieję, że mieszkańcy zarówno w ubiegłym roku, jak i w tym zauważyli różnicę 

w ostatnich miesiącach, jeśli chodzi o czystość na ulicach. Choć przyznał, że nie wszędzie 

zamiatarką da się wjechać. Jeśli chodzi o osobę koordynującą, to stara się reagować, 

natomiast są obszary, w których należałoby pewne rzeczy poprawić.  

Jeśli chodzi o opiekę zdrowotną przyznał, że zdarzają się kolejki, natomiast każde zgłoszenie, 

które otrzymuje od mieszkańców o długim oczekiwaniu są weryfikowane na monitoringu. 

Okazuje się, że w dziewięćdziesięciu dziewięciu procentach przypadków osoby zapisują się do 

określonych lekarzy. Podkreślił, że dostępność lekarzy wzrosła, w ubiegłym roku obsadzone 

zostały wszystkie wakaty. Co do systemu kolejkowego to uważa, że działa on poprawnie, 

biorąc pod uwagę ilość telefonów w ciągu jednego poranka, bo później to już są pojedyncze 

telefony. System kolejkowy obsługują 4 rejestratorki. System jest zoptymalizowany, będzie 

działał trochę wolniej w okresie sezonów chorobowych a jednocześnie nie będzie generował 

nadmiernych kosztów poza okresami wzmożonych zachorowań. Aczkolwiek po wyborze 

nowego dyrektora SPZOZ będzie dobry moment, żeby porozmawiać o potrzebnych 

zmianach. W kwestiach bezpieczeństwa i odbiorów zabawek prosił o udzielenie odpowiedzi 

z-cę burmistrza M. Baja. Odniósł się też do współpracy z Komisją Rewizyjną Rady Miejskiej. 

Przyznał, że za mało było wymiany informacji. Uważał, że prezes powinien więcej i lepiej 

komunikować się z Radą Miejską niż do tej pory, spotkania powinny być w miarę regularne, 

żeby radni mieli pełną wiedzę, i jest już po rozmowie z prezesem. Uważał, że w tej materii jest 

pole do zmiany. Jeśli chodzi o monitoring poinformował, że obecnie jest 84 kamer. Kolejne 

sołectwo będzie miało kamery na swoim terenie w ramach środków z funduszu sołeckiego, 

w związku z tym wymaga on jeszcze zakupu dodatkowych serwerów, bo przy tej ilości kamer 

nie są wystarczające. Trzeba będzie o tym rozbudować przy pracach nad przyszłorocznym 

budżetem. Natomiast stały dozór są to dość duże koszty. Monitoring działa i jest przeglądany 

każdego dnia. Miesięcznie jest kilkadziesiąt zgłoszeń o sprawdzenie, czy o przekazanie 

informacji policji. Dążenie do tego, by monitoring był bardziej wykorzystywanym narzędziem 

jest kierunkiem właściwym, natomiast jest to związane z kolejnymi etatami w Straży Miejskiej. 

Jeśli chodzi o zasób mieszkaniowy poinformował, że jest część mieszkań, które są wyłączone 

z użytkowania, część mieszkań przeznaczona jest do generalnego remontu, część do 

mniejszego remontu. Pewien zasób mieszkań (3 mieszkania) są w rezerwie, do wykorzystania 

w sytuacjach nagłych. Odnosząc się do kwestii współczynnika, który zdaniem radnego 

uniemożliwia staranie się o mieszkania, powiedział, że mieszkania przyznawane są na bieżąco 

i gdyby było tak, że współczynnik jest za wysoki to nie byłyby przydzielane mieszkania. 

Przyjęto pewne kryteria przydziału mieszkań w komisji mieszkaniowej opiniującej wnioski. 

Wspólnie wypracowano model punktowania wniosków. W skład komisji wchodzą osoby tj. 

Dyrektor Ośrodka Pomocy Społecznej, Dyrektor Administracji Budynków Komunalnych, który 

też znają sytuację poszczególnych osób. Od kiedy stosowany jest wypracowany model 

przyznawania punktów (wymienił, za co przyznawane są punkty), to nigdy nie było tak, że 

podjął jakąkolwiek inną decyzję niż komisja zaopiniowała. Mieszkanie jest przyznawane na 

wniosek, który w danym momencie w rankingu uzyskał najwięcej punktów i to się sprawdza. 
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Na pytanie, czy należy przyznawać mieszkania wszystkim, którzy wnioskują, czy tylko osobom 

szczególnie potrzebującym, i czy powinno się przyznawać mieszkania, bo są wolne w danym 

momencie, żeby nie stały puste, uważał, że na te pytania muszą sobie odpowiedzieć radni 

sami indywidualnie, bo być może jest to dobre rozwiązanie, gdyż mieszkania nie stałyby 

wówczas puste, natomiast chcemy być sprawiedliwi i pomagać najbardziej potrzebującym. 

Oczywiście są osoby niezadowolone, które wnioskowały o mieszkanie i go nie otrzymały. 

Przewodnicząca Terasa Jędral w związku z zaplanowaną przerwą w tym momencie 

posiedzenia ogłosiła półgodziną przerwę. 

Po przerwie Burmistrz Arkadiusz Strzyżewski kontynuując wyjaśnił kwestie kryterium 

dochodowego uzasadniające przydział lokalu z zasobu mieszkań gminnych. Poinformował 

ponadto, że 2023 roku z powodu przekroczenia kryterium dochodowego zostały odrzucone 

3 wnioski na 45. Dodał, że oczywiście można rozmawiać nt. zmiany kryterium dochodowego 

określonego w uchwale rady, natomiast podkreślił, że kryterium nie jest głównym powodem 

nieprzyznawania mieszkań. Odniósł się również do kwestii remontów mieszkań. 

Poinformował, że na tą chwilę jest 11 mieszkań, które są możliwe do rozdysponowania i jest 5 

wniosków. Następnie przedstawił informację nt. mieszania służbowego w Sobkowie.  

W sprawie bezpieczeństwa placów zabaw i odbiorów prosił o udzielenie odpowiedzi zastępcę 

M. Baja.   

Zastępca Burmistrza Mateusz Baj uważał, że place zabaw na terenie gminy są bezpieczne 

i spełniają wszystkie kryteria i normy. Rzeczywiście jest tak, że ilość wypadków na placach 

zabaw w skali ogólnopolskiej wzrasta, natomiast na terenie gminnych placów zabaw w Górze 

Kalwarii nie było zgłoszonego żadnego wypadku. Zarządcą zdecydowanej większości placów 

zabaw, poza placem zabaw, który znajduje się przy w basenie jest Administracja Budynków 

Komunalnych. Następnie poruszył dwie kwestie. Pierwsza kwestia to nowy plac zabaw 

wybudowany kosztem ponad 5 mln zł przy ul. Białka. Plac ten posiada wszelkie certyfikaty, 

jest bezpieczny. Oczywiście są kwestie pewnych usterek, które powstały w wyniku eksploatacji, 

natomiast plac zabaw jest na pięcioletniej gwarancji i po zgłoszeniu usterki wykonawca na 

bieżąco je naprawia. Dużym problemem jest dewastacja, jej skala w pewnym momencie 

zaskoczyła. Osoby dokonujące dewastacji zostały ustalane, podjęte zostały odpowiednie 

działania, które przynoszą skutek. Uważał, że jest potrzebna współpraca z Administracją 

Budynków Komunalnych, z Policją i Strażą Miejską. Drugą kwestią są place zabaw na terenach 

wiejskich. W zdecydowanej większości są one wykonywane, czy rozbudowywane w ramach 

funduszy sołeckich. Uważał, że trzeba rozmawiać i szukać takich rozwiązań, żeby plac zabaw 

spełniał oczekiwania lokalnej społeczności, ale jednocześnie spełniał wymogi bezpieczeństwa. 

Zabawki niespełniające wymogów są wyłączone z użytku do czasu jej dostosowania do norm 

bezpieczeństwa. Od pewnego czasu od 1-1,5 roku przyjęto zasadę, że oprócz Wydziału 

Inwestycji również Dyrektor Administracji Budynków Komunalnych uczestniczy przy wszystkich 

odbiorach, jako późniejszy zarządca sprawdza, czy wszystkie zabawki są zamontowane w ten 
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sposób by spełniały wszystkie kryteria. Reasumując uważał, że place zabaw są bezpieczne, 

a jeżeli było coś nie tak w przeszłości to obecnie wszystko jest w porządku. 

 

Radny Stanisław Fijka odnosząc się do odpowiedzi burmistrza w sprawie monitoringu uważał, 

że nie wykorzystuje się jego potencjału. Wskazywał potrzebę zatrudnienia osoby do 

przeglądania monitoringu, zaś Idealnym rozwiązaniem byłaby załoga interwencyjna. 

Odnosząc się do odpowiedzi dotyczącej kolejek stwierdził, że nie zadowala go ta odpowiedź 

i absolutnie się z nią nie zgadza, ponieważ kolejki są od poniedziałku do piątku. Zwracał 

również uwagę, że są osoby, które stają w kolejce za pieniądze. Uważał, że w okresie 

jesienno-zimowym ze względu na niskie temperatury należy umożliwić ludziom stojącym 

w kolejce wejście do budynku. Jeśli chodzi o kryterium dochodowe, prosił 

o uszczegółowienie, gdyż jest uchwała Rady Miejskiej, która określa zasady przydziału 

mieszkań, i nie doszukał się w tej uchwale procedury, o której powiedział burmistrz. 

Chciał się dowiedzieć, czy jest jakiś dokument wewnętrzny regulujący pracę komisji 

mieszkaniowej. Jeśli chodzi o plac zabaw przy ul. Białka zwrócił uwagę, że firma nie 

uwzględnia gwarancji. Zabawki psują się nagminnie, dwie podstawowe zabawki są praktycznie 

non stop wyłączone z użytku. Uważał, że należy podjąć rozmowy z wykonawcą, 

przeprowadzić badania, i jeśli wykonawca ma rację to pokryć koszty naprawy i podziękować 

mieszkańcom, że dewastują zabawki, a jeśli wykonawca nie ma racji dochodzić roszczeń. 

Jeśli chodzi o place zabaw na wsiach chciałby, żeby zarządcę włączyć w proces montażu albo 

wskazywania usytuowania zabawki. Ma zastrzeżenia do Wydziału Inwestycji, który nadzoruje 

montaż. Podał przykłady montowania zabawek niezgodnie z normami i źle wykonywanych 

wylewek betonowych zagrażających bezpieczeństwu dzieci.  

Radna Ewa Stokowska zapytała do jakiej wysokości gmina zamierza się zadłużyć oraz jakie 

burmistrz zamierza podjąć kroki, by zapobiec drastycznemu zadłużaniu gminy. 

Burmistrz Arkadiusz Strzyżewski na wstępie poprosił naczelnik B. Kisiel o udzielenie 

odpowiedzi na pytania radnego S. Fijki dot. komisji mieszkaniowej.  

Naczelnik Wydziału Spraw Obywatelskich UMiG Beata Kisiel udzielając odpowiedzi 

poinformowała, że komisja mieszkaniowa pracuje na dwóch dokumentach, po pierwsze  

uchwale Rady Miejskiej mówiącej o zasadach przyznawania mieszkań, gdzie zostały określone 

kryteria jakie spełnić mają mieszkańcy w momencie składania wniosków, po drugie 

zarządzeniu Burmistrza Miasta i Gminy określającym zasady pracy komisji, w którym zostały 

zdefiniowane kryteria oceny wniosków. Oba dokumenty są zgodnie z ustawą, podzielone 

wedle kompetencji organów. Uchwała rady mówi między innymi o wysokości dochodu jaki 

trzeba spełnić, aby móc starać się o mieszkanie. Zgodnie z ww. uchwałą dochód 

w gospodarstwie wieloosobowym nie może być większy niż 100% najniższej emerytury, czyli 

1760 zł netto, przy czym dochód są to zarobki netto z wyłączeniem 800 plus i innych  
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zasiłków czasowych. W gospodarstwie jednoosobowym dochód nie może być większy niż 

150% najniższej emerytury, czyli w chwili obecnej 2.670 zł. Kwoty te zmieniają się co roku 

w marcu w momencie, kiedy podwyżce podlegają najniższe emerytury. Dla porównania 

w gospodarstwie wieloosobowym na początku roku 2022 było to 1.250 zł, w chwili obecnej 

jest 1.760 zł. Następnie poinformowała, że w roku 2022 były tylko 3 wnioski na 43 złożone, 

gdzie mieszkańcy nie mieścili się w dochodach, w roku 2023 na 54 złożone wnioski tylko 

8 wniosków nie mieściło się w kryterium dochodowym, przy czym najniższe przekroczenie 

w stosunku do obowiązującego kryterium dochodowego wynosiło ok. 100 zł na osobę, 

a najwyższe 1.330 zł. Przykładowo dochód dla rodziny 2+2, czyli 2 dorosłe osoby plus 

2 dzieci gdzie pracuje tylko jedno z małżonków, to małżonek nie może mieć dochodu 

wyższego niż 5.340 zł netto, w momencie kiedy pracują 2 osoby w takiej rodzinie, to każdy 

z małżonków nie może zarabiać więcej niż 2.670 zł netto. Jeżeli chodzi o rodzinę 

dwuosobową, gdzie na przykład jest samotna matka z dzieckiem, to jej dochód nie może być 

wyższy niż 3.560 zł netto, natomiast matka z dwójką dzieci nie może zarabiać więcej niż 5.340 

zł netto. W jej osobistej ocenie kryterium nie jest za niskie, w stosunku do tego co jest we 

wnioskach i biorąc pod uwagę zarobki mieszkańców gminy. Dodała, że w sąsiednich gminach 

i w wianuszku około warszawskim kryteria dochodowe kształtują się na podobnym poziomie. 

Następnie poinformowała, że komisja w oparciu o zarządzenie burmistrza ustala wewnętrzną 

tabelę oceny wniosków (podała przykłady) poczym osoba z uzyskaną kwalifikacja trafia na 

listę osób oczekujących na mieszkania. Nie jest tak, jak to miało kiedyś miejsce, że 

wystarczyło, że osoba wpisała się na listę w danym roku i sukcesywnie przechodziła do góry 

listy, czekając wraz z upływem czasu. Tylko jest ocena w zależności od ilości punktów. 

Komisja ocenia sytuację rodziny i jej potrzeby a nie długość oczekiwania na przydział 

mieszkania. Co roku wnioski są aktualizowane, za każdy rok oczekiwania na mieszkanie 

przyznawane są dodawane punkty. Nie ma sytuacji w chwili obecnej, że są osoby na liście 

oczekującej dłużej niż 4 - 5 lat i są to sporadyczne przypadki. 

Wiceprzewodniczący Rady Tomasz Ura odniósł do kryterium dochodowego na przykładzie 

dwóch osób pracujących w rodzinie. Podnosił, iż wprowadzanie kryterium dochodowego, 

które jest poniżej minimalnego wynagrodzenia, w jakiś sposób demobilizuje osoby do 

szukania pracy lub wypycha je do szarej strefy. Uważał, że nie powinno być tak, że zarabianie 

najniższej krajowej dyskwalifikuje do ubiegania się o mieszkanie. Prosił o wyjaśnienie, 

dlaczego kryterium jest poniżej minimalnego wynagrodzenia, i czy jednak nie przemyśleć 

zmiany kryterium.  

W odniesieniu naczelnik Beata Kisiel postawiła pytanie, czy rodzina 2+1, gdzie dwie osoby 

pracują, są zdrowe i nic złego w rodzinie się nie dzieje, powinna starać się o mieszkanie 

z zasobu gminy. Co innego jak się dzieje coś złego, jedna osoba przestaje pracować 

i potrzeba jest pomoc. Podkreśliła, że są to trudne tematy do oceny. 
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Radny Stanisław Fijka podziękował wiceprzewodniczącemu za zwrócenie uwagi a następnie 

odniósł się do kryterium. Również zwracał uwagę, że według obowiązujących kryteriów 

trzyosobowa rodzina nie ma żadnych szans na otrzymanie mieszkania. Zapytał, ile obecnie 

jest wniosków ludzi oczekujących na mieszkanie komunalne czy socjalne, kiedyś było to 100, 

150, a nawet 180.  

 

Naczelnik Beata Kisiel odpowiedziała, że w chwili obecnej znajdujących się na liście jest 5 

ocenionych wniosków. 

Burmistrz Arkadiusz Strzyżewski dodatkowo zwracał uwagę, że wnioskodawca do końca 

kwietnia powinien zaktualizować złożony w poprzednim roku kalendarzowym wniosek. 

Prosił p. naczelnik o uszczegółowienie odpowiedzi na pytanie radnego. 

Naczelnik Beata Kisiel odpowiedziała, że wnioski zostały zaktualizowane przez osoby 

oczekujące na mieszkania, i tak jak poinformowała, jest 5 osób oczekujących na liście. 

Natomiast na chwilę obecną doszły jeszcze 2 nowe wnioski, które jeszcze nie zostały 

dekretowane do komisji mieszkaniowej. Dla porównania podała dane z gmin sąsiednich: 

w Prażmowie 80%, Lesznowoli 100%, Tarczynie 125%, Piasecznie 140%, Konstancinie 150%, 

Chynowie 50%, Grójcu 120%, Sobieniach Jeziory 100%, w Karczewie 100%. 

Radny Stanisław Fijka odnosząc się do odpowiedzi w sprawie ilości wniosków, przyznał, że  

zmienia to jego spojrzenie na problem, bo kiedy odchodził z rady wniosków było do 180.  

Naczelnik Beata Kisiel uzupełniła, że jeśli chodzi o dane z 2023 roku to wniosków było 54. 

W chwili obecnej osób oczekujących na mieszkanie na liście jest 5. 

Burmistrz Arkadiusz Strzyżewski prosił, jeśli są wątpliwości, co do wysokości kryterium, 

o przedyskutowanie tej kwestii w komisach. Uznał za słuszne słowa radnego T. Ury, że pewne 

sytuacje nie motywują do podjęcia zatrudnienia. Jeśli chodzi o pytania radnej E. Stokowskiej 

czy organ wykonawczy zamierza w przyszłości się zadłużyć odpowiedział, że generalnie, jeśli 

chodzi o zadłużanie to jest to wspólna decyzja burmistrza i rady. Podkreślił, że burmistrz nie 

zaciągnie żadnego zadłużenia bez decyzji rady. W poprzednim roku uchwalając budżet 

wspólnie podjęto decyzję o zaciągnięciu zobowiązania na zrealizowanie pewnych inwestycji, 

i była to też inicjatywa państwa radnych, i tak taką decyzję wspólnie podjęto, widząc jakie jest 

zapotrzebowanie mieszkańców na pewne inwestycje. W związku z tym jest to pytanie do nas 

wszystkich, na które będzie trzeba sobie odpowiedzieć przy pracach nad projektem budżetu. 

Chciałby pozostać przy zasadach, które od paru lat funkcjonują w gminie dotyczących 

realizacji inwestycji przy wsparciu zewnętrznym.  

Wiceprzewodniczący Rady Andrzej Pietrzak powrócił do kwestii sprzedaży równiarki. W jego 

ocenie prezes ZGK nie czuje potrzeb mieszkańców. Z informacji jakie posiada na wynajem 

równiarki dla potrzeb sołtysów czeka się od 1 do 3 miesięcy. W jego opinii równiarkę można 



Protokół nr 5/2024 z sesji Rady Miejskiej Góry Kalwarii 26.06.2024 r.                                                    42/73 

również wykorzystać do odśnieżania dróg. Następnie odnosząc się do kwestii ciśnienia wody 

w sieci zapytał, co prezes zrobi, by ciśnienie wody było chociaż na poziomie 3 barów. 

W uzupełnieniu wypowiedzi prosił o odpowiedź, co prezes zamierza zrobić, aby 

wyeliminować problem. 

Przewodnicząca prosiła burmistrza o udzielnie odpowiedzi na zgłoszone pytania. 

Burmistrz Arkadiusz Strzyżewski w związku z tym, poprosił prezesa spółki gminnej 

o powtórzenie odpowiedzi udzielonej w punkcie 3 nt. ciśnienia wody i stanu równiarki.  

Prezes Zarządu ZGK Roman Bugaj w odniesieniu do dyskusji w punkcie 3 porządku obrad, 

przypomniał, co powiedział, że ciśnienie w sieci dystrybucyjnej jest zazwyczaj między 1 a 2 

bary. Nie był w stanie z głowy podać, jakie w tej chwili jest ciśnienie na stacjach uzdatniania 

wody ( jest to obecnie sprawdzane). Powiedział, iż nie wie skąd radny wziął optymalną 

wartość 4 bary, nie jest w stanie z pamięci przywołać skąd taką wartość uznajemy za 

optymalną. Co do równiarki, która byłaby pułkiem wyjaśnił, że strategia inwestycyjna spółki 

w porozumieniu z właścicielem realizowana od zeszłego roku jest zgoła odmienna. 

Spółka wyposażyła się w samochód hakowiec służący do przewozu kontenerów z odpadami, 

przenoszący pług i pługosolarkę. Dodatkowo spółka zakupiła dodatkowy osprzęt do traktora, 

który zimą służy do odśnieżania chodników oraz dodatkowo została wyposażona zamiatarka 

w sprzęt do zimowego utrzymania chodników. Spółka posiada jeszcze jeden pług. 

Pod względem zimowego utrzymania dróg spółka jest dosprzętowiona, także równiarka do 

zimowego utrzymania dróg w jego ocenie jest spółce w tej chwili zbędna. Oczywiście można 

na ten temat rozmawiać. 

Burmistrz Arkadiusz Strzyżewski deklarował przeanalizowanie wydatków poniesionych 

w ubiegłym roku na równanie dróg w kontekście ewentualnego zakupu nowej równiarki.  

W uzupełnieniu wypowiedzi p. R. Bugaja dyrektor Adrianna Wąsik poinformowała, że w tym 

momencie na stacji Baniocha ciśnienie wynosi 4,25 bara.  

Burmistrz Arkadiusz Strzyżewski uważał, że konkluzją z wcześniejszej dyskusji powinien być 

apel do mieszkańców by nie podlewali w sezonie ogródków, w czasie kiedy są największe 

rozbiory wody.  

Radny Stanisław Fijka zwracał uwagę, że można kupić równiarkę wielofunkcyjną, 

wielozadaniową, do której są różne zestawy i wykorzystywać ją cały rok.  

Przewodnicząca Teresa Jędral również uważała, że warto byłoby zastanowić się nad zakupem 

równiarki. Podziękowała r. S. Fijce za wskazanie wszystkich najważniejszych problemów. 

Następnie przeszła do pytań do Raportu o stanie gminy (ustalono, że burmistrz będzie 

udzielał odpowiedzi po każdym pytaniu): 
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Pytanie nr 1 - dotyczyło informacji o zatrudnieniu w urzędzie miasta w zakresie Wydziałów:  

Ochrony Środowiska i Rolnictwa, Gospodarki Odpadami i Wydziału Ekologii oraz Gospodarki 

Odpadami. Prosiła o wyjaśnienie wzrostu etatów (było 10, zostało utworzonych 14 etatów).  

Burmistrz Arkadiusz Strzyżewski odpowiedział, że na bazie dwóch wydziałów utworzony 

został Wydział Ekologii i Gospodarki Odpadami. Dodatkowo do nowo powstałego wydziału 

zostały przeniesione dwie osoby, które wcześniej były w Wydziale Promocji i Informacji, 

zatrudnione na stanowiskach ekodoradców. 

Pytanie nr 2 dotyczyło ZGK w przedmiocie wzrostu zatrudnienia na stanowiskach nie 

robotniczych, prosiła o podanie przyczyn wzrostu z 36 etatów do 38 i podanie jakie są to 

stanowiska. 

Prezes Zarządu ZGK Roman Bugaj odpowiedział, że wzrost zatrudnienia w Zakładzie 

Gospodarki Komunalnej wiąże się przede wszystkim ze zbiegiem zatrudnienia osób 

odchodzących na emeryturę z zastępstwem pracowników zajmujących ich stanowiska. 

Następnie przedstawił istotne zmiany kadrowe mające miejące w strukturze zatrudnienia 

spółki w 2023 r. 

Pytanie nr 3 dot. budżetu gminy Góra Kalwaria: „W 2023 roku dokonano wykupu 

wyemitowanych w latach wcześniejszych obligacji samorządowych w kwocie 3.900.000 zł oraz 

przeprowadzono emisję obligacji w kwocie 16.300.000 zł, co spowodowało wzrost zadłużenia 

gminy w stosunku do 2022 roku o kwotę 12.400.000 zł, tj. do kwoty 46.241.000 zł, co stanowi 

25,61% wykonanych dochodów”, chciała usłyszeć jaki wpływ ma zadłużenie na płynność 

finansową gminy oraz czy finanse gminy nie są zagrożone. 

Skarbnik Gminy Ewa Sobiepanek odpowiedziała, że wzrost zadłużenia związany jest 

z zaangażowaniem inwestycyjnym, to też widać po wysokości wykonanych wydatków 

inwestycyjnych, natomiast jaki to ma wpływ na finanse gminy na dzień 31.12.2023 r., bo tę 

datę rozpatrujemy, to finanse zagrożone nie były, gmina nie utraciła płynności, środki na 

koniec roku na koncie gminy pozostały, wszystkie zobowiązania były uregulowane w terminie. 

Pytanie nr 4 dot. rewitalizacji i zabytków, w zakresie wydatkowana pieniędzy na publikacje 

propagujące historię i atrakcje turystyczne Góry Kalwarii – dot. publikacji „55 powodów, by 

odwiedzić Górę Kalwarię”, chciała się dowiedzieć, jaka kwota była wydatkowana na tę 

publikację.  

Burmistrz Arkadiusz Strzyżewski powiedział, że zarówno na tę publikację jak i publikację 

skierowaną do najmłodszych mieszkańców pozyskano dofinansowanie w ramach Lokalnej 

Grupy Działania i z tego co pamięta dofinansowanie wynosiło 63% kosztów. Nakłady były 

dość duże po ok. 3.000 egz.  

Uszczegółowiając powyższą wypowiedź zastępca burmistrza Piotr Chmielewski poinformował, 

że na projekt propagujący historię i atrakcje turystyczne Góry Kalwarii „Stefanka podróże po 

Górze” i „55 powodów, by odwiedzić Górę Kalwarię” gmina otrzymała 63,63% dofinansowanie 

z programu Rozwoju Obszarów Wiejskich - LGD. Łącznie te dwie publikacje wydano 
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w nakładzie po ok. 2500 egz., koszt projektu ok. 50.000 zł, w tym dofinansowanie stanowiło 

63%.  

Pytanie nr 5 dot. przetargów publicznych w zakresie 4 postępowań w trybie z wolnej ręki na 

usługi na kwotę 2.468.233,93 zł brutto, prosiła o wyjaśnienie, czego dotyczyły przetargi.  

Zastępca Burmistrza Mateusz Baj poprosił o dodatkowy czas. 

Pytanie nr 6 dot. inwestycji zakończonych w zakresie inwestycji „Budowa kanalizacji sanitarnej 

w miejscowości Potycz” na kwotę 5.529.747,57 zł, chciała się dowiedzieć, jaki przyniosła efekt 

ta inwestycja.  

Burmistrz Arkadiusz Strzyżewski odpowiedział, że na pewno poprawił się komfort życia 

mieszkańców. Efekt ekologiczny oraz zwiększenie atrakcyjności tego terenu. Inwestycja 

zrealizowana została ze środków zewnętrznych, na realizację inwestycji pozyskano 2 mln zł 

z program Rozwoju Obszarów Wiejskich.  

Przewodnicząca Teresa Jędral w uzupełnieniu zapytała, czy powstanie kanalizacji wpłynęło 

na otwarcie terenów inwestycyjnych.  

Burmistrz Arkadiusz Strzyżewski odpowiedział, że nie ma tam terenów przemysłowych 

przewidzianych chociażby w studium pod działalność usługową, przemysłową, czy 

magazynową. Inwestycja podniosła atrakcyjność terenu, ale w zakresie mieszkaniowym. 

Zwrócił też uwagę, że w ramach tej inwestycji została naprawiona droga przebiegająca przez 

wieś, co stanowi dodatkową korzyść. Przed remontem stan tej drogi był średni, a dziś 

mieszkańcy jeżdżą po równym asfalcie i mają kanalizację. 

Odpowiadając na pytanie nr 4 zastępca burmistrza Mateusz Baj dot. zapytania o 4 

postępowania z wolnej ręki wyjaśnił, że chodzi tu o postępowania z wolnej ręki w trybie in 

house, czyli usługi zlecone Zakładowi Gospodarki Komunalnej na zimowe utrzymanie dróg, 

opróżnianie koszy ulicznych, sprzątanie miasta oraz placu targowego.  

Pytanie nr 7 dot. inwestycji rozpoczętych w zakresie zadania „Budowa sali gimnastycznej 

z zapleczem sportowo dydaktycznym przy Szkole Podstawowej w Czaplinku” na kwotę ponad 

10 mln zł, zastanawiała się, czy rozpoczęcie tej budowy miało uzasadnienie, zwracając uwagę, 

że do szkoły tej uczęszcza 100 uczniów, w kontekście potrzeby rozbudowy Szkoły 

Podstawowej nr 2 w Górze Kalwarii, i czy ta inwestycja nie wpłynęła na obecną sytuację 

w oświacie.  

Burmistrz Arkadiusz Strzyżewski odnosząc się do powyższego wyraził nadzieję, że mieszkańcy 

Czaplina, Wincentowa, Czaplinka, Obrębu i okolic nie słyszeli wątpliwości pani 

przewodniczącej. Podkreślił, że była to główna inwestycja dla sołectw, z których dzieci 

uczęszczają do placówki. Zwracał uwagę, że w poprzednich kadencjach mówiło się, o tym, że 

jest to szkoła do zamknięcia. Natomiast w minionej kadencji została podjęta decyzja, że 

szkoła pozostanie i zostanie rozbudowana o salę sportową. Obecnie inwestycja jest na 

ukończeniu. Zwracał uwagę, że szkoła w Czaplinku była jedyną szkołą, która do tej pory nie 

miała sali sportowej. Uważał, że to była bardzo dobra decyzja i nigdy jej nie żałował i nie miał 
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co do niej wątpliwości. Na zakończenie dodał, że dzieci są naszą przyszłością, i warunki 

infrastrukturalne są bardzo ważne.  

Przewodnicząca Rady Teresa Jędral w odniesieniu wyjaśniła, że nie neguję rozwoju szkół. 

Zastanawiała się w kontekście tego, co obecnie dzieje się w oświacie gminnej i czy 

rozpoczęcie trzech bardzo drogich inwestycji w jednym czasie nie przyczyniło się do tego 

stanu, stąd jej wątpliwość. 

Burmistrz Arkadiusz Strzyżewski sprostował wypowiedź przewodniczącej odnośnie do ilości 

uczniów w szkole w Czaplinku, informując, że uczniów jest około 140. Dodatkowo zapytał 

przewodniczącą, czy pamięta, jak głosowała przy tym projekcie. 

Przewodnicząca Teresa Jędral w odniesieniu potwierdziła, że głosowała za tą inwestycją, 

nie przewidziała, co się zadzieje za rok.  

W ocenie radnej Justyny Szczypińskiej-Piotrowskiej przedmówczyni chciała zwrócić uwagę na 

aspekt ekonomiczny. Dodała, że co prawda nie była radną w minionej kadencji, natomiast 

przeglądając raporty za zeszły rok zastanawia się z punktu widzenia ekonomicznego, biorąc 

wtedy pod uwagę przyszłość nadchodzącego roku, czy rzeczywiście rozbudowa 3 tak dużych 

szkół, gdzie 2 mają ogromne dofinansowanie, a ta o której mowa ma znikome, że 

rzeczywiście ta inwestycja wymagała większego zastanowienia. Bardzo się cieszy, że burmistrz 

mówi o tym, że to dla dobra dzieci, bo właśnie o oszczędnościach w oświacie w 2024 roku 

toczy się batalia gminna. Więc jeżeli w zeszłym roku można było podjąć decyzję 

o rozbudowie szkoły za około 10 mln zł, to niecałe 3 mln zł w tym roku w oświacie, cóż to za 

oszczędności. 

Zastępca Burmistrza Mateusz Baj odnosząc się do sytuacji w oświacie i rozbudowy gminnych 

szkół chciał wyjaśnić, bo nie wszyscy nowi radni wiedzą, jakie były dyskusje, czy rozterki 

radnych i kierownictwa urzędu w poprzedniej kadencji odnośnie rozbudowy szkół. 

Wtedy wspólnie ustalono, że 3 szkoły czyli Kąty, Czerski i Czaplinek wymagają rozbudowy. 

Szkoła w Kątach, dlatego, że Kąty, Tomice i Mikówiec są częścią gminy najdynamiczniej 

rozwijającą się i są to miejscowości najszybciej rozwijające się pod względem 

demograficznym. Szkoła w Czersku ze względu na najtrudniejsze warunki lokalowe ze 

wszystkich szkół na terenie gminy. I szkoła w Czaplinku, którą kiedyś być może planowano do 

zamknięcia, natomiast wspólnie kierownictwo urzędu i radni poprzedniej kadencji 

zadecydowali, że szkoła nie zostanie zamknięta, i siatka szkół zostanie utrzymania. Uważał, że 

była to dobra decyzja i w związku z podjęciem decyzji o utrzymaniu dotychczasowej siatki 

szkół należy zapewnić dzieciom odpowiednie standardy nauczania. Udało się zapewnić 

finansowanie tych trzech inwestycji, przypomniał, że 2 z tych inwestycji szkoła w Czersku 

i szkoła w Kątach w większości są finansowane Polskiego Ładu, szkoła w Czaplinku jest 

finansowana w mniejszej części z dotacji z Ministerstwa Sportu. Rozbudowy tych szkół 

zapewniają stabilną bazę na terenach wiejskich. Plany na obecną kadencję to szkoła 

w mieście, tj. rozbudowa i modernizacji szkoły nr 2 albo budowa nowej szkoły nr 3. 

Natomiast po rozmowach z radnymi, wydaje się, że jest większe przyzwolenie jest na to żeby 
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wyremontować i rozbudować szkołę numer 2 niż budować nową, i jest to temat do dyskusji, 

podczas poniedziałkowej debaty oświatowej.  

Przewodnicząca Teresa Jędral w uzupełnieniu przyznała, że na tamten moment była za 

budową, natomiast dziś w obliczu dzisiejszego stanu oświaty uważa, że zabrakło wówczas 

dogłębnego przeanalizowania, dlatego zwracała uwagę na większą ostrożność przy 

podejmowaniu decyzji, co nie oznacza, że jest przeciwna jakimkolwiek inwestycjom. 

Radny Wojciech Kochański poprosił o wyjaśnienie w sprawie błędów budowlanych 

w projektowe rozbudowy szkoły w Kątach i dlaczego trzeba będzie dokładać kolejne 

pieniądze do nowego projektu.  

Zastępca Burmistrza Mateusz Baj przyznał, że jeśli chodzi o szkołę w Kątach pojawiły się 

błędy w projekcie, które zostały dostrzeżone przez wykonawcę i później też sygnalizowane 

przez inspektora nadzoru budowlanego. Chodzi o konstrukcję dachu, który nie mógłby 

unieść świetlików, które projektant przewidział do montażu, natomiast nie zgodził się ze 

stwierdzeniem przedmówcy, że znowu trzeba będzie dokładać pieniądze, bo jest to pierwsza 

tego typu sytuacja. Gmina przyjęła projekt od biura projektowego, które ma wszelkie 

uprawnienia państwowe, a starostwo powiatowe ten projekt zatwierdziło. Nie chciałby unikać 

teraz dyskusji na ten temat, natomiast na pewno przyjdzie czas na głębszą dyskusję, 

ponieważ będzie potrzebne zwiększenie budżetu tej inwestycji, wówczas przedstawione 

zostaną kulisy tej sytuacji i to w jaki sposób gmina próbuje te środki odzyskać. 

Radny Stanisław Fijka odnosząc się do dyskusji dot. rozbudowy szkoły w Czaplinku, w Kątach 

i w Czersku powiedział, że wydaje mu się, że chodzi o rozmach, który został przyjęty. 

Zapytał, czy podejmując decyzję brano pod uwagę skutki finansowe utrzymania szkół. 

Zwracał uwagę, że radni na koniec maja dowiedzieli się o planowanych ośmiomilionowych 

cięciach w oświacie, co było szokiem dla wszystkich i spotkało się z negatywnymi opiniami 

w przestrzeni publicznej. W jego ocenie zdarzały się przypadki podejmowania decyzji nie 

biorąc pod uwagi skutków finansowych, tak np. było z nawodnieniem boiska w Podłęczu, 

czy tężnią w Czaplinku.  

Radna Monika Bolek odnosząc się dyskusji uważała, że radni, którzy byli w poprzedniej 

kadencji powinni brać współodpowiedzialność za podjęte decyzje. Podnosiła, że w minionej 

kadencji wszyscy byli zgodni, co do konieczności poprawy warunków lokalowych szkół. 

Nie ukrywała, że przy podejmowaniu decyzji najbardziej dyskusyjna była kwestia finansowania 

budowy sali gimnastycznej w Czaplinku, ze względu nieduże dofinansowanie, natomiast nie 

negowano samej potrzeby jej budowy. Apelowała, by przy układaniu budżetu na kolejny rok, 

czy składaniu wniosków i propozycji inwestycji, mieć na uwadze późniejsze koszty utrzymania 

inwestycji.  

Zastępca Burmistrza Mateusz Baj zgodził się z przedmówczynią. Dodał, że w poprzedniej 

kadencji nie miał takiego poczucia, że rozbudowa szkoły w Czaplinku jest inwestycją 

kontrowersyjną. Być może radni rozmawiali w kuluarach o tym, że być może nie trzeba 

rozbudowywać tej szkoły, czy że być może gminy na to nie stać, natomiast żaden z radnych 
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na sesji nie wystąpił i nie powiedział, że ta rozbudowa jest niepotrzebna czy, że gminy na to 

nie stać, czy żeby mieszkańcy poczekali jeszcze 2 czy 5 lat. Wszyscy zarówno na sesji rady jak 

i na debacie oświatowej, która była zgodzili się na to, żeby te 3 szkoły rozbudowywać. 

Uważał, że była to dobra decyzja. W szkole najważniejsi są nauczyciele, ale ważne jest także 

to, żeby dzieci uczyły się w godnych warunkach. Rozumie, że jest nowa rada i ma prawo 

narzucić nowe priorytety jeśli chodzi o zadania inwestycyjne, czy nowe priorytety jeśli chodzi 

o kierunek w jakim rozwija się samorząd, natomiast apeluje do tych radnych, którzy byli 

w poprzedniej kadencji żeby bronili tej decyzji, bo była to w pewien sposób jednomyślna 

decyzja i radnych i kierownictwa urzędu, by wszystkie te 3 szkoły rozbudowywać. Była też 

w poprzedniej kadencji cicha zgoda na to, że nie rozmawiamy o szkole w mieście, bo gminy 

nie byłoby stać czy to na rozbudowę dwójki czy na budowę szkoły nr 3 szkoły. 

Po zakończeniu budowy szkoły w Czaplinku, Kątach i Czersku w tej kadencji będziemy 

rozmawiać o szkole w mieście.  Przyznał, że sprawa oszczędności w oświacie w jakiś sposób 

łączy się z rozbudową szkół, chciałby, żeby w do opinii publicznej nie powstało takie 

przeświadczenie, że gmina jest na progu bankructwa i nagle musi szukać oszczędności 

w oświacie. Sytuacja gminy jest stabilna, stać nas na rozbudowę szkół, pieniądze w budżecie 

są zabezpieczone. Nie jest też prawdą, że gmina nie płaci faktur wykonawcom. Wszystkie 

faktury są płacone w terminie. Jednakże gmina została zaskoczona podwyżkami dla 

nauczycieli i tym, że wpłynęło za mało pieniędzy z subwencji. Podkreślił, że nie jest tak, że 

zabieramy pieniądze z oświaty, po prostu próbujemy w jakiś sposób optymalizować te 

bieżące wydatki w oświacie, żeby mniej do oświaty dokładać, bo dokładamy do oświaty coraz 

więcej, stąd optymalizujemy wydatki, też po to, żeby również móc rozwijać różnego rodzaju 

działalność szkół, i żeby były środki na inne zadania. 

Wiceprzewodniczący Rady Jakub Rącz przy okazji rozbudowy szkoły w Czaplinku i budowy 

sali gimnastycznej chciał zwrócić uwagę na problem dotyczący ustalania wkładu własnego 

w stosunku do finansowania. Podnosił problem niedoszacowania inwestycji w naszej gminie. 

Zwracał uwagę, że planowany wydatek na salę gimnastyczną był o wiele niższy od finalnego 

kosztu.  

Przewodnicząca Rady Teresa Jędral jeszcze raz podkreśliła, że nie jest przeciwna rozbudowie 

szkół. Chodziło jej o większą ostrożność przy tak dużych inwestycjach. Kontynuując zgłosiła 

kolejne pytanie do Raportu o stanie gminy. 

Pytanie nr 8 dot. stanu i długość dróg gminnych. Odnosząc się do diagramu Ocena stanu 

technicznego jezdni dróg zapytała burmistrza, czy jest zadowolony, że tylko 19% dróg 

gminnych jest w bardzo dobry stanie. 

Burmistrz Arkadiusz Strzyżewski odpowiedział, że nie jest zadowolony. 

Przewodnicząca Teresa Jędral wyraziła nadzieję, że burmistrz będzie robił wszystko, żeby te 

procenty trochę się podrosły. 
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Pytanie nr 9 dot. remontów dróg gminnych w odniesieniu do łącznej kwoty określającej 

wydatki na nakładki asfaltowe 4.896.524,63 zł, i długości wykonanych nakładek 2910 km, 

pytała, czy nie zaszła pomyłka w wykazanej długości wykonanych nakładek. 

Burmistrz potwierdził, że jest to pomyłka pisarska. 

Pytanie nr 10 dot. gminnego zasobu nieruchomości i mieszkaniowego – w związku 

z nabyciem terenów pod drogi gminne na podstawie art. 98 ustawy o gospodarce 

nieruchomościami wypłacono odszkodowania w wysokości 164.758 zł, chciała się dowiedzieć, 

czy są jeszcze jakieś nieruchomości, które czekają na wypłacenie odszkodowań. 

Burmistrz Arkadiusz Strzyżewski udzielił krótkiej odpowiedzi, i poprosił naczelnik wydziału 

o udzielenie informacji.  

Naczelnik Wydziału Gospodarowania Mieniem i Geodezji Dorota Kulik poinformowała, że po 

dokonaniu podziału nieruchomości właściciel występuje do gminy z wnioskiem o wypłatę 

odszkodowania, natomiast kwota odszkodowania ustalana jest podczas negocjacji. 

Dopóki właściciel nie dojdzie do porozumienia z gminą i nie zostanie ustala kwota 

odszkodowania to nie jest możliwa jego wypłata. Obecnie w toku jest kilkanaście negocjacji, 

niektóre zostały już zakończone, natomiast czekamy na podpis protokołu uzgodnień przez 

właścicieli. Odszkodowania są sukcesywnie wypłacane i nie ma większych zaległości. Są też 

odszkodowania z tytułu decyzji ZRID, natomiast w tym przypadku kwotę tego odszkodowania 

ustala starosta, a środki na ten cel są zabezpieczone w wieloletnim planie finansowym przy 

okazji dokumentacji projektowej. 

Przewodnicząca Teresa Jędral zapytała, ile procentowo jest nieruchomości drogowych 

podlegających wypłacie odszkodowania.  

Pani Dorota Kulik odpowiedziała, że wielu właścicieli jeszcze nie złożyło wniosków. 

Przewodnicząca Teresa Jędral zapytała, czy podziały zostały dokonane. 

Pani Dorota Kulik odpowiedziała, że takich danych nie ma. 

Pytanie nr 11 dot. działalności Zakładu Gospodarki Komunalnej, chciała wiedzieć, co 

konkretnie zostało zrobione w ramach optymalizacji kosztów prowadzenia działalności spółki 

w 2023 r. 

Odpowiedzi udzielił prezes spółki gminnej Roman Bugaj. Wyjaśnił, że optymalizacja 

działalności spółki ma bardzo wiele wymiarów, żeby zwiększać efektywność operacyjną 

i inwestycyjną podmiotu. W zwiększaniu efektywności inwestycyjnej jest nieco prościej, 

dlatego, że służą temu transparentne postępowania na wyłonienie dostawców materiałów 

i urządzeń, usług obcych oraz wykonawców inwestycji. Spółka takie postępowania prowadzi 

w oparciu o 3 regulaminy wewnętrzne. Efektywność kosztową działalności inwestycyjnej 

przede wszystkim spółka usprawnia na podstawie rzetelnego wyłaniania wykonawców 

w konkurencyjnych postępowaniach, ile takich postępowań zostało ogłoszonych w zeszłym 

roku tego nie jest w stanie przytoczyć, ale te dane są na stronie internetowej ogólnie 

dostępne. W obszarze działalności operacyjnej zagadnienie jest dużo bardziej złożone, 
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między innymi spółka optymalizuje poziom zatrudnienia. Poziom zatrudnienia można 

optymalizować poprzez dokonywanie wyrywkowych map procesów, próby ich opisu oraz 

planowania pracy. Im bardziej praca jest zaplanowana, tym bardziej można powiedzieć 

o optymalizacji zasobów spółki i o zwiększaniu efektywności ekonomicznej. Dlatego jak w tym 

gremium usłyszał, że działalność operacyjna spółki powinna być poprawiona przez zakup 

równiarki, dlatego że równiarka będzie mogła być wykorzystana na cito, to od razu wyobraził 

sobie pogotowie równikowe, czyli 4 zmiany, dyspozytornia i pracowników czekających na 

telefon aż trzeba będzie pojechać równiarką. Tego rodzaju zakusy mogą zniweczyć nieco 

plany optymalizacji zasobów, ale jak rozumie będą na ten temat dalsze dyskusje 

a podejmowane decyzje będą słuszne z ekonomicznego punktu widzenia. Dodał, że jednym 

z wymiarów optymalizacji działalności spółki pod kątem operacyjnym jest redukcja strat wody 

niezafakturowanej i ścieków niezafakturowanych. Odnotowuje się rok do roku od 2020 do 

2023 spadki w ściekach niezafakturowanych o 4%. Poziom powody niezafakturowanej 

utrzymał się na niezmienionym poziomie, zanotowano wzrost 0,9%, a to z powodu 

przestawiania ciągów technologicznych stacji uzdatniania wody w Baniosze do zwiększonego 

pobory wody po dokonanym odwiercie trzeciej studni głębinowej na tym terenie. Kolejnym 

aspektem optymalizacji działalności operacyjnej jest planowe czyszczenie sieci kanalizacyjnej. 

W poprzednim roku obrotowym wykonano planowe czyszczenie sieci kanalizacyjnej rzędu 25 

km sieci i o ile dobrze pamięta ponad 200 studni rewizyjnych. Czyszczenie sieci kanalizacyjnej 

regularne wpływa przede wszystkim na stabilność pracy układu dystrybucji, zmniejsza 

częstotliwość występowania awarii, zmniejsza częstotliwość awarii układów pompowych 

w stacjach pomp kanałowych, co przekłada się na zmniejszenie ilości nadgodzin i wyjazdów 

ekip do usuwania awarii po godzinach, zmniejsza prawdopodobieństwo wystąpienia 

wypływów wody, wypływu ścieków sieci kanalizacyjnej oraz zmniejsza częstotliwość włączania 

się układów pompowych na stacjach pomp kanałowych, co przekłada się na oszczędność 

zużycia energii. W zeszłym roku zakończono również program wymiany oświetlenia na 

terenie obiektów technologicznych spółki. Całe zewnętrzne oświetlenie jest wykonane 

w technologii LED, w celu ograniczenia poboru energii elektrycznej. W zeszłym roku 

zmieniono dostawcę usług bankowych na bank, który oferuje tańsze usługi finansowe. 

Do usług finansowych można zaliczyć nawiązanie współpracy z innym bankiem, który oferuje 

bardzo korzystne lokaty krótkoterminowe. Od zeszłego roku takie lokaty są regularnie 

zawiązywane, jeżeli chodzi o nadwyżkę finansową spółki, żeby środki obrotowe nie 

pozostawały na zwykłych kontach. W tej chwili więcej z pamięci nie jest w stanie przytoczyć.  

Przewodnicząca Teresa Jędral podziękowała za przedstawienie inf. z podętych działań, 

natomiast chciałaby uzyskać przybliżoną kwotę optymalizacji. Poprosiła prezesa, by 

powiedział, ile ta optymalizacja przyniosła oszczędności.  

Prezes Roman Bugaj odpowiedział, że wynik netto za rok obrotowy 2022 wyniósł minus 

3.878.243,68 zł, natomiast wynik netto za rok 2023 wyniósł minus 340.890,40 zł. 

Poprawa działalności operacyjnej i inwestycyjnej mieści się w kwocie, która jest różnicą między 

tymi 2 liczbami. 
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Wiceprzewodniczący Rady Andrzej Pietrzak poprosił prezesa o wyjaśnienie, co miał na myśli 

mówiąc równiarka na cito. 

Prezes Roman Bugaj odpowiedział, że tylko zacytował sformułowanie, które padło na sesji, 

odnośnie, kto je wypowiedział nie pamięta, trzeba by było wrócić do protokołu. 

Wiceprzewodniczący Rady Andrzej Pietrzak odnosząc się zapytał prezesa, czy widzi w tym 

jakiś problem. 

Prezes Roman Bugaj odpowiedział, że widzi problem natury zarządzania procesami, dlatego 

że jeżeli chcemy mieć równiarkę, która pojedzie na cito musi być jeszcze człowiek, który 

pozostawanie w tak zwanym pogotowiu, co generuje koszty. Oczywiście, jeżeli nas stać na to 

jak to najbardziej można w takie rozwiązanie iść. 

Wiceprzewodniczący Rady Andrzej Pietrzak w odniesieniu powiedział, że odnosi wrażenie, że 

my jesteśmy dla pana, a nie pan dla nas, przypominając prezesowi, że pracuje nad wotum 

zaufania dla burmistrza. Oczekiwał rzetelnych informacji. Prosił o imię i nazwisko autora 

cytowanego sformowania. 

Prezes Roman Bugaj w odpowiedzi wyjaśnił, że tak jak już powiedział trzeba wrócić do 

protokołu, aczkolwiek wycofuję się ze swoich słów, bo nie jest to szczególnie istotne. 

Chciał jedynie zwrócić uwagę na pewien problem, który wiąże się z zachowaniem 

efektywności ekonomicznej organizacji. Co do wyjaśnienia rzetelności udzielanych informacji 

powiedział, że stara się udzielać jak najbardziej rzetelnych informacji, natomiast nie wszystko 

z pamięci może przytoczyć. Za co przeprasza. Jeżeli czasami odpowiedzi są nieprecyzyjne, 

wtedy prosi o pytania na piśmie. 

Wiceprzewodniczący Rady Tomasz Ura ad vocem myślał, że temat równiarki już jest 

zakończony, tym bardziej że burmistrz zasygnalizował przeanalizowanie tematu. Dodał, że 

być może faktycznie pomysł okaże się dobry, natomiast byłby daleki od tego, żeby temat 

trywializować, bo pan prezes z właściwą dla siebie ironią wspomniał, o na cito, o pogotowiu. 

Uważał, że w realiach naszej gminy na cito, to znaczy nawet za tydzień lub za dwa. 

Podając przykład miejscowość Czarny Las poinformował, że w zeszłym roku równiarki nie 

było ani razu. Dlaczego, bo równiarki nie są dostępne na rynku, bo jeżeli gminy je mają 

to wykorzystują je dla własnych korzyści i nie ma, od kogo tej równiarki wynająć. Temat jest 

naprawdę bardzo poważny, bo równiarka zamiast przyjechać 1, 2 czy 3 razy w roku, to w 

Czarnym Lesie przejeżdża 10 razy koparko-ładowarka, a po jednym deszczu droga wygląda 

tak jak wcześniej. Prosił, żeby nie trywializować, żeby do tematu poważnie się przymierzyć. 

Dodał, że w tym roku równiarka była w Czarnym Lesie i efekt jest zauważalny.   

Radny Stanisław Fijka odniósł się do dyskusji. Przyznał, że to on użył tego słowa. Odnosząc 

się do wypowiedzi r. T. Ury w pełni się z nią zgodził, jednocześnie zwracając uwagę prezesowi, 

że właścicielem spółki jest gmina Góra Kalwaria, a nadzór sprawuje burmistrz, którego dzisiaj 

rada ocenia. Prezes realizuje strategię działania spółki w oparciu o to, jakie właściciel stawia 

spółce zadania, i nie może być to sprzeczne ze strategią właściciela, bo inaczej należy 

zmienić pracę. Następnie wyjaśnił, co miał na myśli mówić na cit. Mówił to w odniesieniu do 
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stan jaki jest dzisiaj, że czas oczekiwania jest niezadowalający i stąd się wziął pomysł zakupu 

równiarki. Kończąc wypowiedź stał na stanowisku, że jeżeli właściciel określi, że spółka ma 

przystąpić do budowy dróg, gruntowych, utwardzonych albo przygotować podkład pod 

drogi, to zadaniem rady nadzorczej i prezesa powiedzieć, z czym to się zwiąże, a jeśli 

właściciel o tym zdecyduje i nie jest to sprzeczne z prawem to rada nadzorcza i prezes musi 

te decyzje wykonać. Powiedział, że słuchając wypowiedzi pana prezesa czasem odnosi 

wrażenie, że to pan prezes tak naprawdę określił te wszystkie cele i zadania. 

Powiedział również, że jest zwolennikiem przygotowywania dróg do budowy nakładki 

asfaltowej, co przyniosłoby gminie oszczędności na poziomie 30-40%. Więc cały czas do 

tego będzie dążył. Dodał, że pan prezes znając statut i swoje zadania wie, że odbiór 

odpadów jest zadaniem szeroko rozumianym, jak utrzymanie zieleni, czystości, budowa, 

remonty i naprawy dróg, stąd też mówił o zakupie maszyny do naprawy, dlatego uważa, że 

nie można odstąpić od tych zadań operacyjnych, bo zwiążą się one z usługami komunalnymi 

na rzecz mieszkańców. Odnosząc się ponownie do sprawy sprzedanej równiarki, przyznał, że 

była to ruina. Zwracał uwagę, że 4 razy mniejszy Karczew kupił równiarkę za 250-300.000 zł, 

dlatego poprosił burmistrza by skontaktował się z burmistrzem Karczewa. 

Prezes Roman Bugaj odniósł się wypowiedzi przedmówcy, i poinformował, że jeżeli 

wypracowany zostanie model tak jak miało to miejsce przy akcji zima z głównym 

kontrahentem spółki, jakim jest Urząd Miasta i Gminy Góra Kalwaria, że świadczenie usług 

zimowego utrzymania dróg jest rentowne dla firmy, to jak sam pan radny zauważył znacząco 

podniósł się poziom świadczenia usług przez spółkę, dzięki temu spółka się dosprzętowiła, 

natomiast musi to się opierać o rachunek ekonomiczny, i tak postrzega swoją rolę. Jeżeli 

spółka ma podejmować działalność nierentowną, której nie musi wykonywać, ponieważ 

działalność podstawowa wodnościekowa jest nierentowna, ale spółka musi to robić, i będzie 

to robiła, natomiast co do pozostałych działalności, które są dla spółki fakultatywne, zrobi 

wszystko, żeby nie podejmować się działań, które spółce nie przeniosą dochodu, jeżeli 

przyniosą dochód wtedy jak najbardziej spółka jest gotowa robić wszystko, na czym zarabia. 

Podkreśl, że stara się prowadzić wraz ze z fantastycznymi współpracownikami firmę tak, jak by 

to była jego własna firma, czyli nie dokładać tam gdzie nie trzeba i nieustannie 

optymalizować koszty. Zamykając temat równiarki zaznaczył, że jeżeli ze strony urzędu gminy 

będzie taka wola i to przedsięwzięcie będzie dla każdego opłacalne, jest za. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Teresa kontynuując zgłosiła kolejne pytanie do Raportu 

o stanie gminy. 

Pytanie nr 12 dot. działalności ZGK odnośnie do zestawienia nieruchomości gruntowych, 

wobec których spółka posiada prawo własności, poprosiła o wyjaśnienie, co się kryje pod 

pozycją pozostałe, której wartość bilansowa wynosi 1.216.000 zł. 

Prezes Roman Bugaj wyjaśnił, że jest to zbiór różnych działek produkcyjnych, na których 

posadowiona jest infrastruktura przesyłowa, małe przepompownie, fragmenty działek 

gruntowych, które zostały przekazane w aporcie spółce, na których były posadowione 
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fragmenty ciepłociągu, fragmenty wodociągów, czy fragmenty kanalizacji. 

Duże nieruchomości są wykazane w pozycjach od 1 do 4. 

Pytanie nr 13 dot. działalności ZGK odnośnie do nakładów inwestycyjnych w podziale na 

rodzaje urządzeń, poprosiła o wyjaśnienie pozycji nr 4 - pozostałe w tym zakup środków 

trwałych nie współfinansowane ze środków Unii Europejskiej na kwotę 1. 987.000 zł. 

Prezes Roman Bugaj wyjaśnił, iż są to opłaty wstępne i opłaty inicjalne za leasingi środków 

trwałych, które spółka nabyła w celu świadczenia usług pozostałych, opłaty za samochody 

służące wykonywaniu działalności podstawowej, komputery, stacje monitoringu sieci 

wodociągowej. Tyle jest w stanie wymienić z pamięci, zaś listę szczegółową może 

przygotować.  

Pytanie nr 14 dot. działalności ZGK - Spółka podpisała 6 nowych umów leasingowych, 

w ramach których dysponuje nowymi pojazdami specjalnymi oraz samochodami. Na koniec 

2023 roku Spółka w sumie leasinguje 13 środków trwałych o łącznej wartości początkowej 

3.165.000 zł, prosiła o uszczegółowienie, o jakie pojazdy specjalne i samochody chodzi. 

Prezes Roman Bugaj odpowiedział, że z zostało zawartych 6 nowych umów na środki 

transportu są to: 2 traktory, samochód specjalistyczny, samochód hakowiec, samochód 

brygadowy i koparka. Odnośnie do pozostałych poinformował, że są to samochody 

specjalistyczne, i prosił o czas na uzyskanie informacji w bazie danych. Jeżeli się nie uda, bo 

spółka o tej porze już nie pracuje, wtedy szczegółowa informacja zostanie udzielona na 

piśmie. 

Pytanie nr 15 dot. działalności ZGK odnośnie do sprzedaży wody w latach 2020–2023, 

poprosiła o wyjaśnienie, dlaczego tylko o 10% zmniejszył się poziom wody niezafakturowanej. 

Prezes Roman Bugaj odpowiedział, że w jego ocenie przy praktycznie zerowym budżecie 

inwestycyjnym jest to sukces, dlatego że na tę kwotę składają się działania, które spółka 

podejmuje na bieżąco, czyli działania operacyjne a nie inwestycje. Dodał, że spółka stara się 

znaleźć punkt równowagi pomiędzy nakładami służącymi optymalizacji wyników oraz 

ograniczonymi finansami, które spółka ma skromne i musi rozdysponować na wiele obszarów. 

Uważał, że spadek w ciągu 5 lat o ponad 10 punktów procentowych bez szczególnych 

nakładów, a tylko nakładem pracy jest sukcesem spółki. Trend spadkowy widać i spółka 

będziemy o ten trend walczyć. 

Pytanie nr 16 dot. działalności ZGK w zakresie oceny sytuacji ekonomiczno-finansowej spółki 

oraz czynników ryzyka. W odniesieniu do raportu za 2022 r., w którym było stwierdzenie, że 

„spółka jest stale nierentowna”, obecnie sytuacja ekonomiczno finansowa spółki jest 

przeciętna, tym samym prosiła o wyjaśnienie tej różnicy. Pytała, czy sytuacja spółki jest lepsza. 

Prezes Roman Bugaj wyjaśnił, że w raporcie o stanie gminy było użyte stwierdzenie, że 

sytuacja ekonomiczno-finansowa spółki jest zła, teraz zmieniono zapis na przeciętna, ze 

względu na to, że poprawiają się wyniki finansowe spółki z uwagi na stabilizację cen na rynku 

energii, który jest rynkiem cały czas dynamicznie rosnącym, co przy uwiązaniu przychodów 
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z podstawowej działalności, polityką regulatora i rosnących kosztach cały czas pogarsza 

wynik, natomiast działania optymalizujące wewnątrz firmy pozwalają nie generować ujemnych 

przepływów . Ponadto sprostował stwierdzenie radnego S. Fijki, który powiedział, że 

spotkamy się ze spółką, żeby dołożyć pod koniec roku środki, oświadczając, że gmina Góra 

Kalwaria na przestrzeni ostatnich 5 lat ani razu nie dokładała do bieżącej działalności spółki. 

Jedyne dokapitalizowania, jakie były realizowane, były to dokapitalizowania w celu realizacji 

projektu unijnego, ponieważ takie założenie zostało powzięte przez radę gminy w 2017 roku, 

w związku z czym spółka dostała zgodę wyrażoną w formie uchwały na opracowanie studium 

i przystąpienie do projektu, którego złożenie było takie, że płatnikiem jest gmina Góra 

Kalwaria. Projekt został w całości sfinansowany przez spółkę ze środków udzielonych w formie 

dokapitalizowania przez właściciela, natomiast na bieżącą działalność spółka nie otrzymała 

żadnych środków i samofinansuje się, z wyjątkiem jednej sytuacji, kiedy po wybuchu wojny na 

Ukrainie, kiedy ceny gazu poszybowały siedmiokrotnie w ciągu 3 albo 4 miesięcy, a na rynku 

nie było w ogóle ofert na zakup gazu, natomiast urząd regulacji energetyki przestał odbierać 

telefony i akceptować wnioski taryfowe, koszty wzrosły pięciokrotnie w ciągu kilku miesięcy, 

a przychody spółki zostały na niezmienionym poziomie i groziła spóle upadłość wówczas 

właściciel zdecydował o kapitalizowaniu spółki. Była to jedyna sytuacja, kiedy na bieżącą 

działalność w sytuacji krytycznej spółka otrzymała pomoc od właściciela. 

Pytanie nr 17 dot. świadczeń udzielanych w ramach ustawy o pomocy społecznej. 

Na zasiłki celowe w roku 2022 wydatkowano 69.672 zł, natomiast w roku 2023 nastąpił 

dwukrotny wzrost, przy czym liczba osób wzrosła którym przyznano świadczenia w 2022 roku 

wynosiła 133 osoby, a w roku 2023 wzrosła do 181. Poprosiła burmistrza o wyjaśnienie, czym 

był spowodowany ten wzrost.  

Burmistrz Arkadiusz Strzyżewski poprosił dyrektor OPS w wyjaśnienie. Dodatkowo chciał 

zwrócić uwagę na dane dotyczące opłat za pobyt w Domu Pomocy Społecznej, 

że nieznacznie spada liczba mieszkańców, natomiast kwota wsparcia znacząco wzrosła, 

co wynika z faktu, że diametralnie w ostatnich latach wzrosły koszty pobytu mieszkańców 

gminy w domach opieki, a w szczególności w DPS Górze Kalwarii.  

Dyrektor Ośrodka Pomocy Społecznej Kamila Korzeniewska odnosząc się do różnicy 

wykazanej między 2022 a 2023 rokiem na zasiłki celowe, wyjaśniła, że w tej pozycji ujęte są 

również świadczenie pieniężne w ramach programu rządowego Posiłek w domu i szkole. 

Różnica wynika z podniesiona w zeszłym roku kryterium dochodowego kwalifikującego do 

przyznania pomocy z 150% do 200%. Wykazana liczba 181 nie określa liczby osób objętych 

pomocą, ponieważ decyzje wydawane są na wnioskodawcę, a nie na ilość członków 

w rodzinie. 

Pytanie nr 18 dot. Budżetu Obywatelskiego. Poprosiła o wyjaśnienie do zapisu „Do programu 

współpracy z organizacjami pozarządowymi na rok 2022 zostały wpisane kryteria oceny 

efektywności rocznego programu współpracy”. Czy informacja dotyczy roku 2022, czy 2023 r. 
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Sekretarz Piotr Walczak wyjaśnił, że wpisany został rok 2022, ponieważ program współpracy 

z organizacjami pozarządowymi uchwalany jest w roku poprzedzającym rok, kiedy dotacje są 

udzielane. 

 

Radna Renata Mateńko na wstępnie zaznaczyła, że na część jej pytań, zastały już udzielone 

odpowiedzi, przede wszystkim chodziło jej o dokapitalizowanie spółki przez gminę na kwotę 

20 mln zł i zaciągnięty w związku z tym dług, w postaci wyemitowania obligacji w wysokości  

16.300.000 zł, natomiast ma dodatkowe pytania związane z działalnością ZGK. Następnie je 

prze przedstawiła. 

W roku 2023 inwestycje w ZGK były na łączną kwotę 33.519.000 zł, z czego nie 

współfinansowane ze środków unijnych na kwotę 12.183.600 zł, a współfinansowane na kwotę 

21.335.005 zł. Prosiła o informację, jaki był udział środków własnych w tych inwestycjach. 

Przychody spółki 2023 roku wyniosły 27.136.000 zł zatem zakłada, że wkład zostały 

współfinansowany ze środków własnych spółki. Doczytała się w raporcie odnośnie utraty 

zysków z powodu niefakturowanej wody i odprowadzonych ścieków, od 34% w wodzie, do 

50% w ściekach, dlatego też prosiła o informacje, kiedy zostaną wprowadzone rozwiązania 

mające na celu eliminację nielegalnego poboru wody oraz odprowadzania ścieków 

i uszczelnienia sieci wodnokanalizacyjnej, bo dzięki temu zyski spółki wzrosłyby o te 34% do 

50%, a więc byłoby to nie 27 mln zł, a około 40 mln zł zysku ze sprzedaży. 

Prezes Roman Bugaj powracając do wcześniejszego pytania przewodniczącej rady 

przedstawił szczegółową informację dotyczącą wszystkich 13 środków trwałych objętych 

leasingiem w spółce. Następnie odnosząc się do pytania radnej R. Mateńko poinformował, że 

udział środków własnych spółki względem środków współfinansowanych ze środków Unii 

Europejskiej wynosi: inwestycje w urządzenie kanalizacyjne 21.335.500 zł jest to 

modernizowana oczyszczalnia ścieków Moczydłów, udział środków UE w wydatkach 

kwalifikowanych kształtuje się na poziomie 62%. Wspomniał, że w międzyczasie w toku 

realizacji projektu spółka pozyskała dodatkowe środki unijne na realizację tego projektu 

w wysokości o ile dobrze pamięta 3,7 mln zł środków bezzwrotnych unijnych oraz pożyczki 

na wkład własny na poziomie 5 mln zł, z Narodowego Funduszu Ochrony Środowiska 

i Gospodarki Wodnej w Warszawie, na okres 5 lat. Co do poprawy wskaźników nie 

zafakturowania wyjaśnił, że tendencja jest spadkowa. Zgodził się, że spółka powinna 

skoncentrować swoje działania na zapewnienie jak największej ujemnej dynamiki tych 

wskaźników. Tak jak powiedział w swojej wcześniejszej wypowiedzi uważa, że w przypadku 

działań, które są bardzo nisko kosztowe i generują właściwie tylko nakład pracy pracowników, 

ta dynamika jest satysfakcjonująca. Nie wiadomo jaka będzie polityka regulatora 

w przedmiocie wniosku taryfowego i na ile regulator czyli wody polskie pozwolą spółce na 

uzyskanie przyzwoitej rentowności biznesowej na prowadzonej działalności podstawowej, 

Decyzja ta wpłynie na dalsze działania podejmowanie przez spółkę. Jeżeli chodzi o pracę 

sieci kanalizacyjnej wyjaśnił, że już w tej chwili cała sieć kanalizacyjna jest zinwentaryzowana. 

Zakończyły się przeglądy sieci kanalizacyjnej i planowe czyszczenie całej zlewni północnej, 
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w tej chwili spółka skupia się na terenie miasta oraz Czerska, na końcu planuje czyszczenie 

zlewnii północnozachodniej. Po zakończeniu inwentaryzacji będą badane przepływy 

i instalowane aparatury pomiarowe, co pozwoli na systematyczne wyłapywanie problemu, 

ponieważ w tej chwili mając nieopomiarowanej sieci nie ma danych dotyczących przepływu, 

czyli gdzie chociażby dostają się do sieci kanalizacyjnej wody opadowe, które są największym 

problemem. Do tej pory spółka zinwentaryzowała sieć kanalizacyjną na terenie gminy, 

monitorowała przypływy w porze suchej, przy okazji wykonując planowe czyszczenia, 

co nigdy wcześniej w historii gminy nie było wykonywane. Reagowała w sytuacji natrafienia na 

nielegalne przelewy, czy to wód gruntowych w postaci układów drenażowych, czy włączenia 

rowów melioracyjnych do naszej kanalizacji, takich wyłączeń w 2022 zidentyfikowano 3, co 

znacząco wpłynęło na wskaźniki niezafakturowanych ścieków. Kończąc wypowiedź, zaznaczył, 

że jest potrzebna kampania pomiarowa na sieci kanalizacyjnej, ponieważ nie wiadomo, jaki 

wpływ na wskaźnika ścieków niezafakturowanych ma pogoda.  

Radna Renata Mateńko uzasadniając swoje pytanie, powiedziała, że szuka rozwiązania 

dlaczego na stacji uzdatniania wody jest ciśnienie 4 czy 6 barów a w Szymanowie jest tylko 

0,5 bara a nawet poniżej, więc zastanawiała się czy nie jest to związane z nielegalnym 

poborem wody, skoro jest tak duża utrata niezafakturowanej wody. 

Prezes Roman Bugaj udzielając odpowiedzi powiedział, że w Szymanowie jest nieco inny 

problem, dlatego że Szymanów jest tak zwaną końcówką sieci. W klasycznym układzie 

w przypadku sieci wodociągowej na procent wody niezafakturowanej składa się płukanie złóż 

filtracyjnych w celu uzyskania prawidłowych parametrów wody na wyjściu ze stacji uzdatniania 

wody. Filtry trzeba płukać zazwyczaj raz na 2 dni, i wody do płukania używa się bardzo dużo. 

Rolą spółki jest ustawienie płukań, żeby to wykonywać efektywnie i jak najrzadziej. Po drugie 

nieszczelności sieci układu dystrybucyjnego, które bardzo trudno wykryć ze względu na to, że 

większość sieci dystrybucyjnych na terenie Góry Kalwarii jest wykonana z polietylenu, 

i mniejsza część z polichlorku winylu, bardzo niewiele jest przewodów stalowych w związku 

z czym taka sieć bardzo trudno poddaje weryfikacji na szczelność. Co do nielegalnych 

włączeń w sieć wodociągową jest to praktycznie nie do wykrycia, ponieważ wykrywaczem 

metalu takiego przyłącza się nie wykryje, więc tutaj spółka liczy na współpracę 

z mieszkańcami i prosi o informacje dotyczące nielegalnych rozbiorów i zawsze takie sytuacje 

weryfikuje. Na przestrzeni ostatniego roku udało się zainstalować dodatkowe wodomierze 

u kilku odbiorców usług z przemysłu, którzy nieuczciwie rozliczali się ze spółką za zużytą 

wodę. Powracając do kwestii ciśnienia wody w Szymanowie, tak jak powiedział na wstępie jest 

to końcówka sieci. Spółka prowadzi teraz działania weryfikacyjne w strefie zasilania stacji 

uzdatniania wody w Baniosze. Jeżeli problem będzie się utrzymywał w miesiącach, kiedy nie 

ma wzmożonych rozbiorów spowodowanych podlewaniem ogródków, są pomysły na spięcie 

sieci rozdzielczej, która stanowi końcówki w układ pierścieniowy, tak żeby poprawić pracę 

układu do momentu, kiedy nie rozpocznie się przebudowa związana z inwestycją firmy 

prywatnej, o czym również była rozmowa na sesji. 
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Kolejne pytanie radnej Renaty Mateńko dotyczyło sprzedaży nieruchomości oraz lokali 

mieszkaniowych. Odnosząc się do sprzedaży na rzecz dotychczasowych najemców 15 

komunalnych lokali mieszkalnych za łączną kwotę 269.854,80 zł co jak wyliczyła daje niecałe 

18.000 zł za lokal po uwzględnieniu 90% bonifikaty, zapytała w jak bardzo złym stanie były 

lokale, że wycena rzeczoznawcy była taka niska.  

Burmistrz Arkadiusz Strzyżewski wyjaśnił, że zwykle w trybie bezprzetargowym sprzedawane 

są nieruchomości na poprawę warunków, albo są niezbywalne na rzecz innego nabywcy. 

Są to skrawki ziemi, które nikomu innemu nie może posłużyć. W tej kadencji już 

podejmowane takie uchwały. Zbycie odbywa na wniosek mieszkańca na zasadzie operatu 

szacunkowego. Jeśli chodzi o sprzedaż lokali w budynku wielorodzinnym, podkreślił, że była 

to jedyna taka sytuacja w ostatnich latach. Budynek był w bardzo złym stanie i w środku i na 

zewnątrz. Do każdego z lokali był robiony operat szacunkowy. Dodał, że w przededniu 

podjęcia decyzji o sprzedaży tych lokali była dyskusja dot. wysokości bonifikaty, i była zgoda 

rady, by uchwały, która obowiązuje nie zmieniać, stąd mieszkańcy, którzy przez lata byli 

najemcami lokali, mogli je nabyć z tą bonifikatą. 

Radna Renata Mateńko dodatkowo odnośnie do mieszkania sprzedanego w trybie 

przetargowym za kwotę 151.000 zł poprosiła o informację, jakie były parametry lokalu i ile 

osób brało udział w przetargu. Dopytywała, czy kwota 151.000 zł była powyżej operatu 

rzeczoznawcy. 

Odnosząc się do powyższego pytania burmistrz Arkadiusz Strzyżewski powiedział, że nie wie 

ile osób wzięło udział w przetargu, i nie odpowie jakie było zainteresowanie, na pewno dość 

duże. W kwestii operatu powiedział, że zwykle cena wywoławcza do przetargu jest wyższa od 

ceny z operatu. Cena nie może być poniżej operatu. Sprzedaż poniżej operatu jest możliwa 

w drugim trybie, jeśli do przetargu nikt się nie zgłosi.  

Kontynuując radna Renata Mateńko zadała pytanie dotyczące udziału w szkoleniach 2023 

roku. Chciała się dowiedzieć, jakiego rodzaju były to szkolenia, skoro było 60 szkoleń za 

łączną kwotę 303.000 zł (kwota wzięta ze sprawozdania z wykonania budżetu gminy), więc 

koszt szkolenia to ok. 5.000 zł, zostało przeszkolonych 80 osób, a w 53 szkoleniach brali 

udział wszyscy pracownicy Gminnej Biblioteki Publicznej i prawie wszyscy pracownicy Ośrodka 

Sportu i Rekreacji. 

Burmistrz Arkadiusz Strzyżewski zastanawiał się, czy właściwe jest korelowanie liczby szkoleń 

z kwotą ze sprawozdania, bo być chodzi o szkolenia nauczycieli, które rządzą się innymi 

prawami. Jest niemożliwe i mało prawdopodobne by szkolenie kosztowało 5000 zł, raczej 

zaistniała tutaj nadinterpretacja. Zostanie to wyjaśnione.  

Renata Mateńko poprosiła o zweryfikowanie. Następnie odniosła się do wykonania z budżetu 

sołectw. Zaniepokoiła ją liczba, jakie kwoty zostały niewykorzystane przez sołectwa i chciała 

się dowiedzieć się czy całość tych kwot została przez sołectwa przesunięta na rok 2024, 

ponieważ jest to kwota 371.419,87 zł. W 16 sołectwach niewykorzystane kwoty wynosiły 

powyżej 5.000 zł. 
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Burmistrz Arkadiusz Strzyżewski odpowiedział, że główną kwestią jest oświetlenie, którego 

w ramach funduszu sołeckiego nie udało się zrealizować z powodu rezygnacji oferenta 

z wykonania zadań. Firma nie wywiązała się z realizacji zadań dla kilku sołectw i zapłaciła kary. 

Zadania te są realizowane w tym roku. Ponadto powodem niewykorzystania środków mogło 

być wykonanie zadania poniżej szacowanych kosztów przez sołectwo we wniosku. 

By szczegółowo odpowiedzieć należy sprawdzić każde sołectwo. Stąd odpowiedź będzie 

mogła być udzielona później, albo na piśmie. 

Radna Renata Mateńko prosiła burmistrza o zweryfikowanie. Dodała, że skupiła się na tym 

temacie, ponieważ w zestawieniu ujęte jest sołectwo Szymanów z kwotą 6,5 tys. zł, natomiast 

jak dopytywała się o wykonanie budżetu, i czy środki zostały wykorzystane otrzymała 

informację, że budżet został wykorzystany. Więc nie wie, czy została celowo wprowadzona 

w błąd, czy omyłkowo, ale wolałaby żeby, nie było to stałą praktyką.  

Burmistrz Arkadiusz Strzyżewski deklarował udzielenie odpowiedzi na piśmie.  

Skarbnik Ewa Sobiepanek w odniesieniu do kosztów szkoleń powiedziała, że wartość środków 

wydatkowanych w 2023 roku na szkolenie i doskonalenie zawodowe to jest 238.470 zł, z tego 

w ABK ponad 5.000 zł, w urzędzie 63.500 zł w ZOPO 3.200 zł, w Straży Miejskiej 5.800 zł, 

w placówkach oświatowych 118.200 zł, w Ośrodku Pomocy Społecznej 9.000 zł i w OSiR 

33.230 zł. Dodała, że jest na sali dyrektor biblioteki i może udzielić informacji dot. szkoleń 

pracowników biblioteki.   

W odniesieniu do przedstawionej informacji radna Renata Mateńko prosiła o podanie zakresu 

szkoleń. 

Dyrektor Gminnej Biblioteki Publicznej Anna Charko odpowiedziała, że nie potrafiła w tej 

chwili udzielić informacji, natomiast z tego, co pamięta były bardzo niskie kwoty. Może 

udzielić informacji na piśmie, natomiast wszystkie szkolenia to bezpłatne webinary. 

Radny Wojciech Kochański odnośnie do szkoleń w OSiR odpowiedział, że było to szkolenie 

wyjazdowe przeciwpożarowe dla wszystkich pracowników Ośrodka Sportu i Rekreacji.  

Radna Renata Mateńko uznała odpowiedzi za niesatysfakcjonujące, następie uzasadniła zwoje 

stanowisko. 

Sekretarz Piotr Walczak odnośnie do szkoleń pracowników urzędu poinformował, że 

pracownicy uczestniczą w szkoleniach organizowanych przez wiele instytucji, 

w merytorycznych zakresach pracy swoich wydziałów. Bardzo często są to webinary, ich koszt 

to 290 a 490 zł, są też szkolenia wyjazdowe, na przykład dwudniowe gdzie zakres jest 

zdecydowanie większy, natomiast w każdym przypadku są to zakresy merytoryczne pracy 

wydziałów.  

Burmistrz Arkadiusz Strzyżewski w związku z kolejnymi uwagami radnej R. Mateńko do 

udzielonej odpowiedzi deklarował przekazanie zestawienia dot. szkoleń na piśmie. 

Następnie na radnej Moniki Bolek o przypomnienie zasad rozliczania funduszu sołeckiego 

skarbnik Ewa Sobiepanek wyjaśniła, że wysokość funduszu sołeckiego na dane sołectwo 
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określana jest na podstawie algorytmu, który znajduje się w ustawie o funduszu sołeckim. 

Jest to przelicznik liczby mieszkańców, przez średni dochód. Ta kwota może zgodnie z ustawą 

o funduszu sołeckim może ulec zwiększeniu decyzją organu stanowiącego j.s.t. 

Zgodnie z obowiązującą uchwałą rady, jeżeli fundusz sołecki danego sołectwa jest 

przeznaczany na wydatki inwestycyjne to środki mogą być zwiększone o 20%. 

Następnie omówiła jak to działa praktyce. Dodała, że środki z funduszu sołeckiego muszą 

zabezpieczać 100% realizacji zadania, poza określonym przez organ stanowiący j.s.t. 

wyjątkiem, nie można dokładać środków, ze względu na utratę częściowego zwrotu środków  

z budżetu państwa. Co do zasady i jest to bardzo jasno i wprost napisane w ustawie 

o funduszu sołeckim, środki są roczne i nie przechodzą na wydatki nie wygasające wraz 

z upływem roku budżetowego, po prostu wygasają, czyli nie można ich kontynuować 

w kolejnym roku budżetowym. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Tomasz Ura postawił tezę, że poziom współpracy gminy, 

burmistrza z sołtysami jest niezadowalający i niewystarczający. Następnie uzasadnił to 

twierdzenie. Uważał, że jest w tej przestrzeni wiele do zrobienia i należy zacząć sołtysów 

traktować bardzo poważnie. Przedstawił swoje uwagi i propozycje w tym zakresie. 

Uważał, że potrzebne są przede wszystkim szkolenia dla sołtysów od razu po wyborach 

sołeckich, powstanie stanowiska bądź oddelegowanie pracownika - osoby pierwszego 

kontaktu z sołtysem, by sołtys nie błądził po urzędzie, tylko mógł przyjść do tej osoby 

i otrzymać pomoc formalno-prawną, sugerował, by może któryś wiceburmistrzów był taką 

osobą pierwszego kontaktu dla sołtysów.  

Radny Stanisław Fijka w odniesieniu sugerował, by powrócić do tego, co było kiedyś, że jeden 

z zastępców burmistrza był osobą do kontaktów z sołtysami, dodał, że były organizowane 

spotkania z sołtysami 1-2 w roku. 

Burmistrz Arkadiusz Strzyżewski podziękował za zwrócenie uwagi na niewątpliwie ważny 

temat, natomiast nie zgodził się z większością tez r. T. Ury. Następnie uzasadnił swoje 

stanowisko. Ponadto poinformował, że na przełomie sierpnia i września planowane jest 

szkolenie z zakresu funduszu sołeckiego, ponieważ to jest sprawa najpilniejsza i rzeczywiście 

nowy sołtys jeśli ma zwołać zebranie i wspólnie z mieszkańcami decydować o funduszu 

sołeckim to może być to dla niego dużym wyzwaniem i rzeczywiście czasami zdarza się, że 

sołectwo podejmuje decyzje a potem okazuje się, że jest to nierealne do wykonania, albo 

niewłaściwie wycenione. Zatem zapraszał państwa sołtysów do urzędu. Uważał, że sołtysi są 

ważni i tutaj podziela pogląd r. T. Ury, natomiast nie zgodził się ze stwierdzeniem, że się 

sołtysi błąkają się po urzędzie i nie wiedzą co mają zrobić. Większości są to osoby, które już 

pełniły funkcję a nowych sołtysów stara się wspierać, w odpowiedzi na to chce zorganizować 

szkolenie w zakresie funduszu sołeckiego, bo fundusz jest dzisiaj priorytetowy, a potem 
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zorganizować spotkanie z naczelnikami z dyrektorami. Oświadczył, iż każdy sołtys jeśli będzie 

oczekiwał wsparcia to takie wsparcie otrzyma. 

Radna Renata Mateńko (ad vocem) proponowała przygotowanie i przekazanie sołtysom 

informatora z numerami kontaktowymi do wydziałów, i do kogo daną sprawę mają zgłaszać, 

wraz z informacjami na temat harmonogramu składania wniosków, by móc skorzystać 

z różnych dotacji i funduszy, np. do MIAS. 

Zastępca Burmistrza Piotr Chmielewski poparł pomysł dotyczący stworzenia informatora dla 

sołtysów, i zostanie od opracowany, następnie odniósł się do kwestii wniosków. 

Poinformował, że urzędu też czasami otrzymuje informacje znienacka, z krótkim terminem na 

złożenie wybranych przez gminę wniosków. Stąd też prosił, by sołtysi zaglądali do swoich 

oficjalnych skrzynek mailowych i je regularnie je czyścili, żeby nie było sytuacji, że wracają 

wiadomości, bo skrzynki są przepełnione i do nie przyjmują żadnych wiadomości. 

Podkreślił, że nigdy nie było takiej sytuacji, że wydział, którym do tej pory kierował, który też 

obsługuje fundusz sołecki nie udzielił sołtysowi pomocy.  

Przewodnicząca Teresa Jędral wypowiedziała się jako sołtys, również podnosząc kwestię słabej 

komunikacji. Poddała pod rozwagę organizowanie spotykań ze wszystkimi sołtysami raz na 

kwartał. 

Burmistrz Arkadiusz Strzyżewski zapraszał sołtysów do uczestnictwa w sesjach rady miejskiej,  

uważał, że jest to doskonała okazja, żeby się nie tylko poznać, ale i wymienić 

doświadczeniami, a także dowiedzieć się jakie są plany i działania gminy. Sugerował, by 

wspólnie zachęcać sołtysów do obecności na sesjach. Uważał, że skoro sołtysi postanowili 

reprezentować mieszkańców danej wioski to takie zaangażowanie i obecność raz w miesiącu 

na sesji wydaje mu się słuszna i właściwa. Tak jak wcześniej powiedział na przełomie sierpnia 

i września odbędzie się szkolenie z funduszu sołeckiego a potem spotkanie z naczelnikami 

z dyrektorami w zakresie ważnych spraw. Przygotowanie informatora. A więc w tym roku 

odbyłyby się przynajmniej 2 spotkania, poza tym co miesiąc sesje, wtedy sołtysi też mieliby 

okazję poznać sprawy. A w marcu przyszłego roku spotkanie z okazji dnia sołtysa. 

Chciałby jeszcze spróbować wypracować z sołtysami jakąś formę mobilnego urzędu czy bycia 

w sołectwach. Prosił przewodniczącą o rozważenie, w jaki sposób zachęcić sołtysów 

do obecności na sesjach rady. 

Wiceprzewodniczący Rady Tomasz Ura w kwestii zadowolenia sołtysów pozostał przy swojej 

opinii, i zaproponował przy okazji spotkania z sołtysami zrobienie anonimowej ankiety 

zadowolenia sołtysów ze współpracy z gminą. Odnosząc się do swojej wcześniejszej 

wypowiedzi wyjaśnił, że celowo użył przenośni, żeby uwypuklić problem i zwrócić uwagę na 

to, że sołtysi często chodzą od pokoju do pokoju, sami nie wiedzą gdzie się mają udać. 

Rozumie spotkania kwartalne i inne formy informowania sołtysów, wydanie biuletynu, 

natomiast chodziło mu o sytuacje, w której jeśli sołtys nie wie co ma zrobić, by wiedział do 

kogo ma zadzwonić, i ew. ta osoba za niego załatwi temat, albo załatwi wspólnie z nim.  
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Przewodnicząca Rady Teresa Jędral odniosła się kwestii uczestnictwa sołtysów w sesjach, 

opierając się na swoim doświadczeniu.  

Radny Szymon Krupa w nawiązaniu do budżetu sołeckiego podniósł kwestię budżetu 

obywatelskiego, uważał, że miasto jest dość mocno pokrzywdzone, jeżeli chodzi o możliwość 

bezpośredniego udziału i wpływ na wydatki, tak jak jest to w sołectwach gdzie mieszkańcy 

sołectw mają możliwość decydowania, na co pieniądze z budżetu sołeckiego zostaną 

przeznaczone. Miasto takiej możliwości nie ma, bo jedynym narzędziem jakie było do tej 

pory, w którym mieszkańcy miasta mogli składać swoje wnioski i pomysły oraz je głosować 

był właśnie budżet obywatelski. Dlatego chciałby zacząć na nowo dyskusję na temat tego czy 

budżet obywatelski powinien zostać przywrócony i w jakiej formie. Proponował powołanie 

zespołu, który przygotuje pt. regulaminu, ponieważ regulamin poprzedniego budżetu 

partycypacyjnego, budził wątpliwości i dużo negatywnych głosów ze strony zarówno osób, 

które były inicjatorami różnego rodzaju pomysłów, jak i samych głosujących. 

 

Burmistrz Arkadiusz Strzyżewski przyznał, że jest to dobry pomysł, i dodał, że sprawa jest 

o tyle trudna, że część radnych, która reprezentuje tereny wiejskie uważała, że budżet 

obywatelski powinien być dla wszystkich, a część, która reprezentuje miasto uważa, że skoro 

tereny wiejskie mają fundusz sołecki i mogą korzystać z MIAS, z czego osiedla, czy tereny 

miejskie nie mogą korzystać, budżet obywatelski powinien być dla mieszkańców miasta.  

Zachęcał radnych do podjęcia rozmów w tym temacie, wypracowania kompromisu oraz 

ogólnych założeń. 

Radny Szymon Krupa proponował, by kluby radnych wyznaczyły po 2 osoby do grupy 

roboczej 

Przewodnicząca Teresa Jędral uznała pomysł za dobry.  

 

Radny Wojciech Kochański w odniesieniu do prac porządkowych wykazanych w Raporcie 

o stanie gminy, chciał się dowiedzieć, ile kosztowało (zabrakło tego w raporcie) oczyszczenie 

dróg przy użyciu zamiatarki mechanicznej w ramach umowy na oczyszczenie miasta. 

Kontynuując tematykę związaną z porządkiem na terenie gminy zwracał uwagę, że 

w minionym roku niestety nie wszystkie rowy i drogi były sprzątane, np. ul. Mariańska, czy 

ul. Marianki nie były sprzątane w ogóle. Uczulał, żeby w tym roku prace porządkowe były 

prowadzone systematycznie i według harmonogramu. Ponadto zabrakło mu w raporcie 

kwestii związanej ze stanem bezpieczeństwie, czyli co będzie dalej, kiedy nie ma nocnej pracy 

komisariatu policji, a wiemy, co się zaczyna dziać na terenie gminy, różne głosy chodzą, stąd 

zapytał burmistrza, jakie są jego propozycje odnośnie zabezpieczenia społeczeństwa ze 

strony policji, a także, jakie widzi rozwiązania, gdyby zaszła konieczność ewakuacji ludzi na 

wypadek wojny, czy innych zagrożeń. Poza tym, zabrakło mu w raporcie tematu basenu, 

chodzi nie tylko o stan techniczny, ale też, o to co od lat podnoszą pracownicy i dyrektor, 
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a mianowicie wysokości płac na basenie, co też wiąże się z brakiem chętnych do pracy. 

Podkreślił, że ratownicy zatrudnieni są na najniższą krajową. Prosił burmistrza o zajęcie się tą 

sprawą. 

Burmistrz Arkadiusz Strzyżewski w pierwszej kolejności odniósł się do pytań odnoszących się 

do raportu. Odnośnie do kosztów zamiatarki, powiedział, że była to kwota około 250.000 zł, 

i mniej więcej 180.000 zł pochodziło z dofinansowania (zamiatanie na mokro odbyło się 

kilkukrotne, bodajże czterokrotne). Przyznał, że ul. Marianki nie była sprzątana w ubiegłym 

roku, jednakże podkreślił, że nie jest to gminna droga. Ulica była sprzątana przez powiat 

w tym tygodniu, natomiast sprawdzi to, bo chyba nie została sprzątnięta na całej długości. 

Co do komisariatu to wyjaśnił, że problemem nie jest otwarcie komisariatu w nocy, 

czy dostępność policji, bo są wyjazdy interwencyjne, tylko wyzwaniem dla policji jest liczba 

policjantów w komisariacie. Nieobsadzonych stanowisk jest bardzo dużo w całej Polsce, 

a szczególnie w Warszawie i okolicach, gdzie to zapotrzebowanie na policjantów jest duże. 

Pytał r. W. Kochańskiego, co takiego się dzieje, o czym nie dopowiedział, i czy to się działo 

w ubiegłym roku, bo rozmawiamy o 2023 r., czy są to sprawy bieżące. 

Radny Wojciech Kochański (ad vocem) zwrócił uwagę, że policjant, który pracuje w nocy ma 

również podgląd na monitoring i może cały czas oglądać to co się dzieje w mieście. 

Odnośnie tego, czego nie dopowiedział, nie chciałby o tym mówić, bo w tej sprawie 

w punkcie pytania mieszkańców zabiorą głos mieszkańcy Coniewa. 

Burmistrz Arkadiusz Strzyżewski kontynuując powiedział, że jeśli chodzi o basen i płace, to 

wspólnie z radą była ustalana w ubiegłym roku kwota zwiększenia wynagrodzeń 

w poszczególnych jednostkach i wszystkie jednostki dostały te środki, tak samo w tym roku 

środki zostały zabezpieczone i są one do dyspozycji poszczególnych dyrektorów. Zapytał jaki 

jest problem i czy nie było podwyżek na basenie.   

Radny Wojciech Kochański wyjaśnił, że podwyżki były zgodnie z inflacją, minimalną krajową, 

natomiast pani dyrektor nie miała możliwości ruchu na rozpłaszczenie i zróżnicowanie płac 

i zachęcenie osób, które mogłyby potencjalnie przyjść do pracy. 

Burmistrz Arkadiusz Strzyżewski odpowiedział, że nie ingeruje, aż tak bardzo w decyzje 

dyrektorów, była ustalana mediana dla poszczególnych jednostek. Z przeprowadzonej analizy, 

po tym jak wpłyną wniosek pracowników basenu wynika, że wydatkowano na koniec maja 

27% środków przewidzianych na wynagrodzenia, a zgodnie z upływem czasu na koniec maja 

powinno być ponad 40%, w związku z tym środki, które mogą służyć na zwiększenie 

wynagrodzeń są w budżecie OSiR. Prosił by rozmawiać w tym temacie z panią dyrektor. 

Radna Renata Mateńko zapytała o miejscowy plan zagospodarowania przestrzennego dla 

fragmentu wsi Szymanów część północna i o uchwałę rady miejskiej z 2018 roku, która 

decyzją burmistrza, ze względu na niewyjaśnioną sytuację związaną z przebudową linii 

wysokiego napięcia, została zawieszona do chwili obecnej. Chciała się dowiedzieć, co się 

wydarzyło przez ostatnich 6 lat jaki jest status sprawy na chwilę obecną. 
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Wyjaśnień udzieliła Naczelnik Wydziału Planowania Przestrzennego Anna Kochańska, 

informując, że faktycznie prace są zawieszone ze względu na linię energetyczną. W między 

czasie było wystąpienie o decyzję inwestycji celu publicznego na tą linię, natomiast to 

postępowanie nie doszło do skutku, w związku z tym nie ma wytycznych, co do tego terenu. 

Z racji tego nie są kontynuowane prace, ponieważ uchwała o przystąpieniu obejmuje znaczny 

obszar, który był przeznaczony na usługi, i który miał stanowić obszar związany z obsługą 

tejże linii energetycznej. W związku z tym nie podejmowano dalszych działań, oczywiście 

można pomyśleć o etapowaniu tej procedury planistycznej, natomiast przypomina, że teraz 

jest bardzo specyficzny moment planistyczny, po pierwsze uchwalanie studium, po drugie 

przejścia w plan ogólny z początkiem 2026 roku. Dlatego trudno oszacować czy udałoby się 

plan ten zrealizować.  

Radna Renata Mateńko odnośnie ww. linii, w kontekście rozmów z gminą Konstancin-Jeziorna 

zapytała, czy doszło do porozumienia. 

Burmistrz Arkadiusz Strzyżewski odpowiedział, że inwestorem jest spółka skarbu państwa PSE, 

która odpowiada za stan sieci energetycznej. Spółka przez protesty części mieszkańców, 

a w szczególności mieszkańców Borowiny rozwiązała umowę z projektantem. Ponieważ nie 

znaleziono rozwiązania, które by satysfakcjonowało wszystkich i na tą chwilę modernizacja tej 

linii jest zawieszona. 

 

Nie było więcej zgłoszeń, 

 

 2) zabranie głosu przez mieszkańców gminy. 

 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Teresa Jędral poinformowała, że nie było zgłoszeń 

mieszkańców do debaty. 

 

Przewodnicząca zarządziła pięciominutową przerwę w obradach. 

 

Po wznowieniu obrad przystąpiła do procedowania punktu 24 porządku obrad. 

 

Punkt 24. Projekt uchwały w sprawie wotum zaufania dla Burmistrza Miasta i Gminy Góra 

Kalwaria. 

 

Głosowano w sprawie Projektu uchwały w sprawie wotum zaufania dla Burmistrza Miasta 

i Gminy Góra Kalwaria. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 9, PRZECIW: 11, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
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Wyniki imienne 

ZA (9) 

Izabela Banasiak-Matusik, Monika Bolek, Aleksandra Górecka, Szymon Krupa, Beata Mika, 

Bożena Molak, Jakub Rącz, Roman Cezary Rybarczyk, Arleta Żmudzin 

PRZECIW (11) 

Anna Fedynicz, Stanisław Fijka, Teresa Jędral, Wojciech Kochański, Renata Mateńko, Bartosz 

Miszewski, Andrzej Pietrzak, Ewa Stokowska, Justyna Szczypińska-Piotrowska, Iwona 

Szymańska, Tomasz Ura 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (1) 

Mateusz Kanabus 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej stwierdziła, że w głosowaniu w sprawie udzielenia 

Burmistrzowi Miasta i Gminy Góra Kalwaria wotum zaufania nie uzyskano bezwzględnej 

większości ustawowego składu rady. Niepodjęcie uchwały o udzieleniu burmistrzowi wotum 

zaufania jest równoznaczne z podjęciem uchwały o nieudzieleniu burmistrzowi wotum 

zaufania. 

 

➢ Rada Miejska Góry Kalwarii podjęła uchwałę nr V/49/2024 w sprawie nieudzielenia 

wotum zaufania dla Burmistrza Miasta i Gminy Góra Kalwaria. 

 

 

 

Punkt 25. Procedura absolutoryjna: 

1) zapoznanie się ze sprawozdaniem z wykonania budżetu gminy, sprawozdaniem 

finansowym i informacją o stanie mienia gminy za 2023 rok. 

Skarbnik gminy Ewa Sobiepanek poinformowała, że zgodnie z art. 270 ust. 4 ustawy 

o finansach publicznych – w terminie do 30 czerwca roku następującego po roku 

budżetowym organ stanowiący JST rozpatruje i zatwierdza sprawozdanie finansowe wraz ze 

sprawozdaniem z wykonania budżetu. Sprawozdanie roczne z wykonania budżetu gminy za 

2023 rok wraz z informacją o stanie mienia gminnego, sprawozdanie roczne z wykonania 

planów finansowych samorządowych instytucji kultury i Samodzielnego Publicznego Zakładu 

Opieki Zdrowotnej za 2023 rok zostało przedłożone Radzie Miejskiej na podstawie 

Zarządzenia Nr ORG.0050.72.2024 Burmistrza Miasta i Gminy Góra Kalwaria z dnia 28 marca 

2024 roku, a sprawozdanie finansowe za 2023 rok zostało przedłożone Radzie Miejskiej na 

podstawie Zarządzenia Nr ORG.0050.93.2024 Burmistrza Miasta i Gminy Góra Kalwaria z dnia 
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29 kwietnia 2024 roku. Sprawozdanie finansowe zawierało bilans z wykonania budżetu 

jednostki samorządu terytorialnego, łączny bilans obejmujący dane z bilansów 

samorządowych jednostek budżetowych, łączny rachunek zysków i strat obejmujący dane 

wynikające z rachunków zysków i strat samorządowych jednostek budżetowych oraz łączne 

zestawienie zmian funduszu obejmujące dane wynikające z zestawień zmian w funduszu 

samorządowych jednostek budżetowych. 

Przedstawiając powyższy skarbnik Ewa Sobiepanek zwróciła się do radnych Rady Miejskiej 

z pytaniem, czy wszyscy zapoznali się z wyżej wymienionymi dokumentami. 

Radni Rady Miejskiej odpowiedzieli na pytanie twierdząco. 

 

W załączeniu do protokołu: 

- załącznik nr 7 - Zarządzenie Nr ORG.0050.72.2024 Burmistrza Miasta i Gminy Góra Kalwaria 

z dnia 28 marca 2024 roku,  

- załącznik nr 8 - Zarządzenie Nr ORG.0050.93.2024 Burmistrza Miasta i Gminy Góra Kalwaria 

z dnia 29 kwietnia 2024 roku. 

 

2) zapoznanie się z opinią RIO w sprawie sprawozdania z wykonania budżetu gminy za 2023 

rok. 

Skarbnik gminy Ewa Sobiepanek odczytała Uchwałę Nr 3.e./85/2024 Składu Orzekającego 

Regionalnej Izby Obrachunkowej w Warszawie z dnia 12 kwietnia 2024 roku w sprawie 

wydania opinii o przedłożonym przez Burmistrza Miasta i Gminy Góra Kalwaria sprawozdaniu 

z wykonania budżetu Gminy Góra Kalwaria za rok 2023, 

 

3) zapoznanie się ze stanowiskiem Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej oraz wnioskiem 

w sprawie udzielenia absolutorium Burmistrzowi Miasta i Gminy Góra Kalwaria za 2023 rok. 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Stanisław Fijka odczytał stanowisko wraz z wnioskiem 

Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej Góry Kalwarii z dnia 4 czerwca 2024 r. w sprawie udzielania 

Burmistrzowi Miasta i Gminy Góra Kalwaria absolutorium z tytułu wykonania budżetu za 2023 

rok.  

Wniosek Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej Góry Kalwarii z dnia 4 czerwca 2024 r. w sprawie 

udzielania Burmistrzowi Miasta i Gminy Góra Kalwaria absolutorium z tytułu wykonania 

budżetu za 2023 rok. 

Na podstawie art. 270 ust. 2 i ust. 3 ustawy z 27 sierpnia 2009 r. o finansach publicznych  

(Dz. U. z 2023 r., poz. 1270 ze zm.), Komisja Rewizyjna Rady Miejskiej Góry Kalwarii po 

rozpatrzeniu: 

- sprawozdania finansowego za 2023 r., 
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- sprawozdania z wykonania budżetu gminy Góra Kalwaria za 2023 r. wraz z opinią 

Regionalnej Izby Obrachunkowej o tym sprawozdaniu, 

- informacji o stanie mienia gminnego na dzień 31.XII.2023 r. 

stwierdza, że: 

1. Przedłożone sprawozdanie finansowe składa się z: 

- bilansu wykonania budżetu jednostki samorządu terytorialnego za 2023 r., 

- łącznego bilansu obejmującego dane wynikające z bilansów jednostek budżetowych, 

- łącznego rachunku zysków i strat obejmującego dane wynikające z rachunków zysków 

i strat jednostek budżetowych, 

- łącznego zestawienia zmian w funduszu obejmującego dane wynikające z zestawień 

zmian 

w funduszu jednostek budżetowych, 

- informacji dodatkowej do sprawozdania finansowego. 

2. Sprawozdanie finansowe zostało sporządzone na podstawie danych księgowych 

wynikających z ewidencji księgowej, natomiast dane zawarte w łącznym bilansie, 

łącznym rachunku zysków i strat oraz łącznym zestawieniu zmian w funduszu są 

zgodne z jednostkowymi sprawozdaniami jednostek budżetowych.  

3. Ze sprawozdania finansowego za 2023 r. wynika, że: 

1) na koniec 2023 roku wynik finansowy osiągnięty został w kwocie 16.726.359,25 zł, 

2) zrealizowane zostały przychody w kwocie 178.525.000,67 zł oraz poniesiono koszty 

 w kwocie 161.798.641,42 zł, 

3) stan funduszu jednostki na koniec 2023 r. wynosi 408.432.685,01 zł. 

4. Ze sprawozdania z wykonania budżetu za 2023 r. wynika, iż:  

1) planowane dochody budżetowe w kwocie 187.332.047 zł, wykonano w kwocie    

180.556.613,73 zł, co stanowi 96,38% planu, 

2) planowane dochody majątkowe zrealizowano w kwocie 13.554.646,03 zł (70,83% 

planu), 

3) planowane dochody bieżące zrealizowano w kwocie 167.001.967,70 zł (99,29% 

planu), 

4) planowane wydatki budżetowe w kwocie 220.855.926 zł, zrealizowano w kwocie 

206.078.556,02 zł, co stanowi 93,31% planu, 

5) wydatki majątkowe zrealizowano w kwocie 39.198.205,39 zł (94,08% planu), 

6) wydatki bieżące zrealizowano w kwocie 166.880.350,63 zł (93,13% planu), 

7) planowany deficyt budżetu w kwocie  33.523.879 zł na koniec roku wykonano 

w kwocie 25.521.942,29 zł, 

8) planowane przychody budżetowe w kwocie 37.423.879 zł zrealizowano w kwocie 

42.129.220,58 zł (112,57% planu), 

9) planowane rozchody budżetowe, w kwocie 3.900.000 zł, zrealizowano w 100%, 

10) zadłużenie Gminy z tytułów dłużnych wyniosło na dzień 31.12.2023 r. 46.241.000 zł i 

stanowiło 25,61% wykonanych dochodów budżetowych, 
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11) sprawozdanie z wykonania budżetu za 2023 rok uwzględnia stopień realizacji 

programów wieloletnich, 

12) w toku wykonywania budżetu nie wystąpiły przekroczenia planowanych wydatków. 

5. Informacja o stanie mienia sporządzona została zgodnie z wymogami ustawy z 27 

sierpnia 2009 r. o finansach publicznych. 

Komisja Rewizyjna oceniając całokształt spraw związanych z wykonaniem budżetu, wysłuchała 

ustnych wyjaśnień Skarbnika Gminy. 

Na podstawie powyższych danych Komisja Rewizyjna ocenia, że Burmistrz realizując zadania 

związane z wykonaniem budżetu, kierował się zasadą celowości, legalności i rzetelności 

w gospodarowaniu środkami publicznymi. Dochody pobierane były w sposób legalny, a wydatki 

ponoszono zgodnie z obowiązującymi przepisami. Komisja nie stwierdza uchybień w tym 

zakresie. 

Regionalna Izba Obrachunkowa w Warszawie wyraziła pozytywną opinię o sprawozdaniu 

z wykonania budżetu. 

Komisja Rewizyjna Rady Miejskiej Góry Kalwarii pozytywnie opiniuje wykonanie budżetu za 

2023 rok. 

Mając na uwadze powyższe, Komisja Rewizyjna Rady Miejskiej postanawia wystąpić do Rady 

Miejskiej z wnioskiem o udzielenie Burmistrzowi Miasta i Gminy Góra Kalwaria absolutorium z 

tytułu wykonania budżetu za 2023 rok. 

Wniosek został przegłosowany. Za udzieleniem absolutorium głosowało 5 radnych. 

4) zapoznanie się z opinią RIO w sprawie wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w sprawie 

absolutorium za 2023 rok. 

Skarbnik gminy Ewa Sobiepanek odczytała Uchwałę Nr 3.f.1/278/2024 Składu Orzekającego 

Regionalnej Izby Obrachunkowej w Warszawie z dnia 11 czerwca 2024 roku w sprawie 

wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej Góry Kalwarii w sprawie udzielenia Burmistrzowi 

Miasta i Gminy Góra Kalwaria absolutorium za 2023 rok, 

 

5) rozpatrzenie sprawozdania z wykonania budżetu i sprawozdania finansowego gminy za 

2023 rok. 

W dyskusji głos zabrał radny Jakub Rącz. Zapytał, dlaczego dochody w Administracji 

Budynków Komunalnych zostały zrealizowane na dosyć niskim poziomie - niecałe 70% 

(zaplanowano dochód w wysokości 3.345.000 zł, a wykonano w wysokości 2.242.000 zł). 

Skarbnik gminy Ewa Sobiepanek udzielając odpowiedzi wyjaśniła, że wykonanie na niskim 

poziomie wynika z nieuregulowanych należności przez najemców (za czynsz, opłat za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi i w zależności od budynków również za media), 

6) projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze 

sprawozdaniem z wykonania budżetu gminy Góra Kalwaria za 2023 rok. 
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Wyniki głosowania 

ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

 

Wyniki imienne 

ZA (19) 

Izabela Banasiak-Matusik, Monika Bolek, Anna Fedynicz, Stanisław Fijka, Aleksandra Górecka, 

Teresa Jędral, Wojciech Kochański, Szymon Krupa, Beata Mika, Bartosz Miszewski, Bożena 

Molak, Andrzej Pietrzak, Jakub Rącz, Roman Cezary Rybarczyk, Ewa Stokowska, Justyna 

Szczypińska-Piotrowska, Iwona Szymańska, Tomasz Ura, Arleta Żmudzin 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Renata Mateńko 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (1) 

Mateusz Kanabus 

 

Przewodnicząca stwierdziła, że uchwała została podjęta. 

 

➢ Rada Miejska Góry Kalwarii podjęła uchwałę nr V/50/2024 

 

7) projekt uchwały w sprawie udzielenia Burmistrzowi Miasta i Gminy Góra Kalwaria 

absolutorium za 2023 rok. 

Głosowano w sprawie: projektu uchwały w sprawie udzielenia Burmistrzowi Miasta i Gminy 

Góra Kalwaria absolutorium za 2023 rok.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne 

ZA (20) 

Izabela Banasiak-Matusik, Monika Bolek, Anna Fedynicz, Stanisław Fijka, Aleksandra Górecka, 

Teresa Jędral, Wojciech Kochański, Szymon Krupa, Renata Mateńko, Beata Mika, Bartosz 

Miszewski, Bożena Molak, Andrzej Pietrzak, Jakub Rącz, Roman Cezary Rybarczyk, Ewa 

Stokowska, Justyna Szczypińska-Piotrowska, Iwona Szymańska, Tomasz Ura, Arleta Żmudzin 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (1) 
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Mateusz Kanabus 

 

Przewodnicząca stwierdziła, że uchwała została podjęta i pogratulowała Burmistrzowi.  

 

➢ Rada Miejska Góry Kalwarii podjęła uchwałę nr V/51/2024 

Burmistrz Arkadiusz Strzyżewski podziękował radnym za udzielenie absolutorium oraz za 

współpracę przy budżecie, podziękował wszystkim współpracownikom oraz dyrektorom 

i pracownikom jednostek, naczelnikom oraz pracownikom wydziałów urzędu za realizację tak 

dobrze budżetu za 2023 rok. Liczył na współpracę. 

 

Punkt 26. Informacja przewodniczącego rady o zgłoszonych wnioskach w sprawie dokonania 

poprawek lub uzupełnienia protokołu z III sesji Rady Miejskiej z dnia 29.05.2024 r. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Teresa Jędral poinformowała, że do protokołu z III sesji Rady 

Miejskiej w dniu 29.05.2024 r. nie wpłynęły uwagi. 

 

Punkt 27. Sprawy różne: 

  

1) pytania mieszkańców i odpowiedzi. 

 

Na sesję przybyli mieszkańcy reprezentujący Stowarzyszenie Rodzin Polska Pamięć 

i Tożsamość w celu przedstawienia problemu dotyczącego Ośrodka dla uchodźców na Linie.  

Głos w sprawie zabrali p. Katarzyna Zielińska, p. Marcin Gwardys i p. Magdalena Kliszko oraz 

sołtys wsi Linin Agnieszka Klimek.  

Udział mieszkańców w sesji spowodowany był faktem, że na terenie miasta pojawia się coraz 

więcej uchodźców z Afryki. Mieszkańcy czują się zagrożeni obawiają się w szczególności 

o swoje dzieci, ponieważ w ostatnim, dość krótkim czasie dochodziło do niepokojących 

zdarzeń z udziałem imigrantów z Linina, i o tych zdarzeniach poinformowali na forum rady. 

Reprezentanci stowarzyszenia zapowiedzieli podjęcie stosownych działań, licząc na wsparcie 

ze strony burmistrza i rady.  

Na koniec wysępienia przedstawicielka stowarzyszenia prosiła, aby burmistrz odbył spotkanie 

z p. Szymonem Hajdukiem Dyrektorem Urzędu do spraw Cudzoziemców oraz wystąpił 

o patrole policji. 

W odniesieniu do informacji przekazanych przez mieszkańców w trakcie wystąpienia 

przewodnicząca zapytała burmistrza, czy powiadomił o zgłoszonej sprawie odpowiednie 

organa. 

Burmistrz Arkadiusz Strzyżewski przede wszystkim podziękował mieszkańcom za przybycie 

na sieję oraz czujność. Następnie przedstawił informację ze spotkania z p. M. Stańczykiem 

Kierownikiem Ośrodka w Lininie. Z uzyskanych informacji wynika, że jeszcze miesiąc temu 
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w ośrodku przebywało około 100 osób teraz jest ich 125, i na ten moment ośrodek ma około 

145 miejsc. Dopóki druga część ośrodka nie zostanie wyremontowana więcej osób na tą 

chwilę nie zostanie przyjętych. Dodatkowo zapowiedział spotkanie z dyr. Hajdukiem oraz 

poinformował, że zamierza porozmawiać z Komendantem Powiatowym Policji na temat 

patroli. Zaznaczył, że Polska dla osób przebywających w ośrodku nie jest miejscem 

docelowym, i trzeba mieć na uwadze, że prędzej czy później te osoby wyjadą, pytanie, 

czy przyjadą kolejne osoby, tego na tą chwilę nie wiemy, bo nie wiemy, jaka będzie sytuacja 

na granicy i trzeba na pewno być czujnym. Wspomniał, że na terenie gminy działa Agencja 

Pracy Tymczasowej, więc mieszkają osoby różnych narodowości, w związku z tym osoby, 

o których mówili zaniepokojeni mieszkańcy niekoniecznie muszą być osobami 

zamieszkującymi w ośrodku dla uchodźców w Lininie, tylko mogą to być pracownicy agencji. 

Proponował, aby wszystkie incydenty zgłaszać bezpośrednio na policję. Dodał, że podczas 

spotkania z dyr. Hajdukiem zapyta, czy są planowane nowe przyjęcia osób do ośrodka. 

Zdementował pogłoskę, że w ośrodku przebywają nielegalni imigranci. 

Wiceprzewodniczący Rady Jakub Rącz zapytał burmistrza, czy jest zagrożenie przyjęcia 

imigrantów do Tomic.  

Burmistrz Arkadiusz Strzyżewski odpowiedział, że nie słyszał, aby w Tomicach miał powstać 

ośrodek dla uchodźców, natomiast słyszał, że w obiekcie ma stacjonować wojsko.  

 

Radny Szymon Krupa poinformował, że temat imigrantów był poruszany na wczorajszym 

posiedzeniu komisji rewizyjnej. Komisja miała prośbę do burmistrza o odbycie rozmowy 

zarówno z dyrektorem ośrodka jak i z komendantem policji oraz by burmistrz pozyskał 

informacje na temat aktualnych planów funkcjonowania ośrodka dla uchodźców, i kim są 

ludzie zakwaterowani w ośrodku i by te informacje przekazywał radnym na bieżąco,  

Przedstawiciel stowarzyszenia odnosząc się do wypowiedzi burmistrza uważał, że sytuacja 

wymaga nacisków na komendę policji o patrole policji, i być może nacisków na urzędników 

MSWiA, dlatego zapowiedział, że stowarzyszenie będzie mocno działało i nagłaśniało 

sprawę. Apelował o współpracę, bo bycie czujnym, to jest jedna rzecz, a chodzi 

o zapobiegnięciu nieszczęściu.  

Burmistrz Arkadiusz Strzyżewski zapewnił podjęcie rozmów z komendantem powiatowym 

policji, przyznał, że patrol policji mógłby znacząco poprawić poczucie bezpieczeństwa 

mieszkańców. 

 

Prowadzenie sesji przejął Wiceprzewodniczący Rady Tomasz Ura. 

Wiceprzewodniczący Rady Wojciech Kochański zapytał, czy w tej chwili rada może wystąpić 

z wnioskiem do Komendanta Policji w Górze Kalwarii o zwiększenie patroli i przywrócenie 

nocnej pracy policji. 
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Radca prawny urzędu Edyty Kur odpowiedziała, że nie widzi trybu, zwracała uwagę, że rada 

działa w kompetencjach wynikających z ustaw. Wskazała możliwość podjęcia stanowiska 

przez radę.  

Radny Szymon Krupa wskazywał na możliwość wykupu dodatkowych patroli policji. 

Wiceprzewodniczący Rady Tomasz Ura poinformował radnych, że jeśli oczekują przerwy by 

rada pracowała dzisiaj nad stanowiskiem, to należy zgłosić wniosek formalny. 

Radny Stanisław Fijka odniósł się do dyskusji. Jako osoba zawodowo zajmująca się ochroną 

uchodźców w Lesznowoli zaproponował podjęcie określonych czynności, o których następie 

powiedział. W ocenie radnego komendant powiatowy nie ma żadnych narzędzi i nie skieruje 

policjantów. Podjęcie decyzji leży w gestii komendanta stołecznego policji albo komendanta 

wojewódzkiego policji w Radomiu. Wydaje mu się, że nie ma żadnych przeciwwskazań 

prawnych by przewodnicząca rady podpisała pismo do komendanta stołecznego policji, 

w którym w imieniu radnych i zaniepokojonych mieszkańców zwróci się w powyższej sprawie. 

To samo może zrobić burmistrz. Apelował, aby prośby adresować do osób, które mają 

skuteczną możliwość podjęcia decyzji, na pewno jest nim dyrektor do spraw cudzoziemców, 

który odpowiada za obiekt w Lininie oraz dyrektor tego ośrodka, i to on może wystąpić 

o patrol, ale gdy uzna z zachowania tych osób, że są uzasadnione przesłanki ku temu, by taki 

patrol się pojawił. Był zdania, że do ośrodka w Lininie trafili uchodźcy, którzy mogą przebywać 

w ośrodku otwartym i są to osoby, które potencjalnie nie powinni stwarzać zagrożenia. 

Jeśli chodzi o obiekt w Tomicach to uważał, że jeśli taka decyzja zostanie podjęta na szczeblu 

państwowym to protesty mieszkańców nic nie pomogą. Sugerował dotarcie do ministra 

Kierwińskiego i podjęcie rozmów z posłami. 

Wiceprzewodniczący Rady Jakub Rącz zgłosił wniosek formalny o podjęcie stanowiska Rady 

Miejskiej oraz o półgodzinną przerwę w celu omówienia szczegółów i wypracowania treści 

stanowiska. Po głosach z sali zaproponował przerwę piętnastominutową. 

 

Głosowano wniosek w sprawie 15 min. przerwy. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 2, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne 

ZA (15) 

Monika Bolek, Anna Fedynicz, Stanisław Fijka, Teresa Jędral, Wojciech Kochański, Szymon 

Krupa, Beata Mika, Bożena Molak, Andrzej Pietrzak, Jakub Rącz, Roman Cezary Rybarczyk, 

Ewa Stokowska, Justyna Szczypińska-Piotrowska, Tomasz Ura, Arleta Żmudzin 

PRZECIW (2) 

Aleksandra Górecka, Bartosz Miszewski 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) 
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Izabela Banasiak-Matusik, Iwona Szymańska 

BRAK GŁOSU (1) 

Renata Mateńko 

NIEOBECNI (1) 

Mateusz Kanabus 

 

Wiceprzewodniczący Rady Tomasz Ura zarządził piętnastominutową przerwę w obradach. 

 

Po wznowieniu obrad Wiceprzewodniczący Rady Tomasz Ura poprosił wnioskodawcę 

o odczytanie treści opracowanego w przerwie obrad stanowiska. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Jakub Rącz odczytał treść Stanowiska Rady Miejskiej  

w sprawie podjęcia czynności zmierzających do zapewnienia bezpieczeństwa mieszkańców 

Miasta i Gminy Góra Kalwaria w związku z kryzysem migracyjnym. 

 Rada Miejska Góry Kalwarii stoi na stanowisku, iż konieczne jest podjęcie stosownych 

działań w celu zapewnienia bezpieczeństwa mieszkańcom Miasta i Gminy Góra Kalwaria 

w związku z działalnością ośrodka dla cudzoziemców w Lininie. 

Z tego względu apelujemy do Burmistrza Miasta i Gminy Góra Kalwaria o wystąpienie do: 

-Komendanta Głównego Policji 

-Dyrektora urzędu do spraw cudzoziemców 

-Ministra spraw wewnętrznych 

-Wojewody mazowieckiego 

-Starosty piaseczyńskiego 

z pismem zawierającym wniosek o zwiększenie nadzoru odpowiednich służb nad ośrodkiem dla 

cudzoziemców w Lininie, zawierającym prośbę o jak najszybsze skierowanie patroli Policji, które 

sprawowałyby nieustający nadzór nad ośrodkiem. Ponadto wnosimy o zachowanie 

dotychczasowych limitów imigrantów w ośrodku oraz skierowanie wniosku dotyczącego 

informacji: aktualnej ilości i narodowości przebywających tam imigrantów, czy przechodzą oni 

specjalne szkolenia przystosowujące do życia w polskim społeczeństwie oraz czy są 

zapoznawani z polską kulturą. Prosimy także o uzyskanie informacji czy planowane jest 

przyjmowanie imigrantów w ośrodku w Tomicach. 

 

Uwagi indywidualne: 

Rady Stanisław Fijka o nadanie rangi osobom wskazanym w stanowisku. 

 

Głosowanie przeprowadził Wiceprzewodniczący Rady Tomasz Ura. 

 

Głosowano w sprawie stanowiska w sprawie podjęcia czynności zmierzających do 

zapewnienia bezpieczeństwa mieszkańców Miasta i Gminy Góra Kalwaria w związku 

z kryzysem migracyjnym 
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Wyniki głosowania 

ZA: 17, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 3 

 

 

Wyniki imienne 

ZA (17) 

Izabela Banasiak-Matusik, Monika Bolek, Stanisław Fijka, Aleksandra Górecka, Teresa Jędral, 

Wojciech Kochański, Szymon Krupa, Beata Mika, Bożena Molak, Andrzej Pietrzak, Jakub Rącz, 

Roman Cezary Rybarczyk, Ewa Stokowska, Justyna Szczypińska-Piotrowska, Iwona Szymańska, 

Tomasz Ura, Arleta Żmudzin 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (1) 

Anna Fedynicz 

NIEOBECNI (3) 

Mateusz Kanabus, Renata Mateńko, Bartosz Miszewski 

 

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Tomasz Ura stwierdził, że stanowisko zostało podjęte. 

 

 

➢ Rada Miejska Góry Kalwarii podjęła stanowisko nr 1/2024 

 

 

 2) pytania radnych i odpowiedzi. 

Nie było zgłoszeń w tym podpunkcie,  

 

 3) wolne wnioski. 

Nie było zgłoszeń w tym podpunkcie,  

 

 4) informacje. 

 

Przewodnicząca Teresa Jędral sołtyska sołectwa Baniocha Osiedle zaprosiła na piknik, który się 

odbędzie w niedzielę 30 września na placu rekreacyjno-sportowym. 

 

Pan Marcin Gwardys podziękował radzie za podjęte stanowisko. 

 

Zastępca Burmistrza Mateusz Baj zaprosił na debatę o oświacie, która odbędzie się 

w Ośrodku Kultury w najbliższy poniedziałek 1 lipca o godzinie 18:00. 
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Punkt 28. Zamknięcie V sesji Rady Miejskiej. 

Wobec wyczerpania porządku obrad Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Tomasz Ura 

o godz. 20:40 zamknął V sesję Rady Miejskiej. 

 

 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej 

              Teresa Jędral 

 

 

 

 

 

 

Przygotowała: 

Urszula Kuranowska 

 

 


